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Miklavž v Jutranjki
Sevnica - Če pišemo o sevniški Jutranjki, običajno pišemo o 

težavah, o morebitnem odpuščanju, o bonih namesto regresa in 
podobno. Tokrat bo zapis drugačen. V Jutranjki so namreč pripravili 
srečanje Miklavža z najmlajšimi potrošniki njihovih izdelkov. Prire
ditev take vrste je bila organizirana prvič in je doživela velik odmev 
v svojem okolju, zamislili so si jo zaposleni, pomagali pa so jim 
tudi zunanji sodelavci. Namenjena je bila predvsem otrokom z željo, 
da bi doživeli nekaj lepih trenutkov, da bi potešili njihovo radoved
nost in jim privabili nasmeh na obraz.

Voditeljica programa je uvodoma povedala, da Jutranjka še vedno 
ustvarja oblačila za majhne in velike ter skrbi za njihovo dobro po
čutje. Se vedno je predana kakovostnim oblačilom po dostopnih ce- 
uah. Zadovoljstvo najmlajših je njihov izziv, zato vlaga v razvoj 
blagovne znamke “Jutranjka”.

Potem so nastopile mažuretke društva Trg Sevnica (na fotografiji) 
Pod vodstvom Nataše Rus. To je bil njihov prvi javni nastop, ki je 
deloval sveže in je gledalce navdušil. Flavtiska Ana Jazbec je zaigrala 
skladbico, s katero je prispevala k stopnjevanju vzdušja ob pričakovanju 
Miklavža. Ko je sveti mož z angelčki končno prispel, je s seboj prinesel 
Vejik koš daril, ki jih je bilo potrebno še dopolniti, saj je bil odziv 
najmlajših kar malo presenečenje za organizatoije prireditve. J.K.

Speedway v Krškem 4. septembra
. Ljubljana - Mednarodna motociklistična zveza (F1M) in pod
jetje Benefit sports intemational (BSI), ki trži dirke svetovnega 
Prvenstva v speedwayu (Speedway Grand Prix), sta potrdila kole
dar dirk za sezono 2004. Na njem je tudi preizkušnja za VN Slove
nje v Krškem, ki bo na sporedu 4. septembra.

Najvišja nagrada 
zbornice Brebusu
Krško - Gospodarska zbornica Slovenije (GZS), Območna 

zbornica Posavje je podelila priznanja za urejenost okolja pod
jetij, za inovacije ter za dosežen gospodarski uspeh v minulem
poslovnem letu, ki ga je prejel 
Integral Brebus Brežice. Pod
jetje ima več dejavnosti; avto
busnim prevozom in dvema 
servisoma tehničnih pregledov 
so dodali še prodajo avtomo
bilov.

Direktor Jože Baškovič se 
vstopa v Evropsko unijo ne 
boji, nasprotno, pričakuje, da 
bo Slovenija po vzoru drugih 
držav uredila javni linijski pro
met, ki je v Evropi subvencio
niran. Tudi pri nas je v načrtu, 
da bi se odvijal kot javna gos
podarska služba in Baškovič 
pričakuje, da bodo pogoji za 
koncesionarje čim prej na mizi.

...na strani 4 Jože Baškovič
______________________ _

Nuklearka bi lahko grela 
Ljubljano...

Krško - Zaključuje se projekt plinifika
cije Krško - Senovo - Brestanica z načrtom 
napeljave še za Podbočje in Kostanjevico.
Strokovnjaki iz ljubljanske firme Eco Con
sulting, pri kateri je občina naročila študijo 
“Energetske zasnove”, pa imajo drugačne 
predloge. Poudarjajo, da bi za učinkovito 
rabo energije morali bolj izkoristiti tisto, kar 
že obstaja in gre v nič. Odpadna toplota iz 
nuklearke bi lahko menda ogrevala mesto 
velikosti Ljubljane. Pravijo, da bi Krško lah
ko ogrevali tudi z izrabo odpada iz čistilne 
naprave v Vipapu in sežigom lubja. V Ko
stanjevici bi se lahko greli z ostanki iz pod
jetja Lipa. Tam je še prašičja farma na Pri
stavi z obilo organskega odpada, ki se ga da 
izrabiti za toplotno energijo. Stroka zato 
predlaga, naj se zaradi omejenih zalog fosil
nih goriv občina naravna v izrabo biomase.

Ce se danes zdijo nekateri predlogi 
nesmiselni, je lahko jutri, če se bistveno spre
meni geopolitična podoba sveta, vsaj dobro 
vedeti, na kaj lahko v krški občini računajo.
Energetska zasnova je namreč kažipot za 
projekte prihodnosti in možnost, kako priti 
do nepovratnih sredstev.

...na strani 3

Papir prenese vse,

Krško - Na tovarniškem 
dvorišču Vipapa je za približno 
40 dni surovine za proizvodnjo 
celuloze. Na Štefanovo po Bo
žiču poteče rok, v katerem naj bi 
vlada sindikatu in upravi (ter s 
tem lastniku) na papirju poslala 
svoje pogoje, pod katerimi bi v 
Krškem nadaljevali s proizvod
njo celuloze.

Sindikat je sicer na seji Eko
nomsko socialnega sveta (ESS) 
konec novembra slišal nekaj 
vladnih stališč, ampak kot pred
stavnik delavcev papirništva je 
mnenja, da morajo biti stvari tudi 
zapisane, ne le povedane. Papir 
je, odkar obstaja, glasnik dobrih 
in slabih novic, z njim se utemel
jujejo zmage in porazi.

Krško je “zmagalo” 1938, ko 
je Franc Bonač za svojo papir
nico izbral sedanjo lokacijo, če
prav seje ogledoval tudi drugod. 
Kruh je dajala in daje mnogim 
družinam, sedanji večinski last
nik ČSOB (češka banka) se je 
izkazal z odgovornostjo do dr
žave Slovenije in izpolnjuje ob
ljubo o tehnološki in ekološki 
sanaciji.

Vipap ne
Pred tremi dnevi so na sve

čanosti v Vipapu, ki so seje ude
ležili med mnogimi uglednimi 
gosti tudi češki, italijanski in av
strijski veleposlanik, simbolično 
predali namenu tri po obsegu 
sredstev “najmočnejše” letošnje 
investicije v skupni vrednosti 53 
milijonov evrov. Vlado je zasto

pal državni podsekretar na Mini
strstvu za gospodarstvo Sašo 
Jevšnik; najvišji funkcionarji, ki 
so jih pričakovali v Krškem, pa 
bodo gotovo našli več časa “za 
teren” prihodnje leto, ko bodo 
državnozborske volitve.

...na strani 4

Se najvišji predstavniki države Vipapu namerno izogibajo?

ENTER
računalniška 

trgovina in servis
CKŽ 58,KRŠKO 
tel.: 490 5677

Rebalans 
sprejeli 

in obljubili 
podporo 

SavaGlasu
Brežice, Krško - Rebalans 

letošnjega proračuna sta potr
dili obe občini. Proračunsko 
luknjo, do katere je prišlo v 
obeh občinah, ker niso bili 
realizirani nekateri načrtovani 
prihodki, bodo delno pokrili 
s kreditom. V razpravi so obo
ji svetnikov izrekli običajna 
opozorila, daje potrebno pro
račun načrtovati bolj previd
no in realno.

V Brežicah je Stane Ra- 
danovič v imenu petih strank, 
ki so “koalicija v opoziciji” v 
pobudi opozoril na težave 
naše medijske hiše, ko smo. 
pred časom v SavaGlasu opo
zorili, da se nam ob zatiskan
ju oči lokalnih skupnosti obe
tajo črni dnevi in morda po 
novem letu lokalni časopis 
SavaGlas ne bo več izhajal. V 
svoji pobudi, da se takoj pri

stopi k reševanju teh problem
ov, so pooblastili župana. 
Predlagajo mu, da vse po
savske občine dosežejo pismo 
o nameri za podporo regio
nalnemu mediju in da se v 
proračunu za naslednje leto v 
ta namen predvidijo določena 
sredstva. Župan Vizjak je 
predlogu načelno pritrdil; stri
nja se, da bi bilo potrebno naj
ti način in oblike sodelovanja 
ter medij podpreti skozi kon
kretne vsebine.

...na strani 2 in 3
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POSAVSKE HOSlCE

Posavski gospodarstveniki

sko unijo ter zahodnoevropsko 
vojaško zavezništvo. Evropa 
ante portas - Evropa je pred vra
ti - in mi hitimo skoznje! Če bi 
sklepali po nedavnem odprtju 
mednarodnega mejnega preho
da Obrežje, največjega ob južni 
meji oziroma hladnem ponedelj
kovem vremenu, nam bo ta 
Evropa mrzla mati. Kot je samo 
dan zatem posavskim gospo
darstvenikom povedal Jožko 
Čuk, predsednik slovenske 
gospodarske zbornice, se bomo 
ob tem srečevali tudi z veliki
mi spremembami vse od davš
čin in carin do elektronskega 
poslovanja, predvsem pa se bo 
močno povečala konkurenčnost. 
Tudi za naša podjetja!

Posavje, ki predstavlja 3 do 
4 odstotke slovenskega družbe
nega proizvoda, se namreč lah
ko prav tako ponaša z nekateri
mi pomembnimi firmami; Čuk 
je med tistimi, ki so ustvarile

Ilovarjeva in Rueh

večje dobičke, omenil nuklear
ko, Terme Čatež, Vipap, Resis- 
tec in, zanimivo, celo Rudnik 
Senovo v zapiranju! Med hitro 
rastočimi je izdvojil TPV Bre
žice, Evrosad, l.H.S. in Gama 
Krško, med velikimi izvozniki 
pa Vipap, Lisco, Tanin, Kopi
tarno in Preis iz Sevnice ter 
Duropackiz Brestanice. Skoraj 
vse omenjen firme, pa še neka
tere bi lahko pridali, so že v 
Evropi in zaradi majhnosti na
šega trga se bodo morale še bolj 
usmerjati na tuje, poslej na 
skupno evropsko tržišče. Po
savje pa je že v Evropi na po
dročju energetike, vse bolj pa 
tudi pri varčni rabi energije. Na 
pohodu je plinifikacija in v Kr
škem zastavljajo celo doku
ment o smotrni rabi energije. 
Veliko več pa bodo morali sto
riti za boljšo obveščenost ob
čanov, ki jim je le malo mar za 
ekologijo. Pri domačem meseč
niku Obzornik so denimo na 
nagradno vprašanje dobili le 
pet odgovorov. Uradnih podat

za dar kot dedek Mraz, marveč 
zato, ker zanje ne bi bilo eko
nomično, saj bo daljinsko ogre
vanje cenejše.

V Evropo tudi s 
turizmom in 
znanjem

Če posavsko območje sodi 
med največje elektroenergetske 
bazene v državi, to prav tako Vel
ja za turistično dejavnost. V šir
šem prostoru za zdaj nekaj vel
jajo le Terme Čatež, saj so po 
število nočitev na drugem mestu 
v državi. Vse premalo prisotna 
pa je turistična ponudba Posavja 
kot celote. Skupni prospekti so 
že preteklost in vsaka občina, 
turistična društva in turistične 
zveze vsaka zase trošijo denar za 
svoje programe. Tudi na tem po
dročju bi lahko veliko storila

Matjaž Tomlje in Andrej Žičkar

na pa bi bila tudi večnamenska 
dvorana, kije Brežice nimajo. Če 
ne bo hitre odločitve, pravi Mar
tin Šoško, ravnatelj Ekonomske 
in trgovske šole, bo pri tej usta
novi, ki jo obiskuje 1100 dijakov

Martin Šoško

in študentov, zgrajena le telovad
nica! In spet bo prirediteljem os
tal na voljo le mrzel “balon”.

V Evropi pa nimamo kaj is
kati brez znanja. Posavsko po
krajino bodo, pravijo poznavalci, 
lahko izoblikovali izobraženi 
ljudje, šolani, med drugim na 
domačih visokih šolah. Tudi na

povezanost občin v posavsko po
krajino jn neodvisne turistične 
organizacije. Očitno se ni obne
sel Zavod za turizem s sedežem 
v Termah Čatež, kjer jim zara
čunajo vsak sestanek in zato v 
zavodu menda že razmišljajo o 
preselitvi v občinsko središče. 
Prostora namreč ne manjka, saj 
se kar sama ponuja mestna hiša, 
ki je kljub oktobrskemu odprtju 
šele te dni dobila zadnje kozme
tične popravke. Kaj si zdaj mi
slijo v Termah, kjer so se znebili 
mladega direktorja Andreja 
Šprajca, slednji je zdaj v kranj
ski Savi prvi človek pri povezo
vanju toplic Moravci, Radenci, 
Lendava in Ptuj! Nedvomno bo
do panonska zdravilišča s tem 
postala konkurent Termam Ča
tež. Turizem pa so seveda pred
vsem prijazni ljudje, tudi Primož 
Rueh iz Brežic, ki je s svojimi 
lepo prenovil družinsko hišo, je 
pa tudi dober sosed Sonje Ilovar 
iz bližnje banke. Tako kot avto
mobilski zanesenjak in poslov
než Matjaž Tomlje, saj je Cerk-

Prenova mestne hiše'v Brežicah

tem področju bi se zato morali 
Posavci bolj poenotiti, ne pa da 
vsak po svoje razmišljajo o štu
dijskih središčih. V Brežicah 
denimo deluje redna višja stro
kovna šola s 380 študenti in pri
pravljajo se na ustanovitev vi
soke šole za trgovino in turizem. 
V Krškem na visoki šoli za me

brez sedeža v Posavju in brez 
svojih kadrov, torej le enota vi
soke šole, pomeni odliv denar
ja iz regije. Spomnimo - 380 
študentov višje šole v Brežicah 
pomeni toliko bonov za njiho
vo prehrano, kar vnovčijo v 
naših gostiščih, pomeni 26 
osebnih prejemkov za profesor
je, ki jih tudi porabijo doma. 
Posrednih prednosti je še več 
in ne gre pozabiti, da ta denar 
pride v Posavje iz Ljubljane. 
Zelo ozko gledano je sreča, da 
bo tisti milijon evrov na račun 
sedanjega poslopja brežiške 
gimnazije frančiškanom plača
la država. No, v resnici ga bo
mo poravnali vsi davkoplače
valci!

Čisto resne tračarije
Tisto, da imata vodilna člana 

liberalne demokracije v Breži
cah in Krškem težave v zakonu 
in sta menda že izbrala novi 
življenjski družici, ni več novi
ca. Manj znano je vendarle, da 
naj bi v Krškem za bodoče po
slance kandidirali podžupanja 
Nuša Somrak, pa morebiti še 
enkrat Brane Janc, ki se pre
malo pojavlja v javnosti, in v 
imenu Sivih panterjev Niko Zi- 
bret, ki se ta čas vzpenja proti 
Kilimadžaru. Bo,v Afriki po
trošil iztržek iz dobljene pravde 
z nekdanjim poslancem Hvali
co? Okrog tovarne Vipap, ki je 
v nedeljo odprla vrata radoved
nežem, predvsem o proizvod
nji celuloze, se plete marsikaj 
in neznank je vedno več. Ni
kakršen obisk predstavnikov 
države, vodij poslanskih skupin 
in celo odsotnost posavskih po
slancev meče kaj čudno luč na 
napore tovarne, ki zaključuje 
naša naj večja ekološka vlagan
ja. Država pa nič in žalostnega 
izvršilnega direktorja Kettner- 
ja so v nedeljo lahko tolažili le 
trije posavski župani. Marsikaj 
seje zapletlo okrog Ane Žugič, 
ravnateljice osnovne šole v 
Podbočju, da ni bila potrjena za 
nov mandat. Čeprav naj bi jo 
na občini, kjer vladajo Franceti 
- Bogovič, Glinšek, Černelič, 
Pavlin, Kovačič in morda še 
kdo, menda podprli. V Breži
cah pa občani in občinski de
lavci vedno bolj ugotavljajo, 
kako močno se pozna pogosta 
odsotnost župana Vizjaka.

Vlado Podgoršek

Sprejet rebalans krškega proračuna

Brez korajže ni večjih 
investicij

Krško - Pričakovanja o predvidenih prihodkih proračuna 
občine Krško za leto 2003 v višini dobrih 5 milijard SIT ne 
bodo realizirana. Izpadlo je 405 milijonov SIT prihodkov, 
zato so strokovne službe pripravile rebalans proračuna, ki 
so ga svetniki na novembrski seji potrdili.

Ob dveh milijardah investicij
skega dela proračuna je usklaje
vanje odhodkov z minusom na 
prihodkovni strani, ki predstavlja 
7,5 odstotka celotnega proračuna, 
pričakovano opravilo. Največji iz
pad v višini 230 milijonov SIT 
izvira z naslova nadomestila za 
stavbno zemljišče, pričakovanega 
zaradi posegov v prostor z grad
njo avtoceste. Vendar je Zakon o 
graditvi objektov prinesel spre
membe na tem področju in za av
toceste ta prispevek ukinja. Občina 
Krško je sprožila ustavno presojo 
v zvezi s tem, ker meni, daje krše
no načelo enakega obravnavanja 
občin, saj so pred novim Zakonom 
o graditvi objektov druge občine 
ta prispevek dobile, vendar od 
ustavnega sodišča ni nobenega 
odgovora. V občinsko blagajno le
tos ne bo prišlo predvidenih 57 
milijonov SIT od prodaje Zdrav
stvenega doma Kostanjevica in za 
skoraj dve tretjini manjši je bil zne
sek, ki so ga od države pričakovali 
za prenovo šole Senovo. 42 milijo
nov SIT pa so morali vrniti Rudni
ku Senovo v zapiranju na podlagi 
sodne odločbe. Dokler seje na Se
novem še rudarilo, je občina s po
sebnim odlokom rudnik letno bre
menila s prispevkom za eksploata
cijo. Na upravi Rudnika y zapiran

ju so se potem, ko se izkop ni več 
izvajal, temu uprli, zadeva je pri
šla na sodišče in občina je bila 
dolžna ta prispevek vrniti.

Občina Krško se bo za pokriva
nje razlike med prihodki in odhod
ki zadolžila za 258 milijonov SIT, 
kar je za 35 milijonov manj od pr
votno predvidenega obsega za
dolževanja. Od tega je pogodba za 
63 milijonov SIT kredita z EKO 
skladom za gradnjo vodovodov že 
podpisana, v teku pa je še posto
pek za najetje posojila v višini 195 
milijonov SIT.

Z zniževanjem postavk na od
hodkovni strani proračuna sta od 
večjih projektov ostala nerealizira
na le cesta Podlipa - Brestanica in 
železniški podhod “Čulk” v Spod
njem Starem Gradu, sicer pa reba
lans ni povzročil vsebinskih spre
memb začrtanega plana. Kar je letos 
izpadlo, je pravzaprav le preloženo, 
saj bo upoštevano v investicijskem 
delu proračuna za leto 2004, je po
udaril župan Franci Bogovič.

V razpravi svetnikov so bila 
izražena tradicionalna opozorila, 
daje potrebno proračun načrtovati 
bolj previdno in realno, županovo 
mnenje pa je, da prevelika plahost 
pri načrtovanju ni na mestu, saj se 
potem ničesar večjega ne naredi.

Branka Demovšek

Mejni prehod Obrežje
odprt

Obrežje - Predsednik slovenske vlade Anton Rop je 1. de
cembra slovesno predal namenu prvi in največji cestni 
mednarodni mejni prehod na prihodnji zunanji meji EU. 
Mejni prehod Obrežje je v celoti grajen po merilih EU, tako 
da bo na njem vzpostavljen schengenski varnostni sistem 
ter carinski, veterinarski, fitosanitarni in zdravstveni nadzor.

Investitor gradnje je država ozi
roma Servis skupnih služb vlade, 
sredstva pa sta prispevala tudi EU 
v okviru prbgrama PHARE za ob
jekta veterinarskega in fitosani
tarnega pregleda ter DARS, saj je 
gradnja mejnega prehoda zajemala 
tudi štiripasovno avtocesto in nad
voz nad njo na območju prehoda. 
Celotna investicija na 22,4 ha po
vršine z desetimi servisnimi objek
ti je ovrednotena na 7 milijard SIT. 
Ob objektih večjo površino pokri
vajo štiri nadstrešnice za potniški 
in blagovni promet.

Direktor Servisa skupnih služb 
Mitja Valič je poudaril, da je od 
podpisa prve izvajalske pogodbe 
minilo dobro leto. Prav zgrajen pre
hod pa je po njegovem prepričanju 
dokaz učinkovitosti državne uprave 
pri izvajanju najzahtevnejših inves

ticijskih objektov. Dosežke sta 
pozdravil?! tudi vodja delegacije 
Evropske komisije v Sloveniji Er- 
wan Fouere in premier Anton 
Rop. Slednji je poudaril, da ima 
schengenski projekt več razsežnosti 
in so z njim povezane številne nove 
naložbe in zaposlitve, ki bodo po
menile tudi razvojne spodbude. Gre 
za skupen projekt Slovenije in EU 
in vsem, ki tam delajo, zaželel us
pešno delo v upanju, da bodo novi 
prostori in nova oprema še dodat
na spodbuda. Prepričanje, da bomo 
v letu 2006 popolnoma usposoblje
ni za prevzem varovanja zunanje 
meje EU.

Na svečanosti sta se v kulturnem 
programu predstavila Orkester 
Slovenske vojske in Folklorna sku
pina OŠ Artiče.

Suzana Vahtarič

Direktor Servisa skupnih služb vlade Mitja Valič, predsednik vlade 
mag. Anton Rop, veleposlanik Erwan Fuere in predsednik uprave 
DARSA mag. Janez Božič so mejni prehod predali namenu.

nedžment ob delu študira 64 
kandidatov in načrtujejo še vi
soki šoli za tehnično-oskrbo- 
valne sisteme ter logistiko. 
Svoj prostor pod soncem si ho
čejo izboriti tudi Sevničani. V 
skrajnem primeru bo vse odvi
sno od odločitev vlade in lobi
ranja, brez katerega ne gre niti 
v šolstvu. Predvsem pa ne gre 
pozabiti, da v Posavju nimamo 
dovolj svojih kadrov za viso
košolske predavatelje in da je 
zato marsikatera visoka šola le 
pobožna želja. Vse drugo, šola

Evropa ante portas
Vedno bliže nam je schen- 

genska meja in že maja prihod
nje leto bomo sprejeti v Evrop

kov za energetsko zasnovo pa ni 
poslala kostanjeviška šola, mor
da zato, ker je Adriaplin že od
stopil od plinifikacije tega mes
ta. Firma tega seveda ni storila

ljance, tudi Andreja Žičkarja, 
ki mu pomagajo na dirkališču 
Mobikrog, povabil na druženje v 
Gadovo peč. Morda po tihem 
celo upa na razširitev dirkalne 
steze, če bodo za našo zračno 
obrambo res skrbeli Madžari in 
Italijani!? Kaj potem še ostane 
Cerkljam? Turizem pa so prav 
tako naša vina, tudi Kelharjevo 
iz pozne trgatve pretekli teden. 
Ali ljudje, kakršni so Petelinče- 
vi, ki skrbijo za razkošno razsvet
ljavo vodovodnega stolpa, sim
bola Brežic. Za turizem pomemb-
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V Krškem pripravljajo energetsko zasnovo

Kako varčevati z energijo
Krško - Občina Krško je pri podjetju Eco Consulting iz Ljubljane naročila študijo ener
getske zasnove, ki za različna področja predlaga varčnejšo rabo energije. Krško je doslej 
naj večja občina, kije študijo naročila, z vidika energetike pa najzahtevnejša, pravi direktor 
podjetja Eco Consulting Aleš Šaver.

Posnetek stanja na terenu ob
čine Krško je pokazal nadpov
prečno porabo kurilnega olja in drv 
za ogrevanje glede na podatke za 
Slovenijo. Preveč energije za 
ogrevanje se porabi v gospodinj
stvih, javnih zgradbah, v šolah, v 
vrtcih. Tudi gospodarstvo se še 
premalo zaveda pomena učinko
vite rabe energije, saj podjetja ne 
izkoriščajo možnosti, ki jo ponuja 
država, ki subvencionira polovico 
energetskega pregleda. Po Ša- 
verjevih podatkih so v Krškem to 
priložnost izkoristila le štiri pod
jetja. Energetski pregled pokaže, 
kje energija v procesu “uhaja” ter s 
kakšnimi posegi in spremembami se 
jo da prihraniti. Včasih je za znat
nejše odstotke pri varčevane energije 
potreben minimalni vložek.

Veliko se da privarčevati v jav
ni infrastrukturi, na primer prijav
ni razsvetljavi, upoštevati je po
trebno uporabo obnovljivih virov 
za gospodinjstva. Predlog za Ko
stanjevico je, da bi se v prvi fazi

za večje potrošnike naredilo daljin
sko ogrevanje na lesno biomaso, 
ker je surovina odpadek iz podjet
ja Lipa. Neizkoriščena toplota je 
v nuklearki in sicer v tolikšnih me- 
ga vatih, da bi se lahko ogrevala 
Ljubljana. To toploto bi lahko brez 
bojazni za varnost izkoristili pri 
načrtovanju ogrevanja industrijske 
cone Vrbina ali morda v namene 
kmetijstva za rastlinjake, kot so pri
meri v svetu, pravijo strokovnjaki 
iz Eco Consultinga, ki hkrati pred
lagajo, da bi pri Vipapu načrtovali 
obdelavo lesnih sekancev. Zatrju
jejo, da so predlagani projekti tudi 
ekonomsko učinkoviti, ker je to 
pravzaprav osnovno vodilo ener
getske zasnove, ne le ekologija.

Izračun za daljinsko ogrevanje 
ožjega jedra Kostanjevice kaže, 
da bi prva faza naložbe v toplovod 
in kotel znašala 140 milijonov SIT, 
diskontirana doba vračila inves
ticije je 15 let, interna stopnja do
nosnosti pa skoraj 10 odstotkov.

Predlog učinkovite rabe ener

gije v obliki akcijskega načrta bo 
Občinski svet Krško najbrž ob
ravnaval na eni prihodnjih sej, 
svetniki pa ga bodo lahko dopol
nili oziroma spremenili. Akcijski 
načrt jasno definira aktivnosti, roke, 
v katerih naj se izvedejo, in višino 
za ft> potrebnih sredstev in je kot tak 
zavezujoč dokument za ravnanje 
občine v naslednjem desetletju.

Predsednik Krajevne skupnos
ti mesta Krško Jože Habinc pravi, 
daje načrt energetske zasnove za 
občino vsekakor dobrodošel doku
ment, vendar bo pri njegovi do
končni inačici potrebno upošteva
ti plinifikacijo, ki je v teku, in še 
druge realnosti. Načrtovati bo po
trebno takšne projekte, ki bodo 
zmogli žeti sadove v praksi in pred 
tem še na evropski komisiji. Ener
getska zasnova je namreč doku
ment, s katerim bo občina lahko 
kandidirala na državna in evrop
ska sredstva za pomoč pri realiza
ciji energetskih projektov.

Branka Dernovšek

Tekstilci se bojijo Kitajcev
Sevnica - Sevniški župan Kristijan Janc je na srečanju z gospodarstveniki ugodno ocenil 

iztekajoče se leto, v katerem je občina bolj kot prejšnja leta skušala pomagati gospodarstvu 
in bila pri tem tudi uspešna. Tipičen primer sožitja med občino in podjetjem pri reševanju 
težav je Jutranjka, ki se je izkopala iz največjih težav, pa tudi Lisca se drži nad vodo.

Miha Rabič, direktor sevniš- 
ke Jutranjke, odkrito priznava, da 
bi podjetje, ki ga vodi, brez pomo
či občine težko uspelo tako pri dez- 

\ investiranju kot tudi pri pogajanju 
ž državo. Kot pravi Rabič, doslej 
v svoji praksi še ni naletel na tako 
razumevanje lokalne skupnosti kot 
v sevniški občini, za kar seje župa
nu in občini nasploh javno zahva
lil. Kot ugotavlja direktor, je 
Jutranjka prebrodila glavno krizo. 
Februarja gaje sicer doletel nepri
jeten posel, da je moral odpustiti 
večje število delavcev, vendar pa 
od njegovega prihoda dalje vsi za
posleni redno dobivajo plačo, do
bili so tudi regres; res da so ga 
polovico dobili v bonih, kijih lah
ko zakupijo v trgovinah, a Rabič 
meni, da delavci razumejo, da 
drugače pač ne gre.V Jutranjki so 
na račun odpiranja svojih trgovin 
odprli 35 novih delovnih mest. Za 
Podjetje je ta trenutek bistveno, da 
so zmanjšali obveznosti iz pretek
losti in se bodo tako lahko ukvarja
li s tekočimi zadevami. Rabič je 
Prepričan, da bo podjetje uspelo

Rebalans

Sevniški gospodarstveniki na srečanju z županom Jancem

prebroditi težave, ki jih prinaša 
tržno gospodarstvo.

Sevniška Lisca trenutno zapo
sluje še 750 ljudi, kar je malo gle
de na desetletje nazaj. Kljub temu 
se uvršča med največja podjetja v 
državi. Direktor Lisce Viljem Glas 
pravi, da nihče ne piore oceniti, kaj 
se bo dogajalo v prihodnosti. Po 
njegovih napovedih bo leto 2004 
zelo težko, ne bo pa prelomno. Za 
tekstilno industrijo ne bo usoden 
Vstop v EU, temveč bo usodno leto

2005, ko bo v svetovno trgovin
sko organizacijo vstopila Kitajska 
in na glavo postavila dosedanje 
zakonitosti trga ter podrla vse ba- 
riere v svetovni trgovini.

Današnje razmere kažejo, da 
Lisci v prihodnjem letu ne bo po
trebno odpuščati delavcev, vendar 
je težko napovedovati za leto 
naprej, pravi direktor Glas, saj so 
v vsakem trenutku možna prese
nečenja - v negativnem smislu.

Nada Černič Cvetanovski

“izravnava grehov... “
Brežice - Pričakovanja o predvidenih prihodkih proračuna občine v višini 3,1 mili
jarde SIT so se izjalovila za 478 milijonov SIT. Ta primanjkljaj bodo krili iz presežkov 
Prihodkov nad odhodki iz preteklih let ter kreditom, ki je bil ob sprejemu letošnjega 
Proračuna izglasovan kot investicijski vložek pri gradnji nove šole.
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Ključne spremembe so pred
vsem zaradi izpada nekaterih do
hodkov, župan mag. Andrej Viz
jak pravi, da predvsem tistega, ki 
so ga svetniki vnesli z amandma- 
Je|n, ko so predvidevali 50 mili
jonov SIT iz takse na mejnih pre
hodih. Prav tako je 50 milijonov 
'zpadlo zaradi neprodaje komunal- 
110 °Premljenih parcel na Čatežu 
kr od 20 do 30 milijonov zaradi 
zmanjšanega nadomestila za 
stavbna zemljišča, še 20 milijonov 
P.a Je ostalo nepridobljenih z na- 
s °ya turistične takse. Ti vzroki so 

delu nastali tudi zaradi spre- 
nembe zakonodaje, vendar župan 
r“'da noben od vitalnih projektov 
P° vsebini ni bil okrnjen.

V()dja oddelka za proračun in

finance Maksimilijana Stanič je 
pojasnila, da so prihodi manjši od 
planiranih za 4 odstotke. Rebalans 
ob upoštevanju financiranja in od
plačila kredita iz preteklih let v višini 
10,5 milijona SIT, kaže na 478 mili
jonsko luknjo. Ta primanjkljaj bodo 
krili iz presežkov prihodkov nad 
odhodki iz preteklih let v višini 331 
milijonov SIT ter najemom kredita 
v višini 147 milijonov, ki je bil pr
votno sprejet za gradnjo OS Bizelj
sko, ker pa šolsko ministrstvo ni dalo 
soglasja pred letom 2005, so del tega 
porabili za nakup dijaškega doma, 
katerega nakup so svetniki potrdili 
po sprejetem letošnjem proračunu.

V razpravi je nastopilo le nekaj 
svetnikov z manjšimi opozorili; Ju
re Pezdirc glede nerealiziranih

parkirišč v mestu, Mihael Škrlec 
zaradi izpada ene od cest. Milko 
Veršeč je bil kritičen, češ, da je 
župan napovedoval dve branji re
balansa, zdaj pa so ga sprejeli po 
skrajšanem postopku. Po njego
vem mnenju to veliko pove in po
trebuje razmislek, ob tem pa je še 
poudaril, da so ob pomanjkanju 
časa ob hkratni funkciji župana in 
poslanca na izgubi občani. Stane 
Radanovič je upravo podrezal, da 
šobili nekateri viri ob sprejeman
ju proračuna določeni kot nedo
takljivi, ker so nanje vezana re
gijska in državna sredstev, zdaj pa 
so prerazporejali tudi te. Rebalans 
je označil kot “izravnavo grehov 
in podobnih zadev”.

Suzana Vahtarič

Bomo na 
meji še 

kasirali?
Posavje - Obrtna zbornica 
Slovenije (OZS) zahteva, da 
se komunalna pristojbina na 
tistih mejnih prehodih, kjer se 
že izvaja, nemudoma ukine. 
Predsednik sekcije za promet 
pri tej zbornici Bojan Pečnik 
je poudaril, da so glede na 
razsodbo ustavnega sodišča, 
ki je razveljavilo odlok za len
davsko občino, omenjene tak
se na mejnih prehodih pobra
ne nezakonito.

Župan občine Brežice mag. 
Andrej Vizjak je pojasnil, da tak
so na Obrežju in v Dobovi pobi
rajo po veljavnem občinskem od
loku in tako bo, dokler občinski 
svet ne bo sklenil drugače. Pou
daril je, da komunalno pristojbino 
pobira več obmejnih občin v Slo
veniji in razveljavitev lendavskega 
odloka je pač težava njihove ob
čine. Slišal je, da bo občina Len
dava spremenila odlok in takso 
poskušala pobirati tudi v prihod
nje. Odloki občin tudi niso iden
tični, poudarja. Župan pravi, da 
imajo zaradi mase kamionov 
okoliški prebivalci tako komunal
ne kot okoljske posledice. Po naših 
informacijah je na Obrežju dnevno 
tudi do 600 kamionov, ki so po ob
činskem odloku zavezanci za pla
čilo takse. Občina del takse vrača 
neposredno za urejanje razmer na 
prehodu, na stari ploščadi je vla
gala v sanitarije in opremljenost, 
na novi pa menda sploh ni pred
videnega prostora, kjer bi agenci
ja, ki pobira komunalno pristojbi
no, imela svoj prostor.

Lemo se v proračunu s tega na
slova nabere okoli 180 milijonov 
SIT, del ga po odloku namenijo 
krajevnim skupnostim, del pa po 
županovem prepričanju olajša 
marsikatero investicijo. Zdaj naj 
bi mejni prehod praznično okra
sili in po Vizjakovih besedah 
želijo tudi v prihodnje skrbeti za 
izgled mejnega prehoda, zato je 
direktorju Servisa skupnih služb 
vlade Mitji Valiču predlagal, da 
bi Občina Brežice vzela mejni 
prehod v upravljanje in bi skrbe
la za zimsko in letno vzdrževanje 
ploščadi ter javnih površin. Tako 
bi od servisa prevzeli mejni pre
hod v upravljanje in bi lahko s 
tega naslova nadomestili komu
nalno pristojbino. S.V.

AMKETA

SavaGlas,

Jih bomo “izbrisali" z referendumom?
Razprave o izbrisanih, nekaj jih je tudi v Posavju, že dalj časa 

delijo slovensko javno mnenje, predvsem pa prilivajo olje na 
ogenj na politični sceni. Nič nenavadnega, saj stopamo v volilno 
leto, ko je potrebno zbrati čimveč pozitivnih točk. Na seji DZ 
pretekli teden je SDS uresničila svojo “grožjo" in vložila po
trebnih 30 podpisov poslancev za razpis referenduma o 
izbrisanih, za katerega bomo spet potrošili veliko denarja. Je 
potreben, kdo je kriv za “izbrisane”, sami ali država?

Suzana Simič iz Krškega: Za stanje 
izbrisanih ni izključna krivda države niti ljudi, 
ki so se znašli brez statusa. Vmes so bili goto
vo takšni, ki so špekulirali in si zadeve iz tega 
razloga niso šli pravočasno uredit. Poleg njih 
pa so takšni, ki danes nosijo “pečat” izbrisanih 
zaradi nevednosti, kaj morajo v zvezi s svojimi 
dokumenti ukreniti po lem 1991. Menim, da N 
morali vsakega obravnavati individualno in je 
razpis referenduma na to temo nesmiseln, pred
vsem pa predrag.

Ninočka Hajtnik, dijakinja iz Sevnice:
Mislim, da bi v desetletju po osamosvojitvi že 
zdavnaj lahko uredili te probleme. Jaz sicer ver
jamem, da obstajajo ljudje, ki niso vedeli ali pa 
niso znali urediti svojega statusa, verjetno pa je 
še največ t.i. “vetrogončičev”, ki so čakali do 
konca in preračunavali, kaj je zanje najbolje.
Zdaj pa naj bi o tem odločali na referendumu!
Če ima država preveč denaija, naj ga da za tople 
dijaške malice, za študentske bone in za 
izdatnejše štipendiranje mladih. ^

Boris Kovačič iz Brežic: Te teme podrob
no ne spremljam. Imam pa občutek, da takrat, 
ko seje bilo treba odločiti, ali ostati v Sloveniji 
ali ne, ti ljudje v danem trenutku niso vedeli, 
kako se opredeliti. Verjetno so se najprej neka
teri odločili za odhod, ko se je stanje umirilo, 
so prišli nazaj. Kdo jih je “zbrisal”, žal ne vem. 
Zdaj se celo govori o neki odškodnini, mislim, 
da tega država ne bi smela plačati. Niti slučajno 
pa ne zagovaijam referenduma, na sploh jih je 
preveč. ^

Ivana Zidarič iz Krške vasi: Kako je prišlo 
do izbrisanih in kdo je kriv, ne bi ugotavljala.
Veijetno vse strani, tako “izbrisani” kot država 
nosijo del krivde na svojih plečih. Vsekakor je 
iz tega nastal velik medijski pomp, ki so ga t.i. 
izbrisani obrnili sebi v prid. Kaj bo iz tega ne 
vem, ne zdi pa se mi prav, da bi se o njihovem 
vprašanju ponovno odločali na referendumu.
Ta denar bi raje namenili socialno ogroženim, 
ki so pri nas na vsakem koraku. _

Jožica Mikulanc, direktorica iz 
Krškega: V primeru “izbrisanih” nisem za 
razpis referenduma, ker je to predrago in 
hkrati pomeni prelaganje odgovornosti na 
državljane. Naj odloči stroka. Takšna tema
tika ni za referendum, na katerem ljudje, 
ki ne vedo prav dobro, zakaj gre, potem 
kar nekaj obkrožijo. Govorim iz izkušenj, 
ker vodim dom za starostnike in sodelujem 
pri organizaciji, da jim je vedno omogo
čeno voliti.

V kraju veseli asfaltiranih cest
Bizeljsko - Svet Krajevne skupnosti Bizeljsko je v letošnjem letu izpolnil plan dela na 
področju komunalne infrastrukture in asfaltiral devet odsekov cest. V skupni dolžini si
cer gre za 3,6 km asfaltne prevleke na javnih poteh, ki so za prebivalce izjemno pomem
bni, saj doslej niso imeli asfalta do svojih domov.

Ob zaključku asfaltiranjajavnih 
poti so ceste simbolno prevozili 
svetniki krajevne skupnosti (KS) s 
predstavnikoma sosednjih Pišec ter 
Občine Brežice z županom mag. 
Andrejem Vizjakom. Kot je pou
daril predsednik sveta Franci 
Kelher, so asfaltirani krajši odseki 
po večini vaseh, modernizacija in 
priprava cest pa je tekla z naslova 
občinskega proračuna, sodelovala 
je krajevna skupnost, delež so prispe
vali uporabniki cest. Modernizirani 
so odseki Antolovič - Rajterič, Sta
ra vas - Kasum, Petanov križ - 
Drameljšek, Vitna vas - Kovačič, 
Vitna vas - Umek, Drenovec - 
Malus, Bukovje - Malus, Orešje - 
Gaberk in Nova vas - Veršec.

Krajanom so odobrili okoli 1(XX) 
m2 gramoza za vzdrževanje 
makadamskih cest. Sanirali so plaz 
na Brezovici, uredili kanalizacijo v 
Gregovcah. Ob regionalni cesti so 
pri hišni številki Bizeljska cesta 118

zgradili pločnik, ki zagotavlja večjo Celje ponovno v funkciji, 
varnost otrokom na šolski poti. Zdaj urejajo osrednje poko- 
Letos so se borili še z zagotavljan- pališče, med ostalim pa opozaijajo
jem vodooskrbe, uredili so opuš- tudi na potrebo po boljši organiz- 
čeno Lončatjevo zajetje, ki je po iranosti zbiranja komunalnih od- 
sanaciji in opravljenih raziskavah padkov in čiščenju okolice za- 
Zavoda za zdravstveno varstvo bojnikov. S.V.

Svetniki in župan na novi cesti na Vidovi poti pri Žgalinu
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Tehnološka prenova Vipapa 
se zaključuje

Krško - Vipap Videm Krško je v program tehnološko ekološke sanacije v zadnjih šestih 
letih vložil 115 milijonov evrov. V družbi visokih predstavnikov iz domačega in tujega 
poslovnega ter političnega sveta so pred dnevi predali namenu še zadnje tri načrtovane 
velike investicije.

Češki veleposlanik Tomas 
Szunyog in državni podsekretar 
na Ministrstvu za gospodarstvo 
Sašo Jevšnik sta direktorju Vi
papa Oldrichu Kettnerju poma-

Obnovljen papirni stroj 2

gala pritisniti na gumb, ki je 
pognal nov obrat za predelavo 
odpadnega papirja. Predelava 
starega papirja po deinking 
postopku ima v Krškem tradici
jo, z novo linijo pa so za trikrat 
povečali kapaciteto, kar pomeni 
160 tisoč ton letno in zagotovili 
dovolj kakovostne surovine za 
proizvodnjo časopisnega papirja 
standardne beline ter izboljša
nega časopisnega in grafičnega 
papirja z višjo belino. Naložba je

vredna 26 milijonov evrov.
Skoraj v celoti je obnovljen 

PS2, ki omogoča proizvodnjo 61 
tisoč ton letno bolj kakovostne
ga časopisnega papirja. Obnova

je stala 22 milijonov evrov.
Kotel za sežig lubja in mul- 

jev, kije del projekta industrijske 
čistilne naprave, predane v zagon

letošnjo pomlad, je stal slabih 5 
milijonov evrov.

Kettner je dejal, da s tem in- 
vestijska vlaganja še niso 
izčrpana, saj so nekateri projekti 
fazni in je v načrtu še vložek 
približno dvajsetih milijonov 
evrov. Ob tem je dodal, da mo
dernizacija žal zapira delovna 
mesta in ta so se v zadnjih letih 
zmanjšala.

Pohvalil je vse iz podjetja in 
izvajalce za dobro opravljeno 
delo prenove tovarne. Ni pa 
skrival razočaranja, ker si nihče 
od ministrov ni vzel čas, da bi se 
udeležil slovesnosti, namenjene 
izjemnem investicijskem cik
lusu, s katerim tovarna izpolnjuje 
obljubo, dano vladi. Tudi krški 
župan Franci Bogovič, kije pou
daril zgledno sodelovanje papir
nice z lokalno skupnostjo, je 
tokrat pričakoval najvišji obisk 
iz države. Pred vlado je namreč 
odgovorna odločitev o usodi 
proizvodnje celuloze in obisku 
kraja, ki ga bo to tako ali drugače 
zaznamovalo, se ni pošteno izmi
kati.

Branka Dernovšek

Direktor Kettner je od prihoda v tovarno ves čas postavljal v 
ospredje tudi utrjevanje vezi z lokalnim prebivalstvom. Tako Vi
pap že tri leta štipendira atleta Primoža Kozmusa in na sloves
nosti je dobil ček v vrednosti 600 tisoč SIT, po 500 tisočakov pa 
sta prejeli Zveza prijateljev mladine Krško in Društvo za cere
bralno paralizo Sonček.

Od prvega kosa turbine do 
zagona HE - 28 mesecev

Boštanj - Na gradbišču HE Boštanj so pred dnevi vgradili 
prve kovinske dele turbine. Vgradnja treh konusov sesalnih 
cevi predstavlja enega od pomembnih delov gradnje elek
trarne, ki bo začela obratovati leta 2006.

Vsak konus ima premer šest 
metrov in pol, visok je polčetrti 
meter in tehta 12 ton in pol. Njiho
va gradnja predstavlja osnovo za 
nadaljevanje gradbenih del v 
strojničnem delu zgradbe.

Za dobavo in montažo je bilo 
odgovorno podjetje Litostroj, sa
ma izdelava pa je potekala dva me
seca pri podizvajalcu, podjetju In- 
kos iz Krmelja.

Natanko leto dni je minilo, kar 
seje začela gradnja HE Boštanj in 
dela na gradbišču potekajo po na
črtih, zatrjujeta Lado Tomšič, 
direktor projekta izgradnje hidro
elektrarn na spodnji Savi, in Mi
ran Žgajner, vodja projekta izgra
dnje HE Boštanj. Doslej so vgra
dili že 15 odstotkov vsega betona, 
ki bo vgrajen v zgradbo. Prestali 
so tudi prvo veliko preizkušnjo z 
naraslo vodo. V Uradnem listu je 
že bil objavljen razpis za gradbe
na dela v bazenu, tako imenovani 
Lot A3, na katerem lahko konku
rirajo tudi posavska podjetja.

Med 15. in 20. decembrom bo

potekal modelski test turbine, že 
januarja pa bo za montažo pri
pravljeno prvo od petih prelivnih 
polj.

HE Boštanj naj bi začela obra
tovati aprila 2006 in v primeru 70- 
odstotne vodnatosti reke naj bi dala 
115 gigavatnih ur električne ener
gije, celotna veriga pa od 700 do 
800 gigavatnih ur, kar je dva do 
trikrat več od proizvodnje zdaj
šnjih savskih elektrarn.

Intenzivno pa že tečejo priprave 
na gradnjo HE Blanca. V teku so 
postopki za pridobitev državnega 
lokacijskega načrta, ža Blanco so 
že zbrali modele; blanška HE bo 
imela pet prelivnih polj kot boš- 
tanjska. Sicer pa bosta blanška in 
krška HE povsem enaki, strokov
njaki govorijo o dvojčicah. Brežiš
ka in mokriška HE še nista na
tančneje definirani, precej daleč pa 
so že pri krški; od 17. do 20. de
cembra bo namreč potekala pros
torska konferenca za HE Krško.

Tržnica brez 
ovir

Krško - Slabo vreme ni 
pregnalo Krčanov, ki so se 
na deževno soboto zbrali 
na krški tržnici, da bi 
prisostvovali simbolične
mu odprtju nove obvozni
ce mimo Elektra, ki po
meni sprostitev prometa 
na Kolodvorski ulici.

Vrednost del, ki so potekala 
v dveh fazah, je 1(X) milijonov 
SIT. Najprej je bila izvedena re
konstrukcija ceste od železniške. 
postaje mimo tržnice do nadvo
za, namestitev protihrupnega 
zidu ob železnici ter ureditev 
parkirišč in pločnikov. Druga faza 
je zajemala izgradnjo nove ceste 
s pločnikom in kolesarsko stezo 
od nadvoza mimo stavbe Elek
tra do Ceste 4.julija. Ob tem so 
rekonstruirali še odsek Ceste 
4.julija. Vso omenjeno infra
strukturno ureditev je konstruiral 
domači Savaprojekt, izvajalec 
del je bilo Cestno gradbeno pod
jetje Novo mesto. Otvoritveno vr
vico so prerezali aktualni in nek
danji predsednik Krajevne skup
nosti mesta Krško Jože Habinc 
in Miran Resnik, župan občine 
Franci Bogovič in Tone Bučar, 
ki je bil v času gradnje predsed
nik odbora za infratsrukturo.

Krška tržnica ima precejšnje 
število obiskovalcev, kupci in 
prodajalci prihajajo iz celega 
Posavja, zato so se domačini so
dobne prometne ureditve te točke 
resnično veselili. Dogodek so 
okronali z družabni m srečanjem, 
za kar so poskrbeli 40 x band, 
Turistično društvo Krško in 
Društvo vinogradnikov Sre
mič Krško. B.D.

Nada Černič Cvetanovski

Nagrade območne gospodarske zbornice

Posavske inovacije najboljše
v državi

Krško - Gospodarska zbornica Slovenije (GZS), Območna zbornica Posavje je na 
svečanosti v Kulturnem domu Krško posameznikom in podjetjem podelila priznanja za 
dosežke v minulem letu s področja gospodarstva v regiji. Prireditvi je prisostvoval tudi 
predsednik GZS Jožko Čuk.

Območna gospodarska zbor
nica Posavje je sprva podeljevala 
le priznanja za poslovni uspeh, 
pred leti jih je razširila še na ure
jenost okolja gospodarskih orga
nizacij, na pobudo direktorja 
Marjana Sunte pa so lani pričeli 
z akcijo spodbujanja inovativ
nosti v regiji. Tako so letos med 
zborničnimi nagrajenci tudi trije 
inovatorji - Martin Kodrič iz 
Podbočja, sicer zaposlen v nukle
arki, kije naredil univerzalni hid
ravlično vitelni obdelovalni stroj 
za zelo strme terene. Posebnost 
pri stroju sta prilagojen vrvni 
boben z lastnim pogonom in 
možnost izkoriščanja lastne po
tencialne energije, za kar je pre
jel diplomo inovaciji.

Martin Kodrič

Srebrno priznanje inovaciji 
sta družbi INO Brežice iz Krške 
vasi prislužila konstruktorja
Branko Kos in Tomaž Jaklič za

Tomaž Jaklič in Branko Kos prejemata priznanje za inovacije

komunalno kmetijski mulčar z 
mehanskim blažilcem naleta na 
oviro in vinogradniško sadjarski 
mulčar z odmično hidravlično 
rotacijsko kosilnico. Za omenje
ne inovacije je bil INO nagrajen 
tudi z zlatim priznanjem Gospo
darske zbornice Slovenije 
(GZS).

K podobi poslovne odličnosti 
sodi urejeno okolje podjetja, kar 
poslovnim partnerjem kaže na 
solidnost poslovanja in vzbuja 
zaupanje. Pohvalo za urejeno 
okolje je prejelo podjetje Rudi
ja Dobnika iz Krmelja, to je gal- 
vana DOGA. Priznanje za ureje
no okolje si je prislužil tudi In- 
plet Sevnica, tovarna pletiv, kije 
tovrstno nagrado prejel še od
GZS.

Veliki nagrajenec Območne

zbornice za gospodarske dosež
ke za leto 2002 pa je Integral Bre- 
bus Brežice. Podjetje je leta 1990 
izstopilo iz S AP-a Ljubljana in z 
direktorjem Jožetom Baškovi
čem nadaljevalo uspešno samo
stojno pot. Dejavnost avtobusnih 
prevozov so razširili z mednarod
nim prometom, imajo dva servi
sa za tehnične preglede in eks- 
kluzivo za prodajo in servis av
tomobilov Skoda in Citroen. Kot 
zatrjuje nagrajenec, bodo disper
zijo dejavnosti ohranili. Z vsto
pom Slovenije v EU se za tovrst
no dejavnost, kjer ni obdobja pre
hodnih rokov, takoj odpre celot
no evropsko tržišče. To je na eni 
strani priložnost, hkrati pa po 
mnenju Baškoviča trši boj s kon
kurenčnim tujim kapitalom.

Branka Dernovšek

|

S samoprispevkom asfalt do 
vsakega prebivalca

Velika Dolina - Krajevna skupnost Velika Dolina se je odločila, da bo v tem mandatu 
uresničila geslo “asfalt do vsakega prebivalca”. A ne bo šlo drugače kot s samoprispe
vkom. O njem se bodo odločali na referendumu 21. decembra.

V krajevni skupnosti živi oko
li 1300 prebivalcev in od tega 
približno 700 volivcev, ki so raz
treseni po gričevnatih obronkih 
v desetih vaseh in treh zaselkih 
in večina, razen dveh vasi, je bila 
za samoprispevek, je dejal pred
sednik krajevne skupnosti Mar
jan Žibert. O uvedbi samopri
spevka bodo odločali na referen
dumu 21. decembra.

Če ga bodo izglasovali, bodo 
plačevali maksimalno dovoljeno 
zakonsko obremenitev - 2 od

stotka od osebnega dohodka in 
pokojnin ter 7 odstotkov od ka
tastrskega dohodka, vendar kot 
pravi predsednik Žibert, je v kra
jevni skupnosti veliko takih, ki 
zaradi prenizkih dohodkov, pred
vsem z naslova hrvaških pokoj
nin, ne bodo zavezanci.

S tako zbranimi sredstvi bi 
radi še v tem mandatu uredili 
okoli 7,5 km cest, ki do prebival
cev še niso asfaltirane, čeprav so 
imeli leta 1985 samoprispevek 
pod podobnim geslom, takrat so

asfalt pripejjali v vsako vas. 
Predsednik Žibert še dodaja, da 
v vsaki vasi manjka nekaj metrov 
asfalta, nekatere ceste pa so tudi 
že pripravljene z utrjeno podla
go, kar bo asfaltiranje cest poce
nilo. Program je ovrednoten na 
55 do 60 milijonov SIT,'s samo
prispevkom bodo zbrali približno 
polovico, za ostalo pričakujejo 
pomoč Občine Brežice. Milijon 
SIT z naslova samoprispevka 
bodo namenili tudi za ureditev 
okolice vrtca na Dolini. S.V.

Sadjarstvo ob 
vstopu v EU

Krško - Sadjarska zadruga 
Evrosad pripravlja v četrtek, 11. 
decembra, okroglo mizo na temo 
“Sadjarstvo v Posavju pred vsto
pom v EU”, ki se bo začela ob 
14.30 v zeleni dvorani Hotela 
Sremič v Krškem. Po okrogli mizi 
bo predsednik Kmetijsko gozdar
ske zbornice Peter Vrisk s pred
stavnikom TUV Bayern Sava 
podelil družbama Evrosad in Sad
jarstvo Blanca ISO standard 
9001:2000, minister za kmetijstvo 
Franci But pa bo Evrosadu ob tej 
priložnosti podelil status orga
nizacije pridelovalcev.

S avUfe.

Svet glasbil pod veliko kitaro
Brežice - Decembra mineva sedem let, od kar v Ulici bratov Mi

lavcev deluje trgovina z glasbili Pronota. Ustanovil jo je Aleksander 
Špoljar, od vsega začetka v njej dela tudi Boštjan Novak. Novembra 
so prešli pod okrilje Musič Maxa iz Celja, trgovino preuredili in razširili 
ponudbo glasbil in pribora svetovno znanih proizvajalcev, so gene
ralni uvoznik Fender instrumentov. Na Ugovino opozarja velika rek
lamna kitara. Prav danes, 11. decembra, ob 19. uri v Mladinskem 
centru Brežice pripravljajo Fender&Jackson show. S.V.

Boštjan ob razkazovanju dela trgovine z glasbili in opremo
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SOLSTVO, ZDRAVSTVO

Dijakom tople malice!
Brežice - Poslanca Jože Tanko in Andrej Vizjak, brežiški župan, sta vložila predlog za spremembo zakona o dijaški 
prehrani, da bi bili dijaki, tako kot študenti, upravičeni do subvencioniranega toplega obroka vsak delavnik. Predlog je 
bil na oktobrski seji državnega zbora (DZ) zavrnjen, dijaki pa vztrajajo pri iskanju rešitve, ki bi jim omogočila dnevno 
toplo malico. Dijaška skupnost Posavja in Klub posavskih študentov sta na Ekonomski in trgovski šoli v Brežicah na to 
temo organizirala okroglo mizo.
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Zdravnica Darja Radeščak 
iz Zavoda za zdravstveno varstvo 
Novo mesto je s podatki nedavne 
raziskave o prehranskih navadah 
mladine podkrepila ugotovitev, 
da je sendvič, mini pica, krof, 
potička in hot-dog glavna dnev
na prehrana naših srednješolcev. 
Le 26 odstotkov jih vsak dan 
zajtrkuje, dnevnega kosila nima 
niti polovica otrok, zaradi ne
zdravih prehranskih navad ima 
19 odstotkov srednješolcev pre
veliko telesno težo.

Dijaki vozači gredo od doma 
že ob petih zjutraj in se vračajo 
popoldne, zato bi bila organizaci
ja tople malice nujna, saj gre za 
naložbo v zdravje ustvarjalne ge
neracije, je poudaril mag. An
drej Vizjak, ki kot sopredlaga- 
telj sprememb zakona o dijaški 
prehrani zaradi poraza na okto
brski seji DZ išče nove možne 
oblike, ki bodo sprejemljive za 
kolege poslance in vlado. Stro
šek subvencionirane tople mali
ce za dijake in vajence bi letno 
znašal 10 milijard SIT, zato Viz

jak razume, da takojšnja rešitev 
problema ni možna, je pa poslan
ska skupina SDS vložila aman
dma k proračunu za 2004/05 za 
upoštevanje dijaške prehrane.

Dijaška organizacija Sloveni
je po zagotovilu Maje Molan iz

Kluba posavskih študentov, kije 
bila tudi svetovalka vlade za vpra
šanja dijakov, od namere, da si 
priborijo na šole toplo malico, ne 
bo odstopila. Pripravljenih je več 
predlogov o subvenciji, Marko 
Diacci na primer predlaga, da bi

subvencionirali le dijake brez va
jencev, kar bi zneslo dobrih 6 mi
lijard SIT na letni ravni.

Kako razporediti proračunski 
denar, da bi se zagotovile potreb
ne milijarde za tople malice za 
vse srednješolce, najbrž ne bo 
naj večji problem. Vizjaku je po
moč pri prepričevanju v DZ ob
ljubil Rok Kržan v imenu Des- 
us-a in v volilnem letu najbrž ne 
bo politične stranke, ki se ne bi 
zavzela za zdravje naše mladine, 
ki se začne s pravilno prehrano. 
Ravnatelji posavskih srednjih šol 
se bojijo, da bo trši oreh zagoto
viti primerne prostore za razdel
jevanje toplih obrokov, ki bodo 
zadostili sanitarnim zahtevam. 
Tudi pri novih modernih šolah 
načrtovalci niso predvideli več
jega prostora, ki bi bil lahko v 
funkciji jedilnice in tako je na
jbrž povsod po Sloveniji. Za 
srednješolce pa je že z vidika or
ganizacije pouka nedopustno, da 
bi z boni po vzoru študentov ho
dili jest v šolam bližnje gostilne.

Branka Dernovšek

Predsednica Dijaške skupnosti Posavja Anja Molan, predstavnica 
Srednje šole Krško Jerneja Macur in predstavnica Kluba Posavskih 
študentov Maja Molan

l.december - svetovni dan 
boja proti aidsu

Slovenija, Posavje - Sloveni
ja po uradnih podatkih Inštituta 
za varovanje zdravja, ki sicer 
gotovo podcenjujejo dejansko 
stanje, ostaja ena izmed redkih

držav, kjer je še razmeroma malo 
okuženih z virusom HIV. Tako 
naj bi trenutno v Sloveniji žive
lo 136 okuženih s HIV, med kate
rimi je 30 bolnikov z aidsom. V

letošnjem letu je za aidsem 
zbolelo šest oseb, ena pa je zara
di tega umrla. Na svetu živi 42 
milijonov ljudi, okuženih z viru
som HIV in z aidsom, zaradi te 
bolezni pa je tudi 13,2 milijona 
osirotelih otrok.

Tirdi v Posavju so se ob tem 
dnevu pridružili vseslovenskim 
akcijam. Mladinski center Kr
ško, Agencija za mlade Punkt in 
Klub posavskih študentov so pri
pravili večdnevni skupni pro
gram pod naslovom “Aids v me
stu”, s katerim so opozarjali na 
nevarnost še vedno neozdravlji
ve bolezni. Osredotočili so se na 
najbolj ranljivo populacijo, na 
Srednji šoli Krško so pripravili 
predavanje o tej bolezni. Po Kr
škem in v Sevnici, kjer sta se jim 
pridružila Mlada liberalna demo
kracija in Mladi forum, pa so 
brezplačno delili kondome in 
gradivo o aidsu.

Prav tako sta rdeče pentlje, 
brošure in kondome v Brežicah 
delila Mlada liberalna demokra
cija in Mladinski center Brežice. 
Hkrati so mimoidoče naprosili za 
izpolnitev anonimne ankete. S.V.

Igrače iz omar 
otrokom

Brežice - Mlada liberalna 
demokracija Brežice bo ob 
novem letu izvedla projekt 
zbiranja igrač za socialno 
ogrožene družine. Z akcijo 
želijo spodbuditi mlade, ki so 
svoje igrače prerasli, da jih 
podarijo mlajšim. Zbiranje 
igrač bo potekalo od 15. do 
21. decembra v Gimnaziji 
Brežice, Srednji ekonomski in 
trgovski, šoli Brežice, Naku
povalnem centru Intermarket 
Brežice, v AFP Dobova in 
morda še kje, o čemer se še 
dogovarjao. Igrače bodo zbi
rali v posebej za to prirejene 
zaboje. Center za socialno 
delo Brežice pa bo tako zbra
ne igrače ob božično novolet
nih praznikih posredoval dru
žinam, kjer si igrač za svoje 
otroke ne morejo privoščiti. 
S.V.

Iz fundacije 
27 novih 
štipendij

Krško - Regijski pospeše
valni center Krško je se
daj tudi uradno preime
novan v Regionalno raz
vojno agencijo, ki je ena 
od dvanajstih v Sloveniji 
in že mesec dni deluje v 
prostorih nekdanje lekar
ne v Krškem.

Regionalna razvojna agen
cija ima v delu sicer več pro
jektov, trenutno pa je aktual
na podelitev štipendij za šol
sko leto 2003/04 iz Fundacije 
Adam Bohorič.

Tri podjetja iz Sevnice, eno 
iz Brežic in sedem iz Krškega 
so preko sheme razpisala 44 
štipendij, a za vse razpisane 
študijske smeri med posavski
mi študenti ni bilo interesa. 
Nikogar na primer ni zanima
lo oblikovanje tekstilij, šti
pendijo je razpisoval Inplet, 
Savaprojekt ni dobil intere
senta za smer komunalno 
inženirstvo.

Tjaša Fabjančič

Podeljenih bo 27 štipendij 
in še iz vsake občine ena za 
področje kulture za študij v 
tujini. Sevniška občina šti
pendira Roka Štirna, krška 
Tjašo Fabjančič in brežiška 
Lovra Ravbarja. Fanta sta 
glasbenika, dekle pa študira 
solo petje. Vsi so kljub študi
ju z glasbeno dejavnostjo an
gažirani tudi v domačih okol
jih. B.D.

Sevniški aktivisti ob stojnici

rojstva v porodnišnici brežice

26-letna Lidija Sušin s Piršenbrega pri Globokem je 4. decembra 
r°dila prvorojenko Lejo. Punčka je bila ob rojstvu velika 50 cm in 
težka 3200 g. Mlada družina živi na mamini domačiji, mlada mam- 
ica pa je vesela povedala, da sta se z očetom Gorazdom poročila 
Zadnjo soboto v septembru.

Od 28.11. do 6.12.2003
Dečke so rodile: Brigita Rožman iz Brežic, Mojca Rašovič iz 

režic, Urška Jekler z Malega Kamna in Jasmina Potočar iz Nove
ga mesta. ^

Deklice so rodile: Tatjana Žoher iz Krškega, Narcisa Prugovečki 
lz Krškega, Lidija Sušin s Piršenbrega in Katja Šribar iz Smečic.

Šolarji želijo varuha pravic, 
ne varnostnika!

Krško - Generalna skupščina Združenih narodov je novem
bra 1989 sprejela konvencijo o otrokovih pravicah in že 
naslednje leto je bil v Sloveniji organiziran prvi otroški par
lament. Letošnji je tako že štirinajsti po vrsti in nosi naslov 
“Humani medosebni odnosi in zdrava spolnost”. Otroški 
občinski parlament so doslej izpeljali le v Krškem, organizi
rala pa ga je tamkajšnja Zveza prijateljev mladine (ZPM).

Mladi parlamentarci, ki jih je 
usmerjal prostovoljec Uroš Bre- 
zovšek, absolvent Pedagoške fa
kultete v Mariboru, so delali v 
petih delavnicah; v eni so obrav
navali prijateljstvo, v drugi dru
žino, v tretji šolo, v četrti mesto 
otrok v družini in družbi in v peti 
odnose med spoloma. V razpravi 
so šolarji podčrtali pomen dru
žine, učiteljev in partnerskega 
odnosa otrok tako v družini kot 
šoli, pomembno vlogo pa šolarji 
pripisujejo zaupanju med otroci, 
starši in učitelji.

Krškega otroškega parlamen
ta, ki ga je pozdravil župan 
Franc Bogovič, spremljala pa 
predstavnica inštituta za sprem
ljanje izvajanja otrokovih pravic 
iz Kanade, so se udeležili tudi 
predstavniki največje brežiške 
osnovne šole. Kot pravi Vida 
Ban iz ZPM Krško, v brežiški 
občini ne najdejo nekoga, ki bi 
organiziral občinski parlament,

zato sojih povabili kar v Krško. 
In prav brežiški šolarji so se kri
tično opredelili do varnostnika na 
OŠ Brežice, ki nima pravega od
nosa do otrok. Mladi parlamen
tarci so kritično razpravljali tudi 
o sklepih parlamenta, za realiza
cijo katerih so zadolžene šole. 
Poleg tega so menili, da je ne
smiselno ustanavljati urade za 
otrokove pravice in varuhe otro
kovih pravic na državni ravni, 
temveč se zavzemajo za to, da 
bi otroci na posameznih šolah 
imenovali ali izbrali svoje varu
he; mentorje oziroma učitelje, ki 
jim šolarji zaupajo.

Krško občino bo na 14. nacio
nalnem otroškem parlamentu v 
Ljubljani zastopala Katarina 
Mekič iz 8.razreda OŠ Les
kovec. ZPM Krško kot regijska 
koordinatorica pa bo v začetku 
prihodnjega leta organizirala še 
regijski otroški parlament.

Nada Černič Cvetanovski

Janezki se učijo od Janezov
Sevnica - Na OŠ Savo Kladnik Sevnica so pripravili okroglo mizo, 

katere namen je bil izboljšati medsebojne odnose in seznaniti mlade 
z zdravo spolnostjo.

Mladi parlamentarci so se razdelili po skupinah in skupaj z gosti 
razčlenjevali družinske odnose, odnose med spoloma, medsebojno 
komunikacijo in prijateljstvo in potem v plenarnem delu poročali o 
svojih izsledkih in dognanjih.

Sevniški šolarji v eni od delavnic

Mladi ugotavljajo, da ni dovolj le ena okrogla miza, ampak morajo 
biti tovrstne vsebine zajete v vsakodnevno delo. Na OŠ Sevnica se 
zato že kar od začetka šolskega leta ukvarjajo s tem; učenci razredne 
stopnje so si ogledali predstavo o nasilju med vrstniki, ob dnevu 
šole so organizirali problemsko konferenco o medsebojnih odnosih, 
prisluhnili so medicinski sestri Jožici Šintler, brezplačno uro o nasilju 
pa je šolarjem namenila tudi policijska uprava.

Sicer pa šolarji pravijo, da prve informacije o spolnosti in odnosih 
nasploh dobijo od staršev, vodstvo šole pa hkrati ugotavlja, da je 
bila prireditev za starše z naslovom “Naučite jih in pustite jih žive
ti”, ki je bila organizirana namesto roditeljskega sestanka, zelo sla
bo obiskana, kar je velika škoda. N.Č.C.

Pomagajmo graditi sobo!
Krško - Center za socialno delo Krško začenja v sodelovanju 

s Savaprojektom akcijo “Zgradimo sobo deklicama”. Gre za po
moč osirotelima otrokoma, ki sta ostala brez mame in očeta. Za 
deklici bi rada skrbela starejša sestra, ki ima zanju veliko ljubez
ni, nima pa prostora, niti potrebnih sredstev za dozidek k hiši, da 
bi ju imela kam namestiti.

Direktor Savaprojekta Peter Žigante je Centru za socialno 
delo ponudil 150 tisoč SIT, namesto da bi jih firma porabila za 
novoletna darila. Humanitarna sredstva bo zbirala tudi Zveza pri
jateljev mladine Krško, pogovori pa tečejo še z Nedeljskim 
dnevnikom, da bi skozi sklad ISKRICA zbirali prispevke bral
cev.

Na centru v Krškem se nadejajo, da bo v predprazničnih dneh 
še kakšno podjetje pristopilo k akciji, za katero so odprli račun 
01100-6030302823. Klic za pomoč pa ni namenjen le podjetjem 
ih organizacijam, ampak vsakemu posamezniku, ki lahko kaj 
malega prispeva. B.D.
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VTC je nevzdrževana in nevarna!
Sromlje - Krajevni skupnosti (KS) Pišece in Sromlje opozarjata na uničeno vinsko turistično cesto (VTC). Da bi spod
budili odgovorne k njeni sanaciji, so organizirali sestanek s predstavniki občine Brežice. Z združenimi močmi želijo 
lastnico ceste - državo - opozoriti, da je cesta nevzdrževana in težko prevozna in takšna zavira razvoj. Če je vinsko 
turistična ponudba ob njej odlična, je cesta, ki vodi do nje, sramota.

VTC so pred dvema desetlet
jema zgradili domačini, da bi po
vezali krajevni središči. Odrekli 
so se zemlji za cestno traso med 
Sromljami in Pišecami. Vendar 
ta zemlja še danes lastnikom ni 
odpisana, torej zanjo plačujejo 
davek, cesta pa je pred dobrimi 
štirimi leti prešla v državno last. 
Vendar država za ta odsek ceste 
nameni bore malo. Prevoz z 
osebnimi vozili še nekako gre, za 
avtobuse pa je cesta preozka in 
prenevarna. Del povzročene ško
de gre pripisati kakovosti izved
be, velik del je tudi neustrezno 
vzdrževan. In ker avtobusni turi
zem ni mogoč, so ponudniki ob 
VTC prikrajšani in oškodovani. 
Predsednika KS Uroš Škof in 
Stanko Černoš sta sklicala člane 
svetov obeh KS, svetnike v ob
činskem svetu, predstavnike 
društev ter predstavnike Občine 
Brežice oz. pristojnega oddelka 
za gospodarstvo. Nekoliko razo
čarani so sicer bili, ker se pova
bilu ni odzval župan, kije bil za
držan v parlamentu.

Poudarili so, da je cestišče 
VTC skozi obe krajevni skupno
sti v najslabšem stanju med to
vrstnimi cestami v Sloveniji; s 
plazovi, večjimi udarnimi jama

mi, nevarnem rušenju kamenja, 
ostrimi ovinki. Krajane jezi, da 
niso postavljene označbe krajev 
in omejitve hitrosti. Prav tako jih 
jezi, da se upravljalci zganejo še
le takrat, ko se kaj zgodi. Posta
vijo tablo za omejitev hitrosti in 
pri tem tudi ostane, brez sanacije. 
Opozarjajo še, daje VTC hkrati 
tudi šolska pot v obeh KS. V Zg. 
Pohanci cesto močno ogrožajo 
skale in bojijo se, da ne bi ob več
jem deževju prišlo do nesreče.

Od predstavnikov z občine so 
izvedeli, da sanacije ne morejo 
financirati, ker je cesta v državni 
lasti, vsako leto pa Direkciji za 
ceste pošljejo opis stanja držav
nih cest s fotografsko dokumen
tacijo, kar so letos že storili in v 
sklopu tega opozorili tudi na 
VTC. Sklenili so, da obe krajevni 
skupnosti oblikujeta komisijo, ki 
bo vodila nadaljnje postopke. Po
sneto stanje, ki ga o cesti ima Ob
čina Brežice, bodo skupaj (obe

KS in občina) ponovno poslali na 
Direkcijo za ceste, da bi jih kon
čno prebudili.

Suzana Vahtarič

Tone Kocjan s Silovca: Bil 
sem predsednik gradbenega 
odbora in spominjam se, da 
smo prve metrske cevi, težke 
800 kg, postavljali na roke. 
Zemljo smo lastniki odstopili 
brezplačno, da so naredili po
vezavo s Pišecami. Prevozil 
sem vinske ceste po Avstriji in 
Sloveniji, pa niso nikjer v tako 
slabem stanju, kot je ta. Če se 
država kot lastnik ne bo odzva
la, jo lahko kar zaprejo, s čimer 
pa bi bili prebivalci in ponudniki 
ob njej še bolj prizadeti.

Nova pošta že 2004?
Brežice - Sodeč po zadnjih aktivnostih med Občino Brežice in 
Pošto Slovenije bo nov poštni objekt v Brežicah zrasel v pri
hodnjem letu. Strani sta pred dnevi podpisali dogovor o fi
nanciranju in izdelavi prostorsko izvedbenih aktov za potrebe 
nove pošte. Nov poštni objekt bo na zelenici ob stari trgovski 
šoli nasproti vodovodnega stolpa. V projektu sodeluje tudi 
občina, ker predvideva parkirišča v Ulici pod obzidjem.

Tako že tečejo priprave, pred
stavniki Regiona kot projektanta 
so se takoj po podpisu o financi
ranju dokumentacije že oglasili 
na občini. Župana je hiter odziv 
prijetno presenetil, zato verjame, 
da je investitor res pripravljen 
čim prej postaviti nov objekt. Po 
zagotovilih pošte naj bi nov 
poslovni objekt jeseni prihodnje 
leto že obratoval.

Nekoliko pa lahko navduše
nje investitorja zavrejo morebit
ne arheološke najdbe, saj je to 
področje starega mestnega jedra. 
Temu delu mesta, ki je zdaj za
puščen, se v nekaj letih obeta oži
vitev, saj je kare idejno zastavljen 
in izgradnja bi morala steči. Na
sproti novega poštnega objekta 
naj bi prav tako prihodnje leto 
zrasla poslovna stavba, kamor se 
bo preselila Upravna enota Bre
žice, postopki so pred zaključ
kom, država pa ima rezervirana 
finančna sredstva.

Zraven je tudi stara trgovska

šola, ki je trenutno spet polna, 
občina jo je dala v upravljanje 
gimnaziji ter Srednji ekonomski 
in trgovski šoli, ki sta letos v ob
jekt vložili sredstva za najnujnej
šo ureditev, tam poteka pouk, v 
prostorih telovadnice pa še ved
no aktivnosti telovadnega druš
tva Sokol. Stara trgovska šola bo 
v najemu šolskih centrov dokler 
Ministrstvo za šolstvo, znanost 
in šport ne bo zagotovilo dodat
nih prostorov, ki pa so v držav
nem proračunu predvideni šele v 
letu 2005.

Na tem področju je v sramoto 
še stara osnovna šola za cerkvi
jo, kjer pa potekajo dogovori o 
menjavi med občino in cerkvijo. 
Cerkev naj bi pridobila staro šolo 
in se zato odpovedala lasti na par
celi ob cerkvi svetega Roka pri 
Prosvetnem domu in osrednji 
knjižnici. Trenutno med stranka
ma potekajo pogajanja o cenitvi, 
ki je osnovni pogoj za menjavo 
nepremičnin. S.V.

Prazna zibka, strto srce
Slovenija, Posavje - Nedavno ustanovljeno Društvo Solzice, Na

selje NEK 17, Krško, je izdalo knjigo “Prazna zibka, strto srce”.
Pobudo za ustanovitev društva in 
izdajo knjige sta dali Petra Uršič 
in Bernarda Zečevič in sicer z 
namenom, da bi z izdano knjigo 
staršem, ki so že izgubili otroka 
V nosečnosti ali kmalu po rojst
vu, in tistim, ki bi jih morebiti 
življenje zaznamovalo z enako 
bolečino, pomagali prebroditi 
žalost. Ustanovljeno Društvo 
Solzice bo dajalo priložnost tis-' 
tim, ki so se osebno spoprijeli s 
tako izgubo in bodo svoja 
občutja voljni medsebojno deli
ti; v pomoč bodo organizirana 
strokovna predavanja, na voljo 
pa je tudi spletna stran na inter
netu - drustvo.solzice@email.si. 
N.J.S.

.... ........r 'T-j.

strto srce

Gasilke predstavile Posavje
Dobrna - V okviru rednega letnega programa dela Sve
ta članic gasilk pri Gasilski zvezi (GZ) Slovenije je bil 
tudi letos organiziran posvet za predsednice komisij 
gasilk, ki delajo v okviru prostovoljnih gasilskih društev 
(PGD) in GZ po Sloveniji. Posvet je, kot vsa leta doslej, 
potekal konec novembra v Zdravilišču Dobrna.

Posveta se je udeležilo 220 gasilk. Razdeljen je bil na dva tematska 
sklopa; prvi del je potekal v obliki predavanj o aktualnih temah v gasil
ski organizaciji, novostih na operativnem področju, predtavljena pa je 
bila tudi analiza letošnjega požara na Krasu. Drugi del je bil namenjen 
delu v različnih delavnicah (kulturni, mladinski, redovne vaje, program 
za delo komisije za članice, izolimi dihalni aparati, kategorizacija PGD). 
Vzporedno pa so tekle tudi predstavitve posameznih gasilskih regij.

Brežiške gasilke so poleg aktivnosti v gasilstvu predstavile tudi 
kulinariko Posavja.

Po sklepu Sveta članic pri GZ Slovenije seje na letošnjem posvetu 
posebej predstavila posavska regija z gasilskimi zvezami Brežice, Krško 
in Sevnica Ob tej priložnosti so gasilke poleg gasilskega udejstvovanja 
predstavile posavsko regijo v besedi in sliki tudi s področja kulturnih in 
turističnih znamenitosti ter gospodarstva. Najbolj opažene so bile člani
ce GZ Brežice, ki so razstavile nekaj značilnih jedi iz občine Brežice in 
jih udeleženkam ponudile v pokušino. V petkovem večernem delu po
sveta, ki je bil namenjen druženju, so na pobudo predsednice komisije 
za delo z ženami pri GZ Brežice Martine Živič posavske gasilke pri
pravile srečolov, s katerim so preko dobitkov prav tako promovirale občine 
in GZ Brežice, Krško in Sevnica.

Tako udeleženke kot vodstvo Gasilske zveze Slovenije, predsednik 
Ernest Eory in poveljnik Matjaž Klarič, so predstavitev posavskih 
gasilk ocenili kot eno najboljših do sedaj, kar pa je tudi spodbuda in 
odgovornost za delo v naprej. J.K.

Denar ne celi ran, blaži 
pa bolečino

Ljubljana - Na povabilo Društva izgnancev Slovenije 1941- 
45 se je na dvodnevnem obisku v Ljubljani mudila dele
gacija avstrijskega sklada za spravo, mir in sodelovanje, 
ki je na podlagi avstrijskega zveznega zakona pristojen za 
izplačilo odškodnin suženjskim delavcem. Izgnanci imajo 
še do konca decembra čas za oddajo vlog.

Delegacijo avstrijskega skla
da za spravo, mir in sodelovan
je, ki seje v Sloveniji mudila že 
tretjič, je vodil namestnik pred
sednika sklada dr. Jurgen Stra- 
sser. Društvo izgnancev Slove
nije in omenjeni avstrijski sklad, 
ki je pristojen za izplačilo od
škodnin nekdanjim suženjskim 
in prisilim delavcem v času na
cističnega režima, dobro sodelu
jeta in tudi izgnanci, ki so doslej 
že vložili vloge in dobili odškod
nine, so z njegovim delom zado
voljni.

Na suženjskem in prisilnem 
delu v Avstriji je bilo dva tisoč 
Slovencev in 1584jih je že dobi
lo odškodnino za suženjsko delo. 
Preostali izgnanci, ki so v času

nacizma v letih 1941- 45 delali 
na ozemlju današnje Avstrije, pa 
imajo samo še do konca decem
bra čas za oddajo vlog. Rok za 
vlaganje zahtevkov po avstrij
skem zakonu se namreč nepre
klicno zaključi 31. decembra le
tos. Vlaganje zahtevkov je izred
no enostavno, obrazci pa so na 
voljo pri predsednikih krajevnih 
organizacij društev izgnancev, 
pri predsednikih bodo upravičen
ci dobili tudi dodatna navodila 
in pojasnila. Do odškodnine so 
upravičeni tisti izgnanci, ki so 
opravljali prisilno delo na ozem
lju sedanje Avstrije in tudi otro
ci, ki so morali prisilno delati, ne 
glede na starost.

Nada Černič Cvetanovski

Društvo izgnancev Slovenije si prizadeva za razširitev muzeja 
izgnancev na brestaniškem gradu in obnovo grajskih hlevov, skozi 
katere je šlo v izgnanstvo več kot 45 tisoč Slovencev. Brestaniški 
muzej so odprli 4. julija 1971, ko je bilo na brestaniškem gradu 
zborovanje nekdanjih izgnancev in na katerem so tudi sprejeli listino 
o razglasitvi 7. junija za spominski dan slovenskih izgnancev. Ob 
odprtju je dr.Tone Ferenc dejal, naj muzej ne bi samo obujal grenke
ga spomina nekdanjih izgnancev, temveč naj bi v mladih ljudeh, ki 
jim je bilo prihranjeno trpljenje vojnih let, zbujal in krepil domo
vinsko zavest. Predsednica Društva izgnancev Slovenije Ivica 
Žnidaršič upa, da bo ob 60-letnici vrnitve iz izgnanstva brestaniški 
muzej že razširjen in urejen del hlevov, muzeju pa naj bi pripadel 
status evropskega muzeja izgnancev.

Članstvo se povečuje
Brežice - Zveza vojnih veteranov Slovenije (ZVVS) Brežice 
je v malem avditoriju Posavskega muzeja svečano podeli
la članske izkaznice 30 novim članom. Leta 1999 je orga
nizacija štela 215, danes pa že 410 veterank in veteranov, 
kar je zagotovilo za ohranitev spomina na leto 1991.

Svečanost seje pričela s sim
bolnim veteranskim dejanjem 
miru, svobode, neuklonljivosti, 
zmage, ponosa, spomina in opo
mina, kajti veterane druži ljube

zen do doma, družine in domo
vine, ker spoštujejo hrabrost, po
štenost, čast in resnico in ker že
lijo in delajo v dobro domovine 
Slovenije.

Veteranka Marjanca Ogorevc

Sicer pa simbolno veteransko 
dejanje ponazarjajo miza s štiri
mi nogami, kije simbol trdnosti 
in dokončne vpetosti Slovenije v 
zemljevid Evrope in sveta; pra
zen stol je simbol veteranov voj
ne za Slovenijo, kijih ni več med 
živimi; bel prt je simbol čistosti 
in neomadeževanosti misli in de
janj veteranov; kamen s sloven

skega očaka Triglava ponazarja 
simbol trdne odločnosti vetera
nov, da na tem slovenskem pro
storu obstanemo; rdeč nagelj 
simbolizira spomin na vse, ki so 
v vsej zgodovini prelili kri za 
slovensko domovino; vaza čiste 
vode je simbol solza njihovih 
najdražjih. S ščepcem soli in ve
jico pelina veterani ponazarjajo 
simbola bolečine in grenkobe 
družin padlih; bodalo je simbol 
boja, poguma, hrabrosti in 
zvestobe tistih, ki so se bojevali 
za samostojno Slovenijo; koza
rec rdečega vina simbolizira 
spomin na vse, ki so se bojevali 
za Slovenijo - pri tem prva 
zdravica velja vsem, ki so padli, 
umrli in prelili kri za domovino, 
druga zdravica velja vsem, ki so 
v vsej zgodovini delovali v do
bro slovenstva, in tretja zdravica 
velja vsem zbranim ob dogodkih, 
kijih pripravijo veterani; ostanek 
vina po zdravicah pa je žarek 
upanja veteranov, dajim bosta čas 
in prostor vendarle dala vsaj del 
topline in priznanja za njihova 
dejanja, dosežke in posledice.

Nove člane je nagovoril pred
sednik ZVVS Brežice Silvester 
Jeršič in jim čestital, imeli pa so 
tudi to čast, da so prvi prejeli 
zbirko Posavskih vojnih razgled
nic, ki jim jih je izročil direktor 
muzeja mag. Tomaž Teropšič.

Natja Jenko Simčič

KANAL 2000



IZ LOKALNIH SKUPNOSTI
stran 7 Sava Glas, 11.12.2003

jubilej

100 let Marije Klavžer
Krško - V 26 letih obstoja Doma upokojencev starejših občanov Krško je imelo osebje 
prvič priložnost pripraviti slavje za 100. rojstni dan svoje varovanke Marije Klavžer.

Direktorica doma Jožica Mi- 
kulanc se je s kolektivom po
trudila, da bi bila slavljenka, ki 
nima ožjega sorodstva, kljub te
mu deležna odmevnejše pozor
nosti ob praznovanju tako vi
sokega jubileja. Čestitat so prišli 
podžupanja Nuša Somrak, pred
sednik KS mesta Krško Jože Ha- 
binc, direktorica Centra za so
cialno delo Marjanca Sečen ter 
predstavnica Rdečega križa. Ma
rija Klavžer je z žarom v očeh 
poslušala prisrčna voščila, igra
nje Nine Arh na citre in trio 
Adolfa Moškona ter petje Kat
rin Harapin. Ko je zapel še 
domski pevski zbor, so mu spon
tano pritegnili vsi zbrani s slav
ljenko na čelu. Vitalna gospa ne
govanega videza je namreč nekaj 
dni pred 100. rojstnim dnevom 
dobila novo energijo, pričela je 
telovaditi. Kondicijo je dokaza
la, ko je v hipu upihnila 100 
svečk na ogromni torti. Negoval
no osebje na čelu z direktorico 
je prepričano, da bo ob letu oso
rej zaradi njenega njen rojstnega 
pri nih spet veselo.

Marija Klavžer je prišla v 
dom pri 95 letih, ko si več ni 
zmogla gospodinjiti. Pred tem je 
živela sama in tako je prebila tudi

svojo mladost ter delovna leta. 
Gospodinjila je pri bogatih 
družinah v Zagrebu in nekaj let 
v Berlinu. Po upokojitvi se je 
vrnila v rodno občino Krško, luč 
sveta je namreč zagledala na 
Bučarci. Rojenice soji namenile 
trdno zdravje, nikoli ji ni bilo 
treba v bolnišnico in ljubezen do 
življenja, ki gaje znala sprejema
ti takšno, kot seje nekaj po sple
tu okoliščin, nekaj pa po njeni 
volji odvijalo.

Predenje prišla v Dom starej
ših občanov, seje družila s skupi

no za Samopomoč Bor, kjer so 
uživali ob njenih pripovedih, ki 
so slikale življenje in navade 
meščanske gospode.

Marija Klavžer je sicer žive
la sama, nikoli pa si ni dovolila, 
da bi se zato počutila osamljeno 
in prve tedne življenja v domu ji 
je bilo silno odveč prilagajanje 
na sostanovalce in ritem, s kate
rim diha takšna ustanova. Ka
sneje seje vživela in danes uživa 
ob vseh drobnih pozornostih, ki 
jih je deležna.

Branka Dernovšek

Za lepšo jesen življenja Zeli.

Druženje starejših' krajanov je potekalo v veselem razpoloženju.

Za spodbudno delo in vztrajno pripravo srečanja, odkar je 
^cnžičeva pred tremi leti obudila krajevno organizacijo Rdečega 
križa in pripravila prvo srečanje starostnikov, pa se je zbranim zah- 
valila tudi predsednica Območnega združenja Rdečega križa Brežice 
Antonija Zaniuk. Karitativke v teh predprazničnih dneh starostni
kom delijo darilne pakete, obiskali pa naj bi tudi okoli 30 starostni
kov, ki bivajo v posavskih domovih za ostarele. S.V.

Bizeljsko - Krajevna organizacija Rdečega Križa Bizeljsko je na 
srečanje povabila starostnike nad 70 let. Pozvali so skoraj 300 kraja
nov in krajank, na srečanje pri Kocjanu v Stari vasi pa jih je prišlo 
nekaj manj kot tretjina. Z veseljem in ganjeni so obujali spomine ter 
se veselili, da je med njimi tudi letos patronažna sestra Marta, ki 
jim lajša marsikatero tegobo. Predsednica krajevne organizacije Bran
ka Kovačič, kije pred nedavnim vodenje prevzela od Martine Denžič, 
pa je obdarila tudi najstarejša udeleženca srečanja, 80-letnega Marti
na Jelčiča iz Dramlje in čilo 90-letno Jožefo Golobič iz Bukovja. Pri 
tem ji je pomagal Franci Kelher, predsednik Krajevne skupnosti Bi
zeljsko, ki organizaciji stoji ob strani. Prisotne pa je kot svetnik 
občinskega sveta in predsednik krajevne organizacije Društva izg
nancev Slovenije pozdravil tudi Rok Kržan. Srečanje so starostni
kom in dejavnim karitativkam polepšali učenci OŠ Bizeljsko pod vod
stvom Viika Ureka in domači ansambel Mihelin.
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dobrodelni
koncert

Brežice - Župnijska Karitas 
Brežice je ob izteku tedna Kari
tas pripravila tradicionalni, letos 
že 11. dobrodelni koncert “Klic 
dobrote”. Znani izvajalci, med 
katerimi so bili tudi prisrčni 
malčki iz Vrtca Mavrica, so pri
pomogli k temu, da so obiskoval
ci napolnili dvorano Prosvetne
ga doma. Dobrota je tudi tokrat 
naredila svoje in karitativke so 
na koncertu zbrale 350.000 SIT. 
Pred tem so v zbiralni akciji, ki 
je deloma potekala tudi v skup
nem programu Radia Bežice in 
Radia Sevnica, pridobile še 
92/)00 SIT ter več kosov 
notranje opreme za stanovanje. 
Nekaj sredstev so pridobile še s 
prodajo adventnih venčkov, 
tradicionalne delavnice se je 
namreč udeležilo 53 otrok, ki so 
izdelali kar 29 venčkov, proda
jali sojih po 1.000 SIT.

Dekan Milan Kšela je bil na 
koncertu vidno ganjen ob 
izraženi dobroti in kar ni vedel, 
katere besede izbrati, da bi se 
^sem zahvalil. Sredstva bodo 
namenili socialno ogroženim in 
pomoči potrebnim v svojem 
okolju. S.V.

Velik
dobrodelni

koncert
Podbočje - Mladi harmo

nikarji iz Podbočja prirejajo v 
petek, 12. decembra, Velik do
brodelni koncert. Na priredi
tvi ob 19. uri v telovadnici 
tamkajšnje šole bodo nasto
pili Vili Resnik, kvintet Dori, 
Alenka Pinterič, Brigita 
Šuler, ansambel Unikat, an
sambel Frančič, pevski zbor 
Mavrica in humoristi s skeči 
pa seveda organizatorji - Mla
di harmonikarji. Izkupiček 
bo namenjen dogradnji pros
tora pred OŠ Podbočje.

noHiržciKt
Mitja de Gleria

“Morali bi se učiti risanja, ta osnova 
manjka celi generaciji!”

Mitjevo brežiško stanovanje ob robu parka pomeni vstop v 
družinsko galerijo, kjer ti radodarno razkaže umetniške stvaritve 
očeta Viktorja še iz zgodnjih začetkov prejšnjega stoletja, na ste
ni kraljuje njegovo prvo tihožitje, svoje mesto sta našli sliki Bo

jana Horvatiča, tam je serija arhiviranega družinskega in osebnega slikarskega gradiva, 
kjer ima posebno mesto v skicah in slikah spominsko upodobljena Mitjeva partizan
ska pot. S ponosom govori, da je bil slovenski partizan.

Ko vstopim, mi reče v svo
jem razpoznavnem govoru: 
”Veš, resje, de Glerii smo na- 
turščiki, malarji, praktitiki, kul
turniki, obrisani za arhitekturo, 
vsi hočejo nekaj cahnat in iz 
ceglov zlagat.”

Oče veterinarje v predprej- 
šnjem stoletju prišel iz Furla
nije, ki je v Logatcu po malem 
zbral veliko posestvo in z ženo 
Terezijo (Mitja mamine zgod
be še ni povsem preštudiral, 
njen oče Leopold Osojnik je bil 
gradbenik; ki je v Ljubljani zi
dal hiše, tudi nekdanjo sredn
jo tehnično šolo, kjer so na njej 
iniciali “O.L.”) zgradil družino 
s šestimi otroki - 2 hčerki in 4 
sinove, med njimi Stane, grad
beni inženir, ki je odšel v Av
stralijo, pokojni Mile, snema
lec, direktor fotografije, glas
benik in Prešernov nagrajenec 
ter prvi med njimi Mitja, rojen 
3. februarja 1926 v Ljubljani.

Vsak likovnik ima svoj 
rokopis, jaz svojega ne 
dam, lahko, da ni cenjeno 
in je zamudno, je pa mo
je, ker hočem biti vero
dostojen in se približati 
resnici.

Končal je 1. realno gimna
zijo s poudarkom na tehničnih 
predmetih - kemiji, fiziki, 
risanju - in se že tam navdušil 
za letalstvo. “Ves čas meje za
nimala letalska tehnika, ne pi
lotiranje, v zraku sem bil bolj 
kontrolor. Razpoložen sem bil 
za spoštovanje aerodinamičnih 
zakonitosti, veliko sem bral in 
raziskoval, realna gimnazija 
nam je dala dobrega znanci, 
doma pa so dovolili, da smo 
smeli imeti laboratorije.”

Veza z velikim revolucio
narjem Jožetom Smoletom je 
mladince iz centra Ljubljane 
odpeljala v partizane, Mitjo v 
Trebnje v Cankarjevo brigado, 
kjer je partizanil po Dolenjski, 
do srečanja z dr. Avguštinom 
Lahom. To ga je odpeljalo v 
glavni štab v Belo Krajino, od 
tam pa februarja 1944 na ame
riško meteorološko postajo. 
Vso svojo partizanščino je do

kumentiral s skicami in risbami: 
"Veliko teh skic iz Bele Krajine 
je ostalo v Muzeju ljudske revo
lucije v Cekinovem gradu in mi 
je danes kar nekoliko žal zanje. 
Druga stvar, ki mi je olajšala par
tizanščino, pa je bila ta, da sem 
bil skavt Zmajeve
ga odreda ob sta
rosti prof. Pavlu 
Kunaverju, ki nas 
je naučil živeti v 
različnih naravnih 
okoliščinah.” Kot 
partizan je prišel 
po vojni v skupi
no, ki je odšla v 
Visoko tehnično 
šolo v Harkov v 
takratno Sovjet
sko zvezo. Skupi
na je bila, pojasni, 
neverjetno razpoložena za uče
nje, Mitja je postal letalski in
ženir in seje zapisal vojnemu le
talstvu.Tudi obdobje Harkova 
ohrani na skicah. Bilje kandidat 
za sprejem v Adrio, do upokojit
ve je ostal v letalsko tehničnih 
enotah, kjer je nekje bolj in drug
je manj užival, v vojašnici Cerk
lje ob Krki je v partizansko slov
enskem duhu gradil vojno letal
stvo, dobro znano tudi tujim 
vojaškim enotam, zlasti z objav
ljenimi strokovnimi članki v 
“Vazduhoplovnom glasniku” in 
v “Krilih armije”, kar mu je pri
neslo tudi nagrado. V času rav- 
nateljevanja Jožeta Senice v 
Gimnaziji Brežice je predaval 
obramboslovje, in to na življenj
ski način, kjer je mlade učil stvari 
“videti” iz različnih kotov, iz tega 
pa jim je uspel tudi “kulturni 
miting”.

S pokojno ženo Betko (ravna
teljica Glasbene šole Brežice) sta 
vzgojila sinova Blaža (ak.slikar 
in geograf) in Mitjo (arhitekt), ki 
sta jima podarila vnuke Vida, 
Andrejo, Uroša in Evgena, ki 
vsak na svoj način sledijo dru
žinski slikarsko arhitekturni 
tradiciji.

Mitja je član Likovnega druš
tva Brežice: ”Še iz časa predsed
nika Bojana Horvatiča. Vse me 
zanima, poslušam vse, kar mi 
rečejo in zelo cenim Vlada Ce
dilnika. Kupim vse knjige, ki go
vorijo o učenju risanja, saj sedaj

ugotavljajo, da celi generaciji 
to manjka. Prvo je risanje, po
tem teorija in nato perspektiva. 
To je raziskovanje, delo brez 
filozofiranja, jaz se še danes 
iščem. Vsak likovnik ima svoj 
rokopis, jaz svojega ne dam,

lahko, da ni cenjeno in je za
mudno, je pa moje, ker hočem 
biti verodostojen in se približati 
resnici. Da me ni letalstvo tako 
pritegnilo, bi šel risat in mi ni 
žal, da sem kljub temu poka
zal, kaj je risanje. Nikoli nisem 
veliko govoril, jaz sem samo 
risal in so vsi vse razumeli, 
vedno sem vse ponazoril. Tildi 
s piloti sem se pogovarjal, 
pokazal sem napako na risbi in 
to nekaterim ni bilo po volji, 
Amerikanci so bili preseneče
ni, da se en Balkanec na enem 
Balkanu tako pogovarja, v sve
tu pa je cenjen tak način dela.”

Mitja je bil dvakrat pri Titu, 
spoprijemal se je s scenami in 
kulisami, sijajno sta se ujela z 
dr. Ivanko Počakar, ilustriral ji 
je knjigo “Iz časov ječmenove 
kave” in njeno doktorsko delo, 
odkriva tuje jezike, ukvarjati 
seje začel s fotografijo, riše ak
varele, razstavlja skupinsko in 
pravi: "Samostojna razstava 
bo, če jo bo kdo drug zbral in 
postavil.”

A mi je pogosto v ospredju 
ena sama slika - Mitjev lik ob 
ogledu razstav, ko si natančno 
ogleduje dela, največkrat sam, 
včasih v dvoje; po tem in če 
dobi komplementarnega sogo
vornika, živahno razmišlja in 
razpravlja. Zgodilo pa se je 
tudi, daje hitro odšel, brez be
sed.

N at ja Jenko Sunčič

Rotaryjanci tudi letos 
pomagajo

Čatež ob Savi - Rotary klub Čatež je izvedel tradicionalni gala 
ples, katerega izkupiček bodo namenili Posavskemu in obsoteljske- 
mu društvu za boj proti raku kot pomoč pri nabavi nujno potrebnih 
medicinskih pripomočkov, Centru za socialno delo Sevnica bodo 
pomagali opremiti zavetišče za mamice z otroki, del izkupička pa 
bodo namenili mladim glasbenim talentom Glasbene šole Brežice 
za udeležbo na glasbenih delavnicah. Kot je dejal predsednik kluba 
Jože Baškovič, so na plesu izvedli tudi dražbo 14 del, predvsem 
slik uveljavljenih slovenskih slikarjev, ter unikatnih izdelkov iz kris
tala in nakita, na kateri so zbrali 602.000 SIT. Skupaj z vstopnino za 
gala večerjo in zabavo z Nušo Derenda ter Juhu Bando, ki jo je 
prispevalo okoli 100 obiskovalcev, so zbrali okoli 900.000 SIT, ko
likor je okvirno potrebno za začrtano pomoč.

Sicer pa Rotari klub Čatež 21. decembra v Kulturnem domu Krško 
prireja že 5. dobrodelni božični koncert, izkupiček tega pa bo na
menjen osebam z motnjo v duševnem razvoju v posavskem društvu 
Sožitje ter Društvu za cerebralno paralizo Sonček. S.V.

Mladi o delu 
v letu 2004

Krško - Mladi, povezani v 
Društvu podeželske mladine 
Krško, se bodo v petek, 12. decem
bra, zbrali na letnem občnem zbo
ru. Pregledali bodo delo, ki so ga 
opravili v letu 2003 in se dogovo
rili, kako bodo delo društva začrtali 
v prihodnjem letu. Posebno zahte
ven projekt bo organizacija držav
nega kviza “Mladi in kmetijstvo”, 
na katerega se želijo dobro pripravi
ti, zato vabijo medse tudi nove čla
ne. Občni zbor bo na turistični 
kmetij iJelenič.kjerbopo uradnem 
delu še družabno srečanje.

V soboto, 13. decembra, ob 16. 
uri pa bodo v Gasilskem domu na 
Gori pripravili še delavnico na temo 
“Božični aranžmaji”.
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Vzdušje je podžigala glasna glasba
Brežice - Zadnjo novembrsko soboto je brežiška mladež doživela nepozaben glasbeni 
večer. Mednje je prišla uveljavljena vokalno-instrumentalna skupina Siddharta, ki je 
letošnjo jesen v sodelovanju s filharmoničnim orkestrom že navduševala na prepolnem 
bežigrajskem stadionu. Tokrat je ob močnih tonih Siddharte ječal brežiški “balon.”

Od trenutka, ko je v Brežice 
prispel avtobus z velikim napi
som ansambla, je bilo vse v zna
menju Siddharte, ki navdušuje 
mlade in tudi na glasbenih lest
vicah zaseda visoka mesta. Na
stopi predskupin so bili v priča
kovanju zvezd sobotnega večera 
in ko so v soju luči prišli na oder, 
je množica vzvalovila in huron
sko navdušenje je odmevalo na
okoli.

In se je začelo... V bleščavi 
švigajočih luči so udarili močni 
toni, oglasila so se glasbila, za
zvenele so znane in manj znane 
melodije in preskakovale so iskre 
navdušenja. Množica je valovila 
in vse naokrog je drhtelo od glas
be, od petja in podoživljanja. Po
slušalci so se gnetli pod odrom, 
dvigovali so roke, ki so krožile v 
divjih in umirjenih ritmih. Drh
tela je glasba, drhtele so stene na-

V ritmu 99...o2 in Rlt-
pihnjenega šotora, drhtele so lu
či, pa strop in tla, drhtela so mla
da telesa... Vročica je naraščala, 
glave so nihale po taktih glasne 
glasbe, mnogi obiskovalci so

Od višine se zvrti

odložili oblačila in vedno pogo
steje segali po pijači... Krožila je 
od ust do ust in mlade oči so se 
zastrmele nekam v daljavo, po
samezniki so sedli na tla z glavo 
med koleni. Navdušenje pa je na
raščalo in po dveh urah nepre
kinjenega nastopa Siddharte do
seglo še en vrhunec... in konec 
koncerta. Še enega v vrsti na
stopov slovenskih glasbenikov.

Za zaključek vendarle pomis
lek; “športna dvorana”, kakršna je 
brežiški “balon”, je sramota za ob
činsko središče, povsem nepri
meren prostor za takšne in podobne 
nastope. Ker drugega za kakšnih 
1500 obiskovalcev ni, je pač dober 
tudi “šotor”, bolj primeren za skla
dišče! Zdaj, ko ima večji športni in 
kulturni prostor skoraj vsaka vas, 
bi tudi v Brežicah že morali resno 
razmisliti o gradnji večnamenske 
dvorane. Bila bi tudi dobra pred
volilna vaba!

Vlado Podgoršek

RECEPT ZA VSAK DAM
Raca pečena na zelju

Sestavine:
1 raca 
sol
1 žlička zmlete kumine ali majarona 
jabolka
4 listi žajblja 
maščoba
1 kg do 1,5 kg kislega zelja 
3/4 kg čebule 
žlica sladke paprike
5 jabolk 
poper
pivo ali vino 
mlinci

Postopek:
V naoljen pekač damo plast kislega ožetega 

zelja, plast nalistane čebule, ponovno plast zelja 
z vmešano sladko papriko. V zelje vtisnemo pet 
neolupljenih in tako velikih jabolk, da gledajo 
iznad zelja. Na jabolka položimo že prej znotraj 
in zunaj posoljeno ter s poprom, kumino ali z 
majaronom in česnom natrto ter naoljeno raco, 
ki smo ji v notranjost porinili neolupljeno jabol
ko in žajbelj ter zašpilili. Raca naj se ne ugrezne 
v zelje. Damo jo v segreto pečico in najprej med 
peko močimo s pivom ali belim vinom, kasneje 
pa pogosto polivamo z natečenim sokom. Med 
peko jo nekakrat obrnemo.

Pečeno raco razrežemo in jo ponudimo z v 
pekaču praženim zeljem, pečenimi jabolki in z 
vrelo vodo poparjenimi in z natečeno maščobo 
zabeljenimi mlinci.

Kruh s kandiranim sadjem

Orehove kroglice
Sestavine:
125 g masla 
2 rumenjaka 
150 g sladkorja
50 g naribane jedilne čokolade 
200 g mletih orehov
Postopek:
Penasto umešamo zmehčano maslo, rumen

jaka in sladkor. Dodjmo naribano čokolado. Skle
do postavimo nad posodo z vročo vodo, nad sopa
ro postopoma segrevamo in stepamo, da se zmes 
zgosti. Odstavimo in primešamo 200 g mletih 
orehov. Zmes damo za nekaj ur v hladilnik. Potem 
iz nje oblikujemo kroglice in jih povaljamo v 
čokoladi v prahu ali pa v zmletih orehih.

Kruh s kandiranim sadjem
Sestavine:
10 rumenjakov,
18 dag drobnega kristalnega sladkorja 
18 dag gladke moke 
vrečka vanilijevaga sladkorja 
nastrgana lupina polovice limone 
po 5 dag kandiranih rezin pomaranč, 
kandiranih rezin limon, rozin, 
kandiranih češenj, kandiranih marelic 
kozarček ruma 
sok polovice limone 
papir za peko 
zmes vanilijevega sladkorja in sladkorja v 
prahu za posip

Prepri prava:'
Kandirano sadje drobno nasekljamo, pomešamo 

z rumom in limoninim sokom in pustimo nekaj časa, 
da se sadje prepoji. Rumenjake stepamo približno 
15 minut z drobnim kristalnim sladkorjem, vanili- 
jevim sladkoijem in limonino lupino. Nato vmešamo 
presejano moko in nasekljano kandirano sadje.

Postopek:
Pečico segrejemo na 180 stopinj C. Model (ali dva 

ožja) obložimo s papiijem za peko in napolnimo s 
pripravljeno maso; površino zgladimo in pečemo v 
prej ogreti pečici okrog 40 minut. Kolača se morata v 
pekačih popolnoma ohladiti, šele nato ju zvrnemo iz 
pekačev in odstranimo papir. Preden kruh razrežemo, 
ga izdatno potresemo s sladkorjem v prahu.

za mlade.

Sklenjena so nova poznanstva
Novembra smo se dijaki tret

jih in četrtih letnikov Gimnazije 
Brežice, ki se kot drugi ali tretji 
tuji jezik učimo francosko, od
pravili v Francijo na tretjo izmen
javo, ki poteka v okviru sodelo
vanja brežiške gimnazije s fran
coskim licejem Alfred de Vigny 
iz Lochesa. Po dvajseturni vožnji 
smo prispeli na cilj, v mestece 
Loches, ki leži v pokrajini Tou- 
raine, katere glavno mesto je 
Tours. Ob prihodu so nas na li
ceju Alfred de Vigny sprejeli ter 
nas pogostili s kosilom, nato pa 
so nas seznanili z našimi kore- 
spondenti, ki so nas odpeljali na 
svoje domove.

V naslednjih štirih dneh smo 
spoznali marsikatero kulturno in 
naravno znamenitost prečudovite 
pokrajine ob reki Loari, pred
vsem v mestecu Loches ter mes
tih Tours in Angers. Tako smo si 
ogledali mlekarno, vzrejo ple
menskih žrebcev in obiskali dva 
gradova v Angersu in Lochesu. 
S pomočjo francoskih dijakov 
smo na podlagi svojih doživetij 
in vtisov izdelali devet plakatov

v francoščini in slovenščini s 
priloženimi fotografijami. Ti 
plakati bodo razstavljeni na fe
stivalu “Langues et Cultures” 
(jeziki in kulture) na “Vinci de 
Tours”. Na dan našega odhoda 
proti domu smo obiskali še loche- 
sko županijo, kjer nas je, skupaj 
z dijaki iz Nemčije, ki so bili - 
kakor mi - na korespondenci, 
sprejel županov odposlanec za 
kulturo Pascal Dubrisay.

Tako smo v slabem tednu spo
znali del Francije - francosko 
mladež in njihove starše, kulturo 
nasploh, kuhinjo, šolski sistem in 
podobno. Najpomembnejše pa 
je, da smo navezali nove stike in 
okrepili stare ter imeli možnost 
preizkusiti se v znanju naše fran
coščine in ga nadgraditi. V Fran
ciji, ki nam je tako daleč, pa hkra
ti tako blizu, smo se imeli lepo.

Tea in Jakob, 4. a

Artiški šolarji pripravljeni na EU
“Slovenija v EU” je naslov projekta, ki so ga dober mesec us

tvarjali učenci 2.a, 2.b in 3. razreda devetletke. Namen projekta je 
bil spoznati evropski prostor, v katerem živimo, kaj nas obdaja, raz
liko med ljudmi, kulturami, jeziki, navadami in običaji. Učenci so 
geografsko spoznali Evropo, vse evropske države, vsa glavna mes
ta, znamenitosti posameznih držav in izdelali histograme prebival
cev. Seznanjali so se z možnostjo učenja tujih jezikov in se pozdrav
ljali v različnih jeziki. Izdelali so kratek slovensko-nemško-fran- 
cosko-angleško-flamski slovar. Spoznali so evropsko zastavo, him
no in se pogovarjali o tem, kaj je skupnega državam EU. Sami so 
izdelovali razglednice, denar in znamke. Ob vsem tem pa niso 
pozabili tudi na Slovenijo, saj so slovenske simbole žgali na lesene 
kuhinjske deske, predstavili pa so tudi Artiče. Pri projektu so ak
tivno sodelovali starši, ki so izpolnili tudi anketo, ki seje nanašala 
na priključitev Slovenije v EU in na slovenske državne simbole.

( '
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Še posebej slovesno pa je bilo na OŠ Artiče v četrtek, 4. decem
bra, ko so projekt predstavili staršem. Ob koncu je sledila pogo
stitev, kjer so ponudili jedi iz različnih evropskih držav.

Janja Rostohar

Zmaga brežiških gimnazijcev
Novo mesto - Na področnem ekipnem srednješolskem šahovskem 

prvenstvu, ki je potekalo v Novem mestu, je moštvo Gimnazije 
Brežice v konkurenci osmih moštev dolenjsko-posavskega področja 
tudi letos premočno zmagalo. Ob prekaljenih Samu Štajnerju in 
Sanji Žnidaršič sta nasprotnike “spravljala v obup” prvošolca Su
zana Pavlič in Marko Bučar. Nastopilo je osem ekip, Brežičani so 
v sedmih srečanjih osvojili kar 24 točk (od 28 možnih) in 
drugouvrščeno moštvo (Ekonomska šola Novo mesto) prehiteli za 
4,5 točke, tretjeuvrščeno Gimnazijo Kočevje pa kar za 7,5 točke. 
Med posamezniki je Samo dosegel najboljši rezultat, saj je zmagal 
šestkrat in enkrat remiziral, Suzana je petkrat zmagala in dvakrat 
remizirala. Sanja je šestkrat zmagala, Marko pa je petkrat zmagal 
in enkrat remiziral. Moštvo je uspešno vodil profesor Kuzmin.

Suzana Pavlič, Marko Bučar, Samo Štajner in Sanja Žnidaršič (zma
govalna ekipa Gimnazije Brežice)

Samo eno 
življenje imaš - 

pazi, kako z 
njim ravnaš!
Sevnica - Rdeči križ Slove

nije se je vključil v evropsko 
kampanjo o varnosti v cestnem 
prometu in prvi pomoči. Pogla
vitni cilj kampanje je otroke izo
braziti o varnosti v cestnem pro
metu; osvojiti varno hojo po 
temi, uporabljati kolesarsko čela
do pri vožnji s kolesom in var
nostni pas med vožnjo v avtomo- 
bilu... Akcija je usmerjena na 
najfrianjše oz. najmlajše udele
žence v cestnem prometu. Kljub 
temu so se na Območni organiza
ciji Rdečega križa v Sevnici od
ločili, da povabijo k sodelovan
ju kar vse osnovnošolce.

Na likovni natečaj je prispelo 
22 likovnih del. Na razredni stop
nji je prvo nagrado dobil Matej 
Tratar z OŠ Krmelj pod men
torstvom Nataše Možic, drugo 
mesto je osvojila Daša Lazar z 
OŠ Tržišče, njena mentorica je 
Zvonka Mrgole, tretje mesto pa 
Žiga Zagorc s podružnične šole 
Loka pri Zidanem Mostu z men
torico Nado Režun.

Na predmetni stopnjj je zma
gal Nejc Hrnčič z OŠ Šentjanž, 
čigar mentorica je Nada Vodi
šek, hkrati pa je bila tudi men
torica drugouvrščenemu Toma
žu Rcmarju iz iste šole. Tretje 
mesto je osvojila Ana Mari Sta
rina z OŠ Krmelj s svojo men
torico Gusto Mirt. Prvonagraje- 
ni so dobili praktične nagrade, 
kot so kolesarska čelada, meri
lec hitrosti, vzvratno ogledalo, 
knjigo in podobno. Vsi sodelu
joči so dobili priznanja za sode
lovanje, najboljši trije z razredne 
stopnje pa so se uvrstili še na 
državni likovni natečaj na temp 
“Samo eno življenje imaš - pa2*’ 
kako z njim ravnaš”. N.Č.C.
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Posavski literati počastili spomin
Čatež ob Savi - Spomin na 

obletnico rojstva dr. Franceta 
Prešerna so z literarnim večerom 
obeležili tudi literati vseh treh 
posavskih občin. Na v pogled je 
bila knjiga Fanfare, v kateri je 
izbor novejših literarnih del av

torjev iz Krškega in Posavja. 
Delaje izbral in uredil Silvester 
Mavsar, izdal pa jo je letos Za
vod Neviodunum Krško.

Silvester Mavsarje za knji
go Fanfare izbral 19 posavskih 
avtorjev, na literarnem večeru pa

so se predstavili Tatjana Lapuh, 
Martin Kerin, Jožica Vogrinc, 
Marija Kalčič Mirtič ter člana 
KD Žarek Brežice Dragica Dani 
in Rudi Stopar. Sodelovali so še 
nekateri drugičlani brežiškega 
Žarka - dr. Karel Geržan, Nada 
Srpčič, Natja Jenko Sunčič, 
Edita Binkovski, Damir Šam- 
barek in Drago Pirman. < 

Uvodne besede, lahko bi de
jali, uradno spoznavne, je pri
sotnim namenil predsednik 
Žarka Drago Pirman, porodila 
pa seje tudi skupna ideja in želja, 
da bi se posavski literati večkrat 
dobili, si med seboj izmenjevali 
izkušnje in znanje ter nenazad
nje tudi programe, ki bi oboga
tili kulturno literarni izraz v po
savskem prostoru. N.J.S.

Jožica Medle
Razstavo, ki so jo ob ve

selem dnevu kulture popestri
li pevci okteta Jurij Dalmatin, 
je odprl sevniški župan Kris
tijan Janc in ob tem poudaril, 
da je odprtje razstave še en 
dokaz regijskega sodelovanja 
in dobra popotnica za vse, ki 
bomo morali prihodnje leto, ko 
stopamo v družino evropskih 
narodov, še bolj sodelovati in 
to na vseh področjih. N.Č.C.

Stoletje na razglednicah

Ta veseli dan kulture
Posavje - 3. decembra na pobudo Ministrstva za kulturo že četrto leto zapored poteka akcija 
“Ta veseli dan kulture”, s katero obeležujemo obletnico rojstva pesnika Franceta Prešerna. 
Svoja vrata so za javnost ta dan odprle številne slovenske kulturne ustanove, tudi v Posavju.

Posavski muzej Brežice je v 
goste povabil državnega sekretarja 
na Ministrstvu za obrambo dr. Mi
lana Jazbeca. Pogovor je pred pre
senetljivo polno galerfjo vodil kus
tos pedagog Ivan Kastelic, obis
kovalce pa so pozdravile učenke 
glasbene šole. Dr. Jazbec je spre
govoril o globalizaciji in sloven
skem jeziku, prepričan, da se Slo
venci znajdemo v svetu in da ni stra
ha za obstoj slovenskega jezika v 
EU. Nasploh EU dojema kot pri
ložnost. Dr. Jazbec je Brežičan, je 
doktor filozofije, univerzitetno di
plomiran novinar in obramboslo
vec, delal je v novinarstvu in gos
podarstvu, hkrati pa se je kalil v prvi 
generaciji slovenskih diplomatov in 
kot tak je napisal tudi več knjig o 
konzularnih odnosih in diplomaciji.

Kastelic pa ni mogel mimo 
vprašanja o usodi letališča Cerklje 
ob Krki in državni sekretarje zago
tovil, da bo imelo približno enako 
vlogo kot danes, bo pomembna 
logistična točka.

Galerija Božidar Jakac v Ko
stanjevici na Krki je tega dne pri
pravila voden ogled razstave “Ri

sarski dnevniki Božidarja Jakca” ter 
ustvarjalnico za otroke in starše na 
temo šeg in navad adventnega časa. 
Tudi Kozjanski park Podsreda je 
izvedel ustvarjalnico v okviru tradi
cionalnih božičnih delavnic.

Knjižnica Brežice je bila zaprta 
in tako bo zaradi selitvenih del še 
nekaj dni. Valvasorjeva knjižnica 
Krško je pripravila srečanje s pesni
kom Tonetom Pavčkom. Knjižni

ca Sevnica pa je edina v Posavju 
vrata odprla na stežaj, zamudni
kom, ki so vrnili knjige, pa niso 
zaračunali zamudnine.

3. december pa so počastili tudi 
v Pišecah, kjer seje na ta dan pred 
163 leti rodil jezikoslovec, profe
sor, pisatelj in avtor slovensko- 
nemškega slovarja Maks Pleterš- 
nik. Njegova domačija je bila odprta 
od 9. do 13.ure. S.V.

Dr. Milan Jazbec in Ivan Kastelic o kulturi in dipomaciji

Slikarsko 
obarvan 

veseli dan 
kulture

Sevnica - Letošnjo galerij
sko sezono na sevniškem gra
du je s svojo razstavo zaklju
čila Jožica Medle iz Šent
jerneja, ki je diplomirala na 
visoki šoli za risanje in slika
nje v Ljubljani. Doslej je ime
la že preko 20 razstav doma 
in v tujini, v Sevnici pa smo 
jo prvič srečali letos poleti, ko 
se je udeležila likovne kolo
nije Arspekta. Akademski sli
kar Alojz Konec, ki je po
spremil v življenje njeno raz
stavo, je Medletovo uvrstil 
med abstraktne slikarje, ki se 
ukvarjajo s t.i. teoretičnim sli
karstvom, ki ga narekujejo 
postopki eksperimentiranja in 
poglobljenega razmišljanja. 
Kot je dejal Konec, Jožica 
Medle s svojimi deli presega 
kraj, občino in regijo in je zelo 
dostojna avtorica za zaključek 
letošnje sevniške galerijske 
sezone.

Prvo skupno delovno srečanje posavskih literatov

Pogled z višav
Sevnica - “Če je dandanašnji kdo povabljen na razstavo sodobne 

umetnosti, tako veliko, pregledno, ve, kaj lahko jteičakuje; vse, kar 
je nastalo nenavadnega v zadnjih petdesetih letih - montaže, instala
cije, prostorski video projekti in kar je še takega,” je ob odprtju raz
stave Domna Slane v galeriji Ana, ki ji je prisostvovala tudi mati 
Dora Plestenjak, razpredal misli Jože Hudeček.

Razstava Domna Slane je v tem pogledu drugačna. Njegova li
kovna govorica je na prvi pogled tradicionalna, celo konvencionalna, 
a le na prvi pogled. Domen Slana sodi med tiste ljudi, ki gledajo na 
svet drugače, iz zraka. Je letalec, zmajar in gleda na svet od zgoraj. 
In potem tudi drugače razmišlja o tem svetu. Vidi reke nad slovensko 
pokrajino, ki se spuščajo proti morju, proti solinam v Strunjanu, 
kjer si človek skuša vsak dan povrniti vsaj malo tistega, kar mu 
hudourni vodni tokovi dan za dnem jemljejo izpod prstov.

Med Hudečkovimi besedami je bilo razbrati, daje tudi v slikarst
vu še danes najlepše tisto - s slikarsko govorico reči bobu bob, kar 
Pomeni, da je reka tudi na sliki reka in drevo drevo. Gre za tiste 
zvrsti v slikarstvu, ki še vedno hodijo po starih poteh in še vedno 
računajo na odziv. N .Č.C.

Krško - V sklopu zavoda Neviodunum, ki skrbi za izvajanje 
lokalne informativne dejavnosti, se razvija tudi program založništva. 
Urednik je Silvo Mavsar, ki seje pred dnevi s sodelavci razveselil 
drugega letošnjega založniškega projekta, knjige “Krško - stoletje 
na razglednicah", za katero je idejo dobil ob bogatem domoznan
skem fondu Valvasorjeve knjižnice. K sodelovanju je povabil prof. 
zgodovine Polono Brenčič in vodjo domoznanskega oddelka 
knjižnice Ljudmilo Šribar in vsi trije so se spomladi lotili dela, ki 
naj bi Krčanom predstavilo življenje mesta v zadnjih sto letih.

Polona Brenčič, Silvo Mavsar, Ljudmila Šribar in Boštjan Colarič

Knjiga s pomočjo preko 200 razglednic bralcu slika rast Vidma 
in Krškega, nekateri duhoviti zapisi vsebine iz razglednic pa so kro
nisti navad - kako se je potovalo, živelo in proslavljalo v začetkih 
minulega stoletja, ki dopolnjujejo družbeno zgodovinski opis stanja 
od leta 1897 do danes. Taje razdeljen v štiri obdobja in kljub znani 
bogati zgodovini Krškega prinaša nove zanimive podatke, kijih bodo 
domačini gotovo želeli poznati.

Knjige se je iskreno razveselil predsednik KS mesta Krško Jože 
Habinc, ki jo sprejema kot simbolično darilo mestu ob 50-letnici 
združitve levega in desnega brega oziroma poenotenja imena Krško.

Rojstvo knjige je vesel dogodek, kar sta na predstavitvi v Dvora
ni v parku čudovito ponazorili Nina Tkalec na klavirju in Nina Pirc 
na violini, dramski igralec Slavko Cerjak pa je s prebiranjem zapisa 
o prvem krškem avtobusu med prisotnimi vzbudil radovednost, da 
bi knjigo čim prej dobili v roke. Naprodaj je v prostorih Zavoda 
Neviodunum v hotelu Sremič. B.D.

50 let Slavčka
Velika Dolina - Moški pevski zbor (MPZ) Slavček je pri
pravil celovečerni koncert, posvečen 50-letnici delovanja 
društva, ki nosi enako ime. V prenapolnjeni obnovljeni 
dvorani Prosvetnega doma so se v koncertnem programu 
predstavili s pesmimi svojih zborovodij, ki so zbor vodili 
do danes. Za to priložnost so pripravili kronološki zapis in 
ga izdali v knjigi “Slavčkovih petdeset let”. Ob jubileju so jo 
kot spomin poklonili prvima zborovodjema, pokojnima 
Francu Smerdelu in Jožetu Šumlaju, ki sta zaznamovala tako 
Slavčka kot ves njihov kraj. Jubilej so obeležili še s postavit- 
vijo razstave slik in rekvizitov iz svoje bogate zgodovine.

Petdesetletna zgodovina delo
vanja KUD “Slavček” Velika 
Dolina je dolgo obdobje, preple
teno z voljo, entuziazmom in lju
beznijo ljubiteljskih ustvarjalcev 
tako v dramski kot pevski in in
strumentalni sekciji, s katerimi 
so se ponašali ob ustanovitvi in 
se upravičeno ponašajo še danes.

Začetki so povezani z imeni vo
dij; dramske skupine - učiteljice 
Ide Žnidaršič; pevske - učitelja 
Franceta Smerdela in instru
mentalne - Borisa Ivanška. Si
cer pa je Slavčku postavil temelj 
že leta 1947 danes najstarejši 
član društva Tone Bukovinski, 
ko je sestavil pevski zbor z ime
nom Vaški fantje, pobudnica za 
kulturno-prosvetno dejavnost na 
Veliki Dolini po povratku ljudi 
iz nemških taborišč pa je bila ta
kratna ravnateljica šole Anica 
Rožič. V pevskem zboru je bilo 
22 članov, v dramski skupini po 
potrebi od 30 do 35 igralcev, red
ne vaje in gostovanja pa so imeli 
skupaj.

Kronologija vseh imen, pa 
vseh gostovanj in sodelovanj je 
dolga in pestra, v njo pa se zapi
suje tudi jubilejna obeležitev 
lepo izvedenega koncertnega 
programa narodnih in umetnih

pesmi pod taktirko sedanjega 
vodje 16-članskega MPZ Slav
ček Ignaca Slakonje. ki so ga 
popestrili še Vaški koledniki z 
vodjem Mihom Brcetom. Simo
na Rožman Strnad in Franci 
Kene iz Javnega sklada za kul
turne dejavnosti Brežice sta za
služnim članom za delovanje v

ljubiteljski kulturi podelila 7 bro
nastih, 4 srebrne in 6 zlatih Gallu
sovih značk, ob tem je Rožman 
Strnadova izrazila spoštovanje in 
zaželela vznesenoti na krilih slav
čka še mnogo let.

Predsednik KS Velika Dolina 
Marjan Žibert je v imenu kra
jevne skupnosti društvu in vetera
nu društva Tonetu Bukovinski 
podelil “listino priznanja”, saj 
društvo s pesmijo in slovensko 
besedo ohranja slovensko identi
teto ob bližnji slovensko-hrvaški 
meji.

Čestitkam ob jubileju seje ob 
številnih drugih predstavnikih 
kulturnih društev in pevskih zbo
rov v občini pridružil tudi župan 
mag. Andrej Vizjak, ki je izra
zil zadovoljstvo, da KUD Slav
ček Velika Dolina dobro sodeluje 
z drugimi društvi in tako ohran
ja slovensko kulturno izročilo.

Natja Jenko Simčič

napovedi
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11. december
Brežice - odprtje razstave del likovne kolonija “Sromlje 2003”, 

ob 18. uri, galerija gradu
Krško - odprtje kiparske razstave “Razkazovanje” akadem

skega kiparja Darka Golije, ob 18. uri, Galerija Krško

13. december
Krško - koncertna izvedba glasbene drame “Vražje dekle”, 

premiera Glasbene šole Krško, ob 20.uri. Kulturni dom

14. december
Krško -Vražje dekle v izvedbi Glasbene šole Krško, ob 16. 

uri. Kulturni dom

17. december
Krško - koncert Glasbene šole Krško "Glasbena šola malo 

drugače”, ob 18. uri. Kulturni dom

18. december
Krško - Koncert Simone Weiss, ob 19.30, Kulturni dom

19. december
Krško - koncert za mlade Irie Vibes, ob 12. uri, dvorana Sred

nje šole Krško

H.december
Krško - dobrodelni božični koncert Rotary kluba Čatež, ob 

16. uri. Kulturni dom

23. december
Krško - “Ko mimobežnost sreča sredotežnost’', Plesnoglasbe- 

ni center Krško, ob 18. uri, Kulturni dom
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Krški plesaci blizu svetovnemu vrhu
Reisa, Nemčija - V Reisi je 

potekalo svetovno prvenstvo za 
pionirje in člane ter svetovni po
kal za mladince v stepu. Med 
več kot 350 plesalci iz 28 držav 
sveta se je prvenstva udeležilo 
tudi osem članov Plesnega kluba 
Lukec Krško.

Krški tekmovalci so z dose
ženimi rezultati dokazali, da so 
še vedno zelo blizu samemu vrhu 
svetovnega stepa.

Luka Vodlan je dosegel 7. 
mesto med mladinci za svetovni 
pokal.

Sebastijan Vodlan je bil med 
člani deveti.Vesna Vučajnk je 
imela naj večjo konkurenco in je 
prišla celo do 12. mesta. Prav ta
ko sta v paru s Sebastijanom do
segla zelo dober rezultat in na 
koncu pristala praV tako na 12. 
mestu.

Najbolj pa je presenetila mala 
plesna skupina (na fotografiji) v 
sestavi Vesna Vučajnk, Sebasti
jan Vodlan. Urška Klakočar, 
Alja Longo, Anja Oštrbenk, 
Sarah Berkovič in Andreja 
Malus, kije na koncu pristala na 
zelo dobrem 11. mestu.

gimnastika

Posavske kadetinje ponovno 
uspešne

Brežice, Ljubljana - Telovadke Gimnastičnega društva RA1N 
Krško so nastopile na 33. Hollyjevem memorialu - III. prvenstvi 
tekmi za nastop na državnem prvenstvu 2003, ki je potekalo v 
Brežicah v organizaciji Telovadnega društva Sokol Brežice.

V ekipni konkurenci je postava kadetinje A1 -programa v sestavi 
Štus, Močivnik in Mižigoj osvojila ekipno 2. mesto. V posamični 
konkurenci je med kadetinjami Urška Štus osvojila 3. mesto, Nika 
Močivnik 5., in Urška Mižigoj 11 mesto. Urška Štus je med ka
detinjami prejela tudi naj višjo oceno za izvedeno sestavo na bradji 
ter tretjo oceno na preskoku, kjer se je izenačila s klubsko sotelo- 
vadko Niko Močivnik in Urško Mižigoj, ki sta prejeli enako oceno. 
Nika Močivnik, pa je prejela tudi drugo oceno tekmovanja za sestavo 
na parterju.

Telovadke Gimnastičnega društva RAIN Krško pa so preteklo 
soboto nastopile tudi na 33. Malejevem memorialu - IV. prvenstvi 
tekmi za nastop na državnem prvenstvu 2003 v ženski'športni gim
nastiki, ki je potekalo v Ljubljani. V ekipni konkurenci je'postava 
kadetinje Al-programa v sestavi Štus, Močivnik in Mižigoj (na 
fotografiji) osvojila ekipno 2. mesto. V posamični konkurenci je med 
kadetinjami Urška Štus osvojila 3. mesto, Nika Močivnik je zasedla 
5. mesto in Urška Mižigoj 9. mesto.

Krške kadetinje bodo nastopile tudi na državnem prvenstvu 13. 
in 14. novembra v Mariboru.

Tadej Stajnko najboljši
V novi športni dvorani pri Srednji šoli Krško je 3. decembra poteka

lo področno prvenstvo v rokometu za srednje šole. Zelo uspešno so na 
tekmovanju nastopili tudi rokometaši Ekonomske in trgovske šole Bre
žice (ETrS), saj so z 2. mestom izpolnili pogoje za nastop v četrtfinalu 
državnega prvenstva Slovenije, ki bo verjetno januarja 2004 v Ivančni 
Gorici. Rokometaši EtrŠ so klonili le proti vrstnikom iz Ivančne Gorice, 
ki so osvojili naslov regijskih prvakov za gol, gladko pa so premagali 
domačine - ekipo Srednje šole Krško z 20:17. Za 3. mesto so bili 
domačini uspešnejši proti gostom iz ŠC Novo mesto (16:13).

Kapetana brežiške ekipe Tadeja Stanjka so izbrali za najboljšega 
igralca turnirja Krčan Klemen Cehte pa je bil z 18 zadetki najboljši 
strelec.

Odbor za šolska športna 
tekmovanja EtrŠ Brežice

tajski boks
Škorpijon uspešen

Novo mesto - Pretekli petek 
je bilo v Novem mestu tekmo
vanje v tajskem boksu (huay 
thai). Za Pokal Novega mesta so 
se potegovali udeleženci iz Hr
vaške, Slovaške in Slovenije.

Roz.le Jazbinšek

Iz Posavja sta se tekmovanja 
udeležila tudi člana kluba Škor
pijon iz Krškega in sicer v ama
terski in profesionalni borbi. V 
amaterski bofbi do 67 kg je Ma
tej Bregar (Škorpijon) premagal 
nasprotnika Dinka Moroviča 
(Tigar Zagreb) z 2:1. V profesio
nalni borbi do 75 kg pa je Škor
pijonov večkratni prvak Rožle 
Jazbinšek premagal nasprotnika 
Srdana Šprika (Tigar Zagreb) 
prav tako z 2:1.

plavanje
Maji bron

Trst, Italija - Plavalci krške
ga Celulozarja so se udeležili 
mednarodnega mitinga “Memo
rial Romana Caliigaris” v Trstu. 
V konkurenci klubov iz šestih 
držav so dosegli kar nekaj odlič
nih rezultatov in uvrstitev. Med 
mladinkami je Maja Maru
šič osvojila bron na 100 m prsno 
in bila četrta na 100 hrbtno, ka
detinja Nina Mandlje bila četr
ta na 100 m delfin in šesta na 100 
prsno, dvakrat šesti je bil Peter 
Berič (100 m hrbtno in 100 pros
to), z enakima uvrstitvama pa se 
lahko pohvali tudi starejši deček 
Krešo Radunovič (100 hrbtno in 
100 delfin), medtem ko je bil 
Jernej Omerzel na 100 m prsno 
peti. Nastopila sta tudi Krčana 
Rok Kerin (Plavalni klub (PK) 
Koper) in Jaroslav Kovačič (PK 
Ilirija Ljubljana), osvojila pa sta 
(Rok) 2. in ( Jaroslav ) 3. mesto 
na 400 m prosto in 100 delfin.

rokomet

Dobovčani 
prevzeli vrh

Šmartno, Krško, Dobova -
Mladi Dobovčani nadaljujejo z 
odličnimi igrami. Dosegli so že 
osmo zmago zapored in tako 
prevzeli L mesto v dnigi slo
venski rokometni ligi.

V zaostali tekmi 8. kroga so 
premagali do takrat vodilno 
ekipo RD Šmartno s 30:23. V 
tej tekmi sta blestela predvsem 
vratar Mišo Kostevc in odlični 
organizator igre Tadej Stajn
ko, ki je bil z osmimi zadetki 
tudi najboljši strelec tekme.

V 9. krogu so Dobovčani 
v domači dvorani z rutinira
no igro premagali RK Ko
čevje s 33:29.

V 10. krogu pa je bil na 
vrsti velik posavski derbi med 
ekipama Dobove in krškega 
Atoma, V nabito polni športni 
dvorani, ki je pokala po šivih, 
so v odličnem vzdušju, ki so 
ga pripravili tako domači kot 
gostujoči navijači, premagali 
Krčane z rezultatom 26:24. 
Tekma je bila odigrana na vi
soki kakovostni ravni in je še 
enkrat potrdila, da se za pri
hodnost rokometa resnično ni 
bati. Pohvaliti velja predvsem 
Tadeja Stajnka in Izidorja 
Hotka, ki sta bila nerešljiva 
uganka za gostujočo ekipo.

Domači trener Alan Krajnc 
po tekmi: “Rad bi pohvalil vse 
igralce in tudi odlično publi
ko. Mislim, da smo z odlični
mi igrami zaslužili trenutno 1. 
mesto in sem izredno vesel, da 
se v dvorano vrača tudi ob
činstvo. Vendar nismo evfo
rični, ker nas čaka še veliko 

i pr 
v Ze

kjer moramo potrditi odlično 
formo z zmago in se nato v mi
ru pripraviti na spomladanski 
del prvenstva. ”

V 9. krogu je krški Atom 
premagal ekipo Šmartno s 
30:25. V 11. krogu pa se bodo 
to soboto doma - v Leskovcu 
pri Krškem pomerili z ekipo 
Grča Kočevje.

Na lestvici vodi Dobova, 
Atom Krško pa je na 5. mestu.

tekem do konca prvenstva, 
prva že ta teden v Železnikih,

mali nogomet
Mavi končno zmagal

Nazarje, Dobova - V 8.
krogu na gostovanju v Nazarjih 
je ekipa Mavija pokazala dokaj 
rastreseno in neodgovorno igro. 
Domačini so že ob polčasu vodili 
z 2:0. Do konca tekme pa je 
Brežičanom uspelo poraz le 
ublažiti z zadetki Rostoharja in 
Zofiča. Ekipa Nazarje je tako 
zabeleležila zmago 5:2.

V zadnjem 9. krogu jesen
skega dela pa je ekipa Mavija 
pred domačim občinstvom poka
zala svojo pravo kakovost. Eki
pa G1P Beton MTO Zagorje je 
sicer v 7. minuti povedla z 1:0, 
vendar so Brežičani hitro 
izenačili in ob polčasu povedli z 
2:1. V nadaljevanju smo gledali 
igro le na en gol, ki so ga pridno 
polnili domači igralci. Tako je 
Mavi le prišel do prve prvo
ligaške zmage (8:2) in nujno po
trebnih treh točk. Mavi je s šes
timi točkami na 10. mestu L 
SLMN, vendar prvenstvo je še 
dolgo in fantje se ne mislijo pre
dati.

Strelci za Mavi: Matjaž Lub- 
šina in Srečko Rostohar vsak 
tri zadetke in Iztok Zofič 2 za
detka. Igralec tekme je bil Sreč
ko Rostohar.

To soboto, 13. decembra, ob 
19. uri pa se bo ekipa Mavi Bre
žice v četrt finalu Pokala Slove
nije v športni dvorani Dobova 
pomerila z ekipo Nazarje.

strelstvo

Brežičani še v boju za 
3. mesto

Ptuj - Na turnirju 3. kroga prve državne lige v streljanju z 
zračno pištolo so tekmovalci Strelskega kluba Brežice v dvorani 
Mladika na Ptuju znova nastopili zelo solidno, čeprav nekoliko 
slabše kot v dveh uvodnih krogih. S 1648 krogi so osvojili 8. 
mesto, zaradi česar so v skupni uvrstitvi s 4. zdrsnili na 6. mesto 
med najboljšo slovensko dvanajsterico. Toda zaostanek za 3. 
mestom kljub temu znaša vsega 4 točke, kar do konca prvenstva 
ni nedosegljivo. Tokrat je bil z zelo dobrimi 560 krogi najboljši 
posameznik v ekipi Robert Ferenčak, medtem ko sta Vesna 
Kržan in Matej Krajnčič zadela 548 in 540 krogov.

Kržanova deklasirala
konkurenco

Ptuj - Z nastopa v 3. krogu državnih strelskih lig za mlade 
so se z največjo bero odličij vrnili mladi strelci iz Brežic. V ka
tegoriji mladincev z zračno pištolo so v postavi Vesna Kržan, 
Srečko Vidmar in Davor Mrkič s 1050 krogi premočno os
vojili ekipno L mesto, posamezno pa je bila Kržanova znova 
razred zase. S doseženimi 374 krogi je drugouvrščeno mladinko 
Marušo Strniša iz Predoselj prehitela kar za neverjetnih 28 
krogov ter hkrati prepričljivo premagala tudi vse tekmece 
moškega spola! Brežiški mladinci so po 3. krogu prevzeli tudi 
skupno vodstvo na lestvici.

Zelo lep uspeh so z osvojitvijo ekipnega 2. mesta dosegli tudi 
brežiški mlajši mladinci v postavi Marko Stojanovič, Kristina 
Grubeša in Borut Hollan. Med posamezniki je tokrat prese
netil 15-letni Marko Stojanovič. Z novim osebnim rekordom 
354 krogov je po hudi napaki pri zadnjem strelu osvojil 4. mes
to, čeprav se mu je nasmihala že zmaga. Kristina Grubeša je 
med mlajšimi mladinkami za zmagovalko zaostala za vsega dva 
kroga in se okrasila s srebrom. V skupnem vrstnem redu si 
Brežičani s Ptujem in Železniki delijo 2. mesto.

Ptuja niso praznih rok zapustili niti leskovški strelci z zračno 
puško. Med mlajšimi mladinkami je s 379 krogi zmagala njiho
va Jelica Majstorovič, ekipno pa so s 1090 krogi osvojili 4. 
mesto. Enako mesto je med mladinci pripadlo tudi Leskovčanu 
Urbanu Ziganteju, medtem ko je njegovo moštvo v postavi 
(Pavlin, Žigantc, Šonc) s 1129 krogi osvojilo 3. mesto.

športno plezanje
Posavci so se izkazali

Školja luka - Na predzadnji tek
mi v težavnosti za državno prvenst
vo Slovenije v športnem plezanju v 
Škofja Loki so se posavski plezalci 
ponovno izkazali. Ambrož Novak 
je pri najštevilčnejših cicibanih (kar 
42 jih je bilo) zasedel zelo dobro 7. 
mesto. Matic Trcbušak je bil pri 
mlajših dečkih deveti, ponovno pa 
je blestela mlajša deklica Katja 
Krejan, kije tokrat osvojila odlično 
2. mesto.

Starejši deček Izak Kelek je v 
močni konkurenci zasedel 11. mes
to, starejšadeklica Eva Tovornik pa 
je bila 15. Pri kadetih sta tokrat malo 
slabše nastopila Nejc Pozvek (na 
fotografiji) in Jaka Bemardič, ki 
sta bila 12. in 16. Vse tekmovalce 
čaka še zaključna tekma, ki bo v sre
dini meseca decembra na novi 
plezalni steni v Tržiču.

atletika
Občni zbor združen 
z jubilejem

Brežice - Ob 25. obletnici At
letskega kluba F1T Brežice priprav
ljajo redni letni občni zbor in 
svečanost ob srebrnem jubileju, ki 
bo v petek, 12.decembra, ob 19.30 
v Ekonomski in trgovski šoli Bre
žice. Na kratko bodo pregledali delo 
pretekle sezone, predstavili program 
za sezono 2004, nagradili atlete in 
treneije, podelili pa bodo tudi pri
znanja najzaslužnejšim za uspešno

karate
Marija in Jasmina
uspešni

Noale, Italija - Enega najmo
čnejših karate turnirjev v tem delu 
Evrope - Venice Open seje preteklo 
soboto udeležila tudi kadetska in 
mladinska reprezentanca Slovenije. 
Iz KBŠ Rajhenburg sta Slovenijo 
več kot uspešno zastopali Jasmi
na Grilc in Marija Jeler.

Za Slovenijo so v ekipnih bojih 
nastopile Patricija Horvat iz Id
rije, Mari ja Jeler in Jasmina Grilc 
(obe Rajhenburg). Dekleta so 
klonila šele v finalu ter Sloveniji pri
nesla srebrno odličje.

V borbah posamezno pa seje v 
kategoriji do 60 kg do finala zopet 
prebila Marija Jeler, v katerem se 
je pomerila z reprezentančno ko
legico Patricijo. Po tesnem bojuje 
Marija vendarle klonila proti 
starejši in bolj izkušeni tekmovalki.

Z včerajšnjim uspehom sta si 
Marga in Jasmina utrdili svoja 
mesta v reprezentanci, obenem pa 
sta si priborili status vrhunskih 
športnic mladinskega razreda, ki ga 
podeljuje OKS-ZSZ.

nogomet
Po prvem delu sedmi

Velenje - V zadnjem, 18. krogu, 
jesenskega dela prvenstva so člani 
NK Krško Posavje gostovali v Ve
lenju pri vodilni ekipi Rudarja iz Ve
lenja. Domačini so bili prepričljivo 
boljši in so visoko zmagali z rezul
tatom 4:0. Ekipa NK Krško Posavje 
je jesenski del sezone 2003/04 
končala na 7. mestu drugoligaške 
lestvice z osvojenimi 23 točkami.

košarka
Turnir trojk

Tržišče - Košarkarski klub 
Tržišče prireja v športni dvorani 
OŠ Krmelj v soboto, 13. decem
bra, ob 9.uri košarkarski turnir 
trojk “Krmelj 2003” za osnovno
šolce, dekleta in člane. Prijavite 
se lahko po, telefonu na številko 
041 353-208 (Drago) ali po e- 
mailu: kk.trzisce@email.si.
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Kako “dihajo” jekleni konjički
Slovenija, Posavje - Sl. decembrom je merjenje emisij izpušnih plinov postalo obvezen 
sestavni del tehničnega pregleda motornih vozil. Na servisih za tehnične preglede v Sevni
ci, Krškem in Brežicah so se pravočasno opremili s potrebnimi aparaturami za merjenje 
emisij izpušnih plinov.

Vozniki šobili pred datumom 
nastopa veljave seznanjeni z no
vostjo in veliko jih je tudi izko
ristilo možnost opravljanja teh
ničnega pregleda 30 dni pred iz
tekom registracije, zato je bil v 
novembru na tehničnih pregledih 
izredno velik naval, so nam po
vedali v sevniškem Sava avtu, v 
krškem Avtolinu in v brežiškem 
Brebusu.

V Krškem in v Brežicah so 
nabavili za vsak servis po dva 
merilca emisij izpušnih plinov, 
da bi bile čakalne dobe čim kraj
še, ne bodo pa v nobenem servisu 
v Posavju zaradi tega dodatno 
zaposlovali ljudi. Tehnični pre
gled je sedaj približno 10 minut 
daljši in 1700 SIT dražji, torej se 
je cena iz prejšnjih 5.500 povi
šala na 7.200 SIT.

Merjenje emisij je obvezno za 
vsa vozila; s katalizatorjem, brez 
katalizatorja, za “diesle”, ni pa

potreben za“o!dtimerje” do let
nika 1980, za motorna kolesa, 
kolesa z motorjem in traktorje.

Dosedanje izkušnje z merjen
jem emisij na posavskih servisih 
so pokazale, da so motorji naših 
jeklenih konjičkov v bolj kla
vrnem stanju. Pri avtomobilih do 
štirih ali petih let starosti ni več
jih problemov, pri starejših pa

izpusti precej odstopajo od do
voljenih. Včasih je problem 
rešljiv.z manjšimi stroški, ker gre 
le za nastavitev motorja, za av
tomobile s katalizatorjem pa vel
ja, da ga je včasih po 200 tisoč 
prevoženih kilometrih potrebno 
zamenjati, kar je drag strošek.

Branka Dernovšek

Upokojenec Alojz Tomplak ima za 
svojega Renaulta, letnik 1996, tehnični 
pregled konec februarja: “Odločil sem 
se za brezplačni'testni preizkus mer
jenja emisij, ki ga omogoča Sava avto, 
da imam čas za morebitno popravilo 
motorja avtomobila. Povedali so mi še, 
daje pri njih brezplačen tudi ponovni 
tehnični pregled, če avto na prvem ne 
gre “skozi” in da ima lastnik 14 dni 
časa za popravilo. Drugod se za po
novni pregled plača 30 odstotkov
cene.

Pirotehnika le od 26. decembra
do 2. januarja

Slovenija, Posavje - Vsakoletna božično-novoletna praznovanja spremlja uporaba 
različnih pirotehničnih izdelkov. Pirotehnični izdelki so sicer namenjeni zabavi, žal pa so 
pogosto posledice nepravilne ali celo nezakonite uporabe petard veliko hujše, tudi zelo 
hude telesne poškodbe. Zakon dovoljuje njihovo uporabo le med 26. decembrom in 2. 
januarjem.

Mladoletnikom do 15 leta sta
rosti sta dovoljena le prodaja in 
uporaba pirotehničnih izdelkov 
prvega in drugega razreda, ven
dar pod nadzorstvom staršev ali 
skrbnikov. V ta razreda sodijo 
pirotehnične igrače (bengalske 
vžigalice, pokajoče vžigalice,

žabice, bonboni, pasje bombice 
...) in izdelki za male ognjemete 
(petarde, rimske svečke, majhna 
ognjemetna kolesa, ognjemetne 
baterije, fontane, rakete).

Obstajata še dva razreda 
pirotehnike; to so izdelki za sred
nje ognjemete in izdelki za ve-

Z denarno kaznijo najmanj 100.090 SIT se za prekršek ka
znuje posameznik, če uporablja pirotehnične izdelke prvega in 
drugega razreda v času, ko to ni dovoljeno. Ali če te pirotehnične 
izdelke uporablja v strnjenih stanovanjskih naseljih, v zgradbah 
in vseh zaprtih prostorih, v bližini bolnišnic, v prevoznih sred
stvih za potniški promet in na površinah, kjer potekajo javni shodi 
ali javne prireditve ter jih ne uporablja v skladu z navodili proiz
vajalca. Za navedene kršitve se kaznujejo starši ali skrbniki, če 
dovolijo ali dopustijo, da mladoletniki uporabljajo pirotehnične 
izdelke brez njihovega nadzorstva.

like ognjemete, ki se uporablja
jo za javne prireditve. Pirotehnič
ne izdelke je mogoče nabavljati 
v specializiranih trgovinah, tako 
imenovanih piromarketih, ki 
imajo izdano ustrezno dovoljen
je za prodajo tovrstnih izdelkov.

Prodaja pirotehničnih izdel
kov prvega in drugega razreda, 
katerih glavni učinek je pok, je 
dovoljena v času od 1. decem
bra do 31. decembra. Njihova 
uporaba pa Je v času od 26. de
cembra do 2. januarja. Pre
povedana je tudi predelava piro
tehničnih izdelkov zaradi po
večanja učinka, uporaba v drugih 
predmetih in lastna izdelava 
pirotehničnih izdelkov ali zme
si. S. V.

Zagorel
adventni
venček

Brežice - V noči po drugi ad
ventni nedelji je zagorelo'v 
stanovanju v stanovanjskem blo
ku na Jurčičevi ulici. Okoli 4.30 
zjutraj je stanovalka v bloku opa
zila, da se skozi okno sosednjega 
stanovanja in po hodniku vali 
dim.

Kot je povedal poveljnik Ga
silske zveze Brežice Frane 
Urek, sta bili zaradi domneve, da 
v stanovanjskem bloku gori, alar
mirani tako PGD Brežice mesto 
in PGD Brežice okolica. Na 
Prizorišče so gasilci prišli s peti- 
tni vozili, vendar je zagorel le 
adventni venček na mizi, med- 
tern ko je lastnik spal v sosed
njem prostoru. Adventni venček 
s° pogasili in prezračili stano
vanje, večja intervencija pa ni 
nda potrebna.

Urek pravi, daje to sicer prvi 
tovrstni požar v letošnjem de
cembru, vendar opozarja vse, da 

previdni pri novoletnem
rašenju. Da imajo goreče sveče 

ves čas pod nadzorom in da vse 
novoletno okrasje zvečer raje 
jtgasnejo, da v nočnem času ne 

1 prišlo do nesreče.

Cankarje “služil” kar doma
Brežice - Na podlagi odredbe Okrožnega sodišča v Krškem 

so policisti opravili hišno preiskavo pri 31 -letnem D.T. iz Brežic 
in sicer zaradi suma storitve kaznivega dejanja ponarejanja de
narja. Policisti so vedeli, da je osumljeni v mesecu novembru 
letos spravil v obtok več ponarejenih bankovcev za 10.000 SIT. 
Razpečeval naj bi jih celo v okolici svojega doma. Med preiska
vo so mu policisti zasegli še 21 ponarejenih bankovcev ter 
računalniško opremo, s katero je bankovce izdeloval in tiskal. 
Zoper D.T. so podali kazensko ovadbo.

Po zakonu je za tako početje zagrožena zaporna kazen od šes
tih mesecev do osmih let.

Niz tatvin
Posavje - Tudi v decembru se na področju Policijske uprave 

(PU) Krško vrstijo vlomne tatvine. V prvem tednu meseca je 
neznani storilec ha parkirnem prostoru na Planinski ulici v Sevnici 
pristopil do osebnega avtomobila znamke Nissan in razbil steklo 
na desni strani vozila. Po razbitju je odrl vrata in iz notranjosti 
vozila odtujil avtoradio, vreden okoli 50.000 SIT.

Neznani storilec je zaradi odprtega okna v prostorih KŠD 
Lukovec pri Sevnici imel lahko delo. Odtujil je radio s CD pred
vajalnikom in kotno brusilko. Lastnika je s tatvino oškodoval za 
okoli 42.000 SIT. Iz kletnih prostorov gospodarskega poslopja v 
Zabukovju pa sta izginili dve motorni žagi, vredni okoli 60.000 
SIT.

Neznani storilec je vlomil tudi v eno izmed kleti v stanovanj
skem bloku na Cesti 4. julija v Krškem. Iz kleti je odtujil smuči 
z vezmi, smučarske čevlje ter dva magnetna nosilca za smuči, 
kar je skupaj vredno okoli 120.000 SIT.

Neznanec je s prodajne police v prodajalni Elektronic v 
Brežicah Odtujil videokamero, vredno 350.000 SIT.

Varujmo svoj
dom!

Krško - Po požarih in ek
splozijah v blokih, ki se zad
nje čase dogajajo, so v Kr
škem sedli za skupno mizo 
predstavniki policije, gasil
cev, inšpekcijskih služb, up
ravniki stanovanj in pred
stavniki občinske uprave. Re
zultat sestanka je opozorilo in 
poziv občanom, kako naj 
ravnajo s svojo stanovanjsko 
lastnino, da bo varna pred po
žari in eksplozijami, pred
vsem pa to velja za večstano
vanjske objekte. Tam največ
jo nevarnost predstavljajo z 
različno vnetljivo kramo zalo
žena stopnišča, kleti in pod
strešja, spreminjanje na
membnosti skupnih prostorov 
v razne delavnice, ki niso bile 
predvidene v projektiranju, 
sprememba načina ogrevanja, 
ki so ga izvedli nepooblaščeni 
izvajalci. Dogaja se, da po 
blokih uničujejo ali odstran
jujejo naprave za gašenje, 
stanovalci parkirajo vozila tik 
ob hidrantu in zaparkirajo še 
dovozno pot za interventna 
vozila.

Za zagotavljanje večje var
nosti tako premoženja kot živ
ljenj stanovalcev bodo v ob
čini izvedeni preventivni in
špekcijski nadzori objektov, 
lastniki zapuščenih stavb bo
do posebej pozvani k zavaro
vanju in nadzoru, opozorila na 
nevarnost bodo izobešena po 
vseh večstanovanjskih objek
tih, izvajali bodo obhode in 
vodili evidence o ugotovitvah 
vključno z doslednim izvajan
jem pristojnosti dimnikarske 
službe. B.D.

Na smučišče
s čelado

Slovenija, Posavje - S 1. de
cembrom 2003 je stopil v ve
ljavo Zakon o varnosti na 
smučiščih, ki obvezuje smučar
je do 12. leta starosti k obvezni 
uporabi varnostne čelade.

Zakon daje tudi več pris
tojnosti nadzornikom na smučiš
čih, ki morajo ukrepati, če opazi
jo vinjenega smučarja. Pri pre
verjanju vsebnosti alkohola v iz
dihanem zraku ali po domače pri 
preverjanju z alko-testom velja
jo enaka pravila kot za udele
žence v cestnem prometu. Tiste
mu, ki napiha 0,5 promila, se 
odvzame vozovnica, prepoved 
velja za cel dan. Torej, če se ko
mu zjutraj čudno mehčajo kole
na, ne bo mogel poskusiti trez
nejše sreče s popoldansko karto. 
Če nadzornik na primer zaradi 
nesramnosti ali nasilnega veden
ja kršitelja ne bi bil uspešen pri 
njegovi odstranitvi s smučišča, 
bo ukrepala policija.

V Posavju je doslej veljalo kot 
registrirano smučišče Planina in 
policisti iz Policijske uprave Kr
ško so tam z občasnimi obhodi 
že doslej izvajali nadzor, kar bo
do počeli tudi v prihodnje.

Sicer pa smo neuradno iz
vedeli, da po novi zakonodaji 
Planina nima uporabnega dovol
jenja za smučišča, ampak le za 
žičnice, pripravljajo pa se tudi na 
to, da bi na smučišču zagotovili 
nadzornika. Prav tako po neurad
nih informacijah s smučiščem na 
Planini v novi sezoni naj ne bi 
več upravljal Smučarski klub 
Krško. B.D.

kompas po pravnih labirintih

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

Kršitev določb zakona
o zemljiški knjigi

Izbrisna tožba
Čeprav vodi zemljiško knjigo sodišče 

kot državni organ po vnaprej določenih 
pravilih in postopku, kar naj bi zagotovi

lo varnost in zavarovanje lastniškega stanja v zemljiški knjigi, pa ni 
mogoče trditi, da so vsi vpisi opravljeni po postopku in v skladu s 
temi pravili. Prav zaradi tega Zakon o zemljiški knjigi omogoča, 
da prizadeta oseba, ki je oškodovana zaradi neveljavne vknjižbe, 
vloži izbrisno tožbo, s katero zahteva, da sodišče ugotovi neveljav
nost vknjižbe in predlaga vspostavitev prejšnjega zemljiškoknjiž
nega stanja. Z izbrisno tožbo se lahko izpodbija tudi vknjižba, ki je 
postala neveljavna šele po tem, ko je bila že izvedena. Z njo se rešuje 
neskladje med vsebino vpisov v zemljiški knjigi in stvarnim dejan
skim stanjem. Vknjižbe, ki so sicer veljavne, se pod določenimi 
pogoji odpravijo z izbrisno tožbo. Tožba se vlaga zoper neposrednega 
pridobitelja nepremičnine ali zoper tretje osebe, ki so na podlagi 
neveljavne vknjižbe, v dobri veri, da je vse lepo in prav, pridobile 
določene pravice.

V izbrisni pravdi sodišče odloča le o veljavnosti vknjižbe glede 
na primernost določene listine, ki je bila podlaga za vknjižbo, ne pa 
o dejanskih materialnopravnih razmerjih strank v sporu glede pravi
ce do spornih nepremičnin.

Oseba, ki smatra, da ji je z vknjižbo, izvedeno na podlagi pravnega 
posla, katerega veljavnost, pa čeprav le delno, izpodbija zaradi pre
vare ali zmote, kršena knjižna pravica, zaradi vspostavitve prejšnjega 
stanja ne more zahtevati, da ji toženec izda zemljiškoknjižno listi
no, temveč lahko s tožbo za izbris in ugotovitev neveljavnosti pravne
ga posla, na podlagi katerega je izvedena vknjižba, zahteva vrnitev 
v prejšnje stanje z izbrisom sporne vknjižbe.

Za vložitev izbrisne tožbe so upravičeni dediči osebe, katere pravi
ca je z izpodbijano vknjižbo kršena. Izbrisno tožbo lahko razen oseb, 
ki so prizadete v svojih zemljiškoknjižnih pravicah, vložijo tudi pri- 
posestvovalec, pridobitelj na dražbi in drugi.

Vprašanje:
Navajate, da vas je več koristnikov v vasi, ki uporabljate skupno 

pot. Čeprav jo vsi uporabljate, pa nihče ne skrbi za vzdrževanje te 
poti in zato sprašujete, v katerih predpisih je ta dolžnost napisana?

Odgovor:
Žal, spoštovani bralec, prav vse življenjske situacije ne ureja pra

vo. Predvsem se taka problematika ureja z dobrimi sosedskimi odnosi 
in medsebojno solidarnostjo. Na tem se lahko gradi izvajanje te pravi
ce. Sicer pa lahko s sosedi sedete za isto mizo in pisno sklenete 
sporazumno skrb za vzdrževanje nujne poti, morda bo to kaj poma
galo. Žal pa je še tako lepo napisana beseda toliko kot nič, če se 
moraš potem boriti za prisilno izvršbo zadane obveznosti.

(Nadaljevanje prihodnjič)

Vinjen razgrajal
Sevnica, 7.12. - Ker je 51 -letni M.K. iz okolice Sevnice razbijal 

in ogrožal domače, so intervenirali policisti. Po prvem posredovan
ju se je kršitelj pomiril, vendar so se morali policisti čez nekaj časa 
vrniti, saj je M.K. s kršitvijo nadaljeval. Zoper vinjenega kršitelja 
so policisti odredili pridržanje do streznitve, prav tako pa so podali 
predlog sodniku za prekrške.

Pridržanji do streznitve
Krško, 6.12. - Policisti so zunaj naselja Krško ustavili voznika 

osebnega avtomobila 35-letnega J.P. iz okolice Brežic. Med postop
kom so ugotovili, daje voznik vinjen, saj je napihal kar 2,46 promi
la. Kršitelju so nadaljnjo vožnjo prepovedali, česar pa ni upošteval 
in so ga policisti ponovno ustavili. Ker je v vinjenem stanju s kršitvijo 
nadalejval, so policisti zoper njega odredili pridržanje do streznitve, 
prav tako pa so podali predlog sodniku za prekrške.

Ilegalci
Dobova, 6.12. - V jutranjih urah je 8 državljanov Turčije ilegal

no prestopilo državno mejo med Hrvaško in Slovenijo. Mejo so pre
stopili peš zunaj naselja Rigonce. Pot so nato nadaljevali peš v smeri 
naselja Dobova, kjer so jih izsledili in prijeli brežiški policisti. Tujci 
so bili po končanem postopku odpeljani v azilni dom v Ljubljano.

Tatvini vozil
Posavje, 3.12. - Ponoči je neznanec s parkirnega prostora pred 

gostiščem Alegro v Brestanici odtujil osebni avtomobil znamke 
BMW 524 novomeške registrske označbe. Vendar je bil avto nasled
nji dan najden v naselju Brestanica.

Manj sreče je imel lastnik kombiniranega vozila Mercedes Benz 
- Vito z registrsko oznako KK 77-85Z. Neznanec ali neznanci so ga 
v isti noči ukradli iz garaže ob pokopališču v Brežicah.

Pridržanje do streznitve
Brestanica, 2.12. - V jutranjih urah je 45-letni A.K. iz Krškega 

med policijskim postopkom opravljal preizkus alkoholiziranosti in 
napihal 1,07 promila. Policisti so tudi ugotovili, da ne poseduje us
treznega vozniškega dovoljenja za vožnjo motornih vozil. Kršitelju 
so nadaljnjo vožnjo prepovedali, česar pa ni upošteval, saj so ga 
policisti čez nekaj časa ponovno zalotili pri vožnji. Postavili so ga 
na hladno do streznitve ter podali prijavo sodniku za prekrške.
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HOROSKOF
OVEfi

Naspite se, pa bodo vse vaše težave bistveno manjše. 
Če boste ukrepali premišljeno in metodično, boste sami 
začudeni nad tem, kar zmorete. Z nekaj nežnimi be
sedami boste pregnali vse prijateljeve strahove.

Bik
Nikar se nenehno ne pritožujte, zaradi tega vam 

ne bo nič lažje. Preden se lotite novih nalog, dokon
čajte stare. Družabno življenje bo tako živahno, da 
boste komajda našli čas za vse.

DVO JCI/A
Naprezali se boste, potem pa zasluženo uživali. 

Če boste le nadaljevali, kakor ste zastavili, je uspeh 
na dosegu roke. Ne bodite preveč zaupni s človekom, 
ki ga komajda poznate.

RAK
Obrzdajte svojo prekipevajočo energijo in živite 

brez pretiravanja. Vse okoliščine bodo naklonjene 
vašim zamislim in načrtom; izkoristite jih. Prisluh
nite partnerjevim željam in on bo vašim.

LEV
Za vašo obupno utrujenost pač ni kriva turobna 

mračnost prihajajoče zime. Kmalu pričakujte prijet
no presenečenje na delovnem mestu. Razvajajte part
nerja; privoščita si romantično večerjo, potem pa...

DEVICA
Ne pozdravite decembra z vrsto neprevidnih ko

rakov. Zanimive ponudbe se bodo vrstile, stiki in 
sodelovanje s kolegi pa okrepili. Ne pripovedujte laži 
in boste ohranili globoko in trdno zvezo.

TEHTNICA
Kako ne bi bili utrujeni, če pa si ne dovolite niti 

ure odmora? Preden se lotite problemov drugih, rešite 
svoje. Pogovor na štiri oči bo odpravil marsikateri 
nesporazum.

ŠKORPI JON
Ne lenarite, pa vas bo manj stiskalo pri srcu. 

Dovolj dolgo ste razmišljali, zdaj pa je čas, da ukre
pate. Vaše nenehno sumničenje utegne uničiti lepo 
prijateljstvo in vašo srečo.

STRELEC
Ne ženite si tako k srcu stvari, ki tega ne zaslužijo. 

Prijetnih povabil vam še dolgo ne bo zmanjkalo. 
Zaupni prijateljski pogovori vam bodo napravili nekaj 
lepih uric, pa tudi nekaj grenkih trenutkov.

KOZOROG
Ves teden boste nestrpni in vznemirjeni, ne da bi 

natanko vedeli zakaj. Podvig, ki ga načrtujete, še 
zdaleč ni obsojen na neuspeh, če se ga boste lotili z 
vsem srcem. Nikar ne obremenjujte vseh, ki jih 
poznate, s svojimi skrbmi.

VODfIAR
Nikar ne bodite tako napeti. Poglobite se v prob

lem, pa boste kmalu našli pravo rešitev. Ne pregriznite 
vsake besede, ki jo izrečejo vaši prijatelji, doma pa 
bodite bolj strpni.

RIBI
Ne izgubite občutka za pravo mero, pa bo šlo. 

Čeprav se zdijo obeti prav fantastični, si vzemite čas 
za premislek. Vaše čustveno življenje bo v tem času 
izredno 'intenzivno. ¥

' H

Novo mesto, d.o.o. 
/škova 1 2 

07/39 30 860 
trženje; 07/39 30 872 
faks; 07/39 30 870 
e-pošta; uredniki@tv-nm.si 
splet; www.tv-nm.si

-»rr— C' ... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja 
časopis SavaGlas za pravilno 
rešitev, prejmejo;

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Apolonija Batagelj,
Gorjanska 16,
8311 Kostanjevica na Krki

2. nagrada - 
zgoščenka
Aleksander Debeljak,
Mali Obrež 12, 8257 Dobova,

3. nagrada - 
kaseta
Mira Žugelj,
Kočevarjeva lOa,
8000 Novo mesto

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi;
ABADAN, NAMERA, KBM, 
EC, ABASSI, RINA, PSIHO
PAT, LAN, RADAMANT, 
OPA, OFICIR, MOR, MA- 
LEC IVO, ASA, ELA, AŽIJA, 
TS, TA, ADOPTAT, EDALI- 
NI, NOTE, JAKOPIN, OČAK.

Geslo: ČAS PRIČAKOVANJA

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do srede, 17.12.2003, na 
naslov:
Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo 
upoštevali rešitev cele križanke, 
ne le gesla!

Fotokopij ne upoštevamo!

Vsakdo je svoje življenjske ure urar.

Oblast v glavo, maske z glave.
CZP

Brez zaslug se niti peklenska vrata ne odpro.

Pazite, kaj počne roka pravice, da ne boste
deležni nove krivice.

<=>
Sreča traja, dokler se ne prične z razumom prepirati.

V mladosti se opiramo na moč, v starosti
na izkušnje iz mladosti.

<C=>
Prvi pogoj, da nekoga razumemo, je, da ga 

najprej dobro poslušamo.

Bolan humor ne more izzvati zdravega smeha.
CZ>

V življenju sem osvojil le tiste cilje, ki si jih
nisem zastavil.

Emancipiranka zaradi krivic ni žalostna, ampak jezna.

Ženske solze na rr\oškem ramenu so 
erotična komedija.

( AMEKLOTE

Kino servis Brežice
Četrtek, 11.12., do nedelje, 14.12., ob 18. uri Mali vohun 3D, 

akcijska komedija, ob 20. uri Gospodar in bojevnik, pustolovski; 
četrtek, 18.12., do nedelje, 14.12., ob 18. uri Odštekani petek, 
komedija, ob 20. uri Gospodar in bojevnik, pustolovski; četrtek, 
25.12., ob 18. uri Nore note ponovno v akciji, komedija, ob 20. uri 
Ubila bom Bila, akcijski.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 11.12., ob 19. uri Gospodar in bojevnik, pustolovski; 

petek, 12.12., ob 18. uri Kajmak in marmelada, slovenska komično 
ljubezenska drama, ob 20. uri Gospodar in bojevnik; sobota, 13.12., 
ob 18. uri Kajmak in marmelada; nedelja, 14.12., ob 18. uri Gos
podar in bojevnik; petek, 19.12., ob 20. uri Matrica Revolucija, 
ZF akcijski triler; sobota, 20.12., ob 18. uri Ubila bom Bila 1. akcij
ska kriminalka; nedelja, 21.12., ob 18. uri Matrica Revolucija; 
četrtek, 25.12., ob 19. uri Odštekani petek, družinska komedija.

1J
Tako pametni, pa tako...

Ko je bil Aleksander Veliki še majhen deček, so mu 
sporočili novico o novi zmagi njegovega očeta Filipa. 
Stremljivi deček je žalosten dejal: “Kaj bom pa jaz delal, 
če bo moj oče zmagal v vseh bitkah?”

Francoski romanopisec Honore de 
Balzac je zatrjeval, da mora vsak pi
satelj živeti čisto življenje, češ, da se le 
tako lahko razvija domišljija. Prijatelji 
so mu našteli več imen znanih pisatel
jev, ki so se proslavili, ne da bi živeli čisto. 
“Kdo pa ve, kako velike stvari bi šele 
napravili brez žensk,” je odgovoril 
romanopisec.

Nemški Filozof Max Scheler je slovel zaradi svojega os
trega jezika. Ko ga je neka dama na slavnostnem ban
ketu prosila, naj ji z nekaj besedami razloži bistvo 
metafizike, jo je filozof po strani pogledal in odgovoril: 
“Nič lažjega kot to, spoštovana. Metafizika je, če iščeš 
črno mačko v temni sobi, v kateri mačke sploh ni.”

Slavni italijanski violinist in skladatelj Niccolo Pagani- 
ni je bil v klubu, kjer se je neki pianist hvalil s svojo 
umetnostjo: “Na moje koncerte prihaja toliko l judi, da 
se gnetejo po hodnikih!”
“To ni nič!” je vzkliknil Paganini. “Na mojih koncertih 
je taka gneča, da moram celo sam stati!”

Francoski Fizik Andre Ampere je ves dan razmišljal o 
neki matematični nalogi. Rešitev se mu je porodila na 
ulici. Zadovoljen je izvlekel iz žepa košček krede in začel 
pisati rezultat na črno ploščo, podobno šolski tabli. Ko 
je napisal dolg obrazec, se je plošča odmaknila za tri 
korake. Ampere je stopil za njo, a plošča se je začela 
premikati vedno hitreje. Ampere je stekel za njo, ko
likor so ga nesle noge. Nazadnje se je plošča ustavila. 
Ves preznojen in brez sape je obstal tudi Ampere. Plošča 
je bila namreč zadnji del kočije.
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avtomobilizem

Citroen C2 1.4 Sx
Običajno so testi malih avto

mobilov enostavnejši od tistih, v 
katerih odkrivamo “nevemkakš- 
ne” elektronske naprave, za kate
re je pred uporabo skorajda po
trebno opraviti poseben tečaj.

ma ustreza običajnemu C3, med
tem ko prostor za prednjimi vra
ti ustreza mestnemu malčku. To 
je razvidno tudi po prvem po
gledu s strani. Linija, ki ločuje 
prednji in zadnji del poteka prav

pa namiguje na športnost. Očitno 
je bil to tudi eden od ciljev, ki so 
si ga zadali oblikovalci, saj je C2 
namenjen tudi športu in bo v pri
hodnjem letu sodeloval na sve
tovnem rallyju v pokalu JWRC.

Oprema, s katero lahko prila
godimo C2, je obsežna. Tudi se
rijska je pričakovano dokaj boga
ta in povprečnemu kupcu v veli
ki meri zadošča za vsakdanjo 
uporabo. Radijski sprejemnik,

Motor, 1.4 litrski štirivaljnik, 
je že skoraj legenda. S svojo 
močjo in razmerji v petstopenj
skem menjalniku, je ravno pravš
nji za krajše premike, medtem ko 
mu daljše poti nekoliko vzamejo 
sapo in ob močnejšem priganja
nju tudi dvignejo porabo. C2 je 
priročen avtomobil, s katerim se 
je lepo voziti. Tudi njegov videz 
zagotavlja, da vas z njim ne bo 
sram, čeprav je majhen, le upo-

Citroen C2 zagotovo ne potrebu
je voznika (ali voznice) s teča
jem. To je majhen, mestni avto
mobilček, ki ga zlahka uporablja 
vsakdo.

Da ne bo pomote, z zgornjim 
stavkom ne mislim nič slabega, 
pač pa ravno nasprotno. Hvalim 
namreč uporabnost vozila, ki je 
namenjeno vsakdanjim krajšim 
premikom. C2 je kompakten, 
ravno pravšnji za premike v gne
či in parkiranje na tesnem. Kljub 
temu se pri prevozu lepo “znaj
de”.

Koncept, za katerega so se 
odločili pri Citroenu, pomeni, da 
prednji del avtomobila popolno-

Motor:
- 4-valjni, linijski bencinski motor 
-prostornina: 1361 cm1
- naj večja moč: 75 KM (55 kW)
- navor: 120 Nm pri 3400/min.

po robu vrat. Prednji del je obi
čajen, zadnji pa se izjemno hitro 
konča in že sam po sebi kaže, da 
prostora tam ni v izobilju.

A tudi tokrat ni ravno tako. Po 
vzoru nekaterih predhodnikov 
(predvsem pri drugih znamkah), 
seje C2 pripravil na dve možno
sti. V zadnjem delu lahko udob
neje sedita potnika, ali pa ostaja 
več prostora za tovor. Kombina
cija je odvisna od položaja sede
žev, ki ju je moč premikati in zla
gati posamezno in tako kombi
nirati prostor skladno s trenutno 
potrebo po prevozu.

Zunanjost torej razkriva kom
paktno zasnovo vozila. Prednji 
del je sicer razpoznavno Citroe- 
novski, a vseeno toliko drugačen 
in upadljiv, da ga zlahka ločimo 
od “sorodnikov”. Zadnji del je 
povsem nov, notranjost pa pre
vzeta iz C3. Našteto, združeno v 
celoto, daje dober vtis, obenem

klima in ostale naprave, ki skrbi
jo za udobje, so enake kot v mo
delu C3 in dobro služijo svoje
mu namenu. Tudi prtljažnik je, 
upoštevajoč prilagodljivost, 
dovolj velik. V notranjosti je ne
koliko moteč le obratomer, ki se 
še vedno ne more pohvaliti z do
bro vidljivostjo. Kazalec in pod
laga sta namreč zelo podobna.

rabnost je zaradi dveh vrat in 
skromne dolžine nekoliko ome
jena. Do izraza pride predvsem 
v veliki gneči.

Aleksander Krehelj

Zmogljivosti:
- naj višja hitrost: 169 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 12,2 s
- poraba po podatkih proizva
jalca: 5/6,2/8,2 l/100km
- testno povprečje: 7,21/100 km

Popravek
V SavaGlasu, Številka 94, smo 

ob testu novega Scenica kot 
običajno zapisali tudi podatke o 
motorju. Žal smo se v zapisu zmo
tili pri navedbi navora in ga 
zmanjiali za 30 Nm. V resnici 
ima torej St enic 1.9 dCi 300 Nm 
navora. Za napako se prizadetim 
iskreno opravičujemo.

Uredništvo

Derma Art D.O.O.

LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Odstranitev tetovaže«K

Poslikavanje kože izvira, že iz časa najstarejših civilizacij, danes 
pa je tetoviranje zopet postalo modno. Tetoviranje je vnašanje 
barvnih pigmentov v usnjico kože. Kar je v mladosti in na mla
dem telesu lahko zelo prisrčno, pa z leti lahko postane prav 
moteče.

Nekaj statističnih podatkov:
- 50 odstotkov tetoviranih je s tetovažo zadovoljnih
- 30 odstotkov tetoviranih obžaluje, da so to storili
- 20 odstotkov je zagrenjenih in tatoo skrivajo tudi pred
najbljižjimi.

Razlog za tako visok odstotek ljudi, ki bi tetovažo takoj odstra
nili, je gotovo lahko razložiti, saj različna imena, datumi... z leti 
lahko izgubijo svoj pomen. Saj veste, če Tone zapusti Micko in 
oženi Francko, bo tetovaža na Tonetovi koži “Rad imam Micko”, 
za Francko verjetno nesprejemljiva. Najrazličnejši simboli iz šest
desetih let ali napis “sexs-drugs-rock-roll” na roki danes resne in 
vzorne mamice verjetno zelo moti. Tildi zelo pogost “ JLA “ na 
bicepsu danes resnih možakarjev je izgubil svoj pozitiven namen. 
Prav tako najrazličnejši srčki, golobčki, delfinčki nekako ne sodijo 
v današnje delovno okolje posameznika in jih zato skuša prikrivati 
z oblačili, kar pa je včasih težko.

Laserski žarki delujejo po principu selektivne absorbcije v 
različne barvne pigmente v koži. Ker imamo v našem laserskem 
kabinetu različne laserje z različnimi valovnimi dolžinami, lahko 
odstranjujemo tudi različne barve tetovaž. Kot vidite, je odstra
nitev tetovaže odvisna od barve in kar je zelo pomembno, tudi 
°d globine vnosa.

Za odstranitev je potrebno v povprečju opraviti tri laserske 
Posege. Glede na izkušnje tistih, ki so že odstranili tatoo, pa lah- 
Ko Povem, da je laserska odstranitev manj boleča od samega 
Postopka tetoviranja.

Daniela truden, www.dennaart.si
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CHARUJEVI ANGELČKI/ 
Charlie’s Angels

Spet so z nami, lepše in nevarnejše kot 
kdaj koli prej! Cameron Diaz, Drew Bar- 
rymore in Lucy Liu so čudovite v nadal
jevanju, polnem akcije, zapeljevanji, še 
bolj zabavnem in spektakularnem od ori
ginala! S pomočjo svoje nepogrešljive in 
zveste sence Bosleyja (Bernie Mac) nič 
ne more ustaviti treh prelepih Angelčkov 
v boju s padlim angelom Madison Lee 
(Demi Moore).

TERMINATOR 3-VSTAJA 
STROJEV/
Terminator 3 Rise Of The 
Machines

Arnold Schwarzenegger se vrača v vlo
gi T-101 Terminatorja, potnika skozi čas, 
v veliki uspešnici režiserja Jonathana 
Mostowa. Z impresivnimi posebnimi 
učinki, neverjetnimi prizori (kjer boste pri 
prizoru pregona na dvigalu gotovo ostali 
brez sape) ter z zgodbo, polno enkratnih ob
ratov, je Terminator 3 res izjemna filmska 
izkušnja, h kateri se boste večkrat vrnili.

MOŽJE X2/
X2: X-Man United

Možje X2 je film, ki stanje napetosti 
pripelje do skrajnih meja. Če ste razpo
loženi za neverjetne posebne efekte, 
odlično akcijo in izjemno napete pusto
lovščine so Možje X2 vaša edina in prava 
odločitev. Pripadniki skupine Možje X so 
mutanti, rojeni z nadnaravno močjo, zara
di katere se razlikujejo od drugih. V na

daljevanju originalnega filma proti mu
tantom skujejo zaroto, ki sega v sam 
državni vrh. Preživijo lahko le, če združijo 
moči.

Rubriko je pripravila: 
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

za lepši videz

Pravilno hranjenje
(nadaljevanje iz prejšnje številke)

Nikoli ne mečimo hrane v smeti. Sveti spisi pravijo, da bomo 
vsak grižljaj, ki ga v Času izobilja zavržemo, v času pomanjkanja 
zelo pogrešali. Na krožnik si naložimo le toliko, kolikor lahko 
pojemo. Vse, kar ostane v loncih, pa prihranimo za naslednji 
obrok. Še bolje je, če približno načrtujemo količino hrane. Če 
moramo hrano zavreči, ker se je pokvarila, jo damo živalim, za
kopljemo v zemljo, delamo-kompost ali vržemo v vodo.

Občasno se postimo. Po ajur-vedi post krepi moč volje in 
telesno zdravje. Občasen post okrepi čute, um in zavest ter 
omogoči prebavnemu sistemu, da si odpočije. Posti, ki jih ajur- 
veda priporoča, so kratki, od enega do treh dni, in pijemo le vodo. 
Kadar se dalj časa postimo, uživamo lahko sadne ali zelenjavne 
sokove. Predvsem se moramo zavedati, da post ni stradanje in 
moramo biti enako ali še bolj aktivni, kot smo bili pred začetkom 
posta. V času posta moramo veliko hoditi v naravo, telovaditi in 
paziti na redno odvajanje. Z gibanjem na svežem zraku in pitjem 
zeliščnih čajev pospešujemo potenje in odstranjevanje strupov 
preko kože. Zelo pomembno je redno odvajanje blata in pitje 
tekočine. Pri težavah z odvajanjem lahko uporabimo klistir s toplo 
slanico ali kamilico. Prehod iz posta na ponovno hranjenje mora 
biti prav tako postopen, da se telo zopet navadi na hrano.

Vsakdo lahko reši preteklost, odkrije zdravje in sončno živ
ljenje!

Odkrije lahko novo umetnost življenja, ki je sestavljena iz 
dobrega počutja, spontanosti, ustvarjalnosti in radosti!

Lep pozdrav do prihodnjič,

Alenka Dirnbek.
Tel.št.: 07 49 66 333, www.alenkinstudio.com

moda

V zadnji številki SavaGlasa 
je bilo prikazanih nekaj mod
nih trendov za razne zabave, ki 
se dogajajo skozi ves mesec de
cember, pa tudi nekaj namigov, 
kako se obleči za glavno in zad
nje dogajanje tega leta. Seveda 
t.i. zabave niso edino dogajanje 
v bližnji prihodnosti. Najbrž se 
vas kar nekaj pripravlja tudi na 
zimske počitnice. V toplih kra
jih? Ne, žal nimamo nasvetov 
za tople kraje, vsaj tokrat ne. 
Obstajajo pa zimski trendi na 
snežnih pistah; tudi zimski 
šport, naj bo to smučanje, bor- 
danje ali sankanje, je lahko ve
liko in zelo zanimivo modno 
dogajanje. Danes predstavlja
mo nekaj svežih trendov, ki jih 
lahko uporabite v bližajočem se 
času med zimskimi počitnica
mi. Za prihodnjihč pa obljub
ljam čisto nekaj drugega; razne

modne zamisli za posebne pri
ložnosti in velik novoletni 
modni horoskop.

Lea Šinko Štraus
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Za vas smo pripravki program, s katerim si lahko obdelate in predogledate 
vaše d&talmtotogratije na vašem tokakum računalniku in jih preko spleta

m števno kopij Razvite stte je možno prijeti po pošti ati jih prevzamete 
osebno v našem studiu.

Zahtev; Operacijski sistem Windoms 9x/He/NT/2000/XP
Ra*Ketca:1J

Brezplačen program dobite na naši spletni strani mwJotmman,si
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SEBI

V DECEMBRU VAM NUDIM KOLEDARJE IN VOŠČILNICE 
VSEH VRST IN OBUK-KI JIH LAHKO POPESTRITE 

TUDI Z VAŠO ŽELENO FOTOGRAFIJO.

Kulturno društvo 
"Franc Bogovič" 

Dobova 
Ulica bratov 

Gerjovičev 48 
8275 Dobova

MOŠKI PEVSKI ZBOR "Franc Bogovič" 
iz Dobove vabi k sodelovanju 
ljubitelje zborovskega petja. 

Pridružite se nam lahko vsak ponedeljek in 
sredo od 19.30 do 21.30 v prostorih prizidka 

Kulturnega doma v Dobovi - vhod zadaj. 
Lepo vabljeni!

KAJ? O STROKOVNO, NEODVISNO in za občane BREZPLAČNO svetovanje 
o učinkoviti rabi energije na področju Posavja.

KJE? O CPB 11 - 3. nadstropje - podstrešje

KDAJ? o vsak TOREK in ČETRTEK od 16 do 18. ure ob predhodnem dogovoru 
z energetskim svetovalcem

KDO? O Marko Pirc (051/344-633) in Matej Lesinšek 1041/659-8691
Teme svetovanja:
1. Ogrevanje (izbira energenta, zamenjava kotla, priprava tople vodel.
2. Toplotna izolacija objekta (fasade, izolacija podstrešja, energetsko učinkovita oknaj.

| 3. Obnovljivi viri energije (sončna, geotermalna energija, lesna biomasal.
w I 4, informacije o možnostih pridobitve finančnih spodbud - subvencije, krediti).

********* 5. AKTUALNO: PLINIFIKACIJA PODROČJA.

RADANOVIČ Brežice d.o.o. Tel.: 07/49-92-152
Černelčeva 5, 8250 Brežice

VOZILO BARVA LET. KM OPREMA CENA
RENAULT LAGUNA KOV.

SREBRNA
2001 55.000 1. LASTNIK, SERVISNA KNJIGA, RADIO, 

KLIMATSKA NAPRAVA,...
3.500.000,00 SIT

GOLF 14 KOV.
SREBRNA

1998 63.000 1. LASTNIK, 5 VRAT, ABS, RADIO,... 1.800.000,00 SIT

VW PASSAT1 8T 
TRENDLINE

KOV.
ZELENA

2000 78.000 1. LASTNIK, SERVISNA KNJIGA, RADIO, 
KLIMATSKA NAPRAVA, l.REG. 2001

3.600 000,00 SIT

ROVER 416 KOV.
MODRA

1998 90.000 1. LASTNIK, KLIMA, ABS, RADIO, ... 1 499 000,00 SIT

RENAULT
MEGANE 16 COUPE

RDEČA 1999 60.000 2: LASTNIK, SERVISNA KNJIGA,
1. REG. 4/2000

1.799.000,00 SIT

ŠKODA FELICIJA KOV.
ZELENA

1996 130.000 1. LASTNIK 550.000,00 SIT

ŠKODA FELICUA KOV.
RDEČA

1996 90.000 1. LASTNIK 599 000,00 SIT

OPEL ZAFIRA18 KOV
-ŽELENA____

1999 88 000 1. LASTNIK, KLIMA,SERVISNA KNJIGA,
RADIO

2.499.000,00 SIT

MARUTI
800 CITY STAR

ZELENA 1996 62.000 5 VRAT, LEPO OHRANJEN 350.000,00 SIT

OPEL VECTRA 1.8 RDEČA 1997 94000 1. LASTNIK, KLIMATSKA NAPRAVA 1 700.000,00 SIT

POSOJILA*
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ZA VAŠ DENAR VAM NUDIMO NAjVEt \
VELIKA IZBIRA SEDEŽNIH GARNITUR 

NAZALOGI

KUHINJE ŽE ZA NEVERJETNIH 39.990 SIT

MLADINSKE SOBE ŽE OD 49.990 SIT

Mostec 6, Dobova, tel.: +386 (0)7 49 92 400 
Krško, tel.: + 386 (0)7 48 80 390
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DIMNIKARSTVO 
ANA JELANČIČ s.p. 
Ribniki 12,
8290 Sevnica

Tel.: 07/81-62-060 
Fax: 07/81-62-061 
GSM: 031-653-122

Dimnikarska služba opravlja naslednje storitve:
- strokovni pregled (prvi pregled) naprav in izdaja strokovnega 
mnenja (soglasja) za nove in rekonstruirane naprave;
- letni in izreden strokovni pregled;
- prve, občasne in izredne meritve emisije dimnih plinov 
(občasne meritve na vseh kurilnih napravah na tekoče in 
plinasto gorivo se izvajajo 1-krat letno);
- čiščenje in pregledovanje prezračevalnih naprav (zračnikov) 
1-krat letno;
- vodenje evidenc - kataster naprav, strokovno svetovanje.

Čiščenje kurilnih in dimovodnih naprav na trdna goriva:
1. Redno čiščenje s presledki dveh mesecev v času obratovanja, kar pomeni 3 do 4-krat v kurilni 
sezoni, za male kurilne naprave do 50 KW.
2. Redno čiščenje s presledki I meseca v času obratovanja za kurilne naprave od 50 KW do 1 MW. 
Čiščenje kurilnih in dimovodnih naprav na tekoča in plinasta goriva:
1. Redno čiščenje najmanj enkrat v kurilni sezoni za male kurilne naprave do 50 KW.
2. Najmanj 3-krat v času kurilne sezone za naprave večje od 50 KW.
3. Strokovni pregled na vseh napravah (tekoče, plinasto in trdno gorivo) se opravi enkrat letno, 
praviloma zunaj kurilne sezone ali ob zadnjem generalnem čiščenju teh naprav.

Nagradno vprašanje:
V kakšnih časovnih razmikih se izvajajo občasne meritve emisije dimnih plinov?
Izžrebanih bo 5 pravilnih odgovorov - nagrada: 1 -krat meritve emisije dimnih plinov v vrednosti 5.428 SIT. 
Odgovore pošljite na dopisnici na naslov: Dimnikarstvo Ana Jelančič s.p. Ribniki 12, Sevnica. 
Seznam izžrebanih bo objavljen v naslednji številki SavaGlasa.
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Franc iz Brežic je izposta
vil dograditev parkirišč ozi
roma garaž v Trnju, na po
dročju za Elektroni, za kate
ra so pred leti bile pobude, 
nikoli pa nič narejenega. 
Sprašuje ali jih bo občina 
zgradila in tržila?

Župan občine Brežice mag. 
Andrej Vizjak je povedal, da 
so bile na oddelku za prostors
ko planiranje na Občini Breži
ce v preteklosti evidentirane 
pobude posameznikov, da se na 
področju Trnja uredijo dodatna 
parkirišča. Vendar je bil ves čas 
prisoten problem investiranja, 
zato ni prišlo do realizacije. Le
tos pa je Občina Brežice upo
števala pobudo KS Zakot - Bu- 
košek - Trnje in trenutno je v 
izdelavi projekt za razširitev 
obstoječega parkirišča na kon
cu Kregarjeve ulice.

Marija iz okolice Dobove je 
vprašala, zakaj občina Bre
žice nima štipendij za bodoče 
prevzemnike kmetij in kaj je 
z odškodnino lastnikom zem
ljišč na dobovskem polju.

Župan občine Brežice mag. 
Andrej Vizjak je pojasnil, da 
je občina Brežice pristopila k 
regijski - posavski Štipendijski 
shemi, letos je objavila razpis 
za podjetja, res p^ je, da omen
jene oblike štipendiranja za bo
doče prevzemnike kmetij ni
majo, ker doslej ni bilo pobud 
in izkazanih potreb za štipen
diranje bodočih prevzemnikov 
kmetij. Vendar bodo tudi o tej 
obliki pomoči pri izobraževa
nju bodočih prevzemnikov 
kmetij premislili.

skem polju pa je župan povedal, 
da je imel letos poleti s pred
stavniki lastnikov zemljišč se
stanek, na katerem so se dogo
vorili, da župan kot poslanec 
zastavi poslansko vprašanje 
Ministrstvu za okolje in pros
tor (MOP), saj je za plačilo od
škodnin pristojna država oz. 
omenjeno ministrstvo. Avgus
ta letos je to vprašanje v držav
nem zboru tudi izpostavil, ven
dar nanj še ni dobil odgovora. 
Zatrdil je, da bovztrajal pri čim
prejšnji rešitvi problema last
nikov na dobovskem polju.

Janez iz okolice Jesenic na 
Dolen jskem je brežiškega žu
pana povprašal, kaj je s pred
volilno obljubo, da bodo tam
kajšnja naselja Laze, Korit- 
no, Ponikve dobila signal za 
nacionalni televizijski pro
gram.

Župan mag. Andrej Vizjak 
je pojasnil, da se zavzema za 
čim boljšo pokritost s signalom 
nacionalne RTV, saj je v občini 
več področij, kjer je onemogo
čeno spremljanje nacionalnih 
RTV programov. Vendar Obči
na Brežice pri tem nima nobe
nih pristojnosti. Na problemati
ko pokritosti s signalom je opo
zoril v poslanskem vprašanju 
Svet RTV in generalnega direk
torja Aleksa Štakulja, ki so 
edini pristojni za širitev pokri
tosti ozemlja R Slovenije s si
gnalom nacionalne televizije. 
Zagotoviti bi morali pretvorni
ke ali opremo za satelitsko 
spremljanje obeh nacionalnih 
televizijskih programov, kot je 
bilo pred leti rešeno za 
področje Bizeljskega.Glede odškodnin na dobov-

Popravek
V SavaGlasu, številka 94, smo na strani 4 v rubriki "Torkove bo

dice", objavili napačen priimek poslušalke, ki je v omenjeno oddajo 
poslala pisno bodico. V peti bodici (v sredini drugega stolpca), ki se 
Začenja z “MikulanČeva iz Krškega. .."bi moralo biti pravilno zapisano 
“ Mikolavčičeva iz Krškega... ". Upamo, da smo tokrat iz rokopisa pra
vilno razbrali podpis, prizadetim pa se iskreno opravičujemo.

Uredništvo

NAROČILNICA
SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 

Trg izgnancev 12, 8250 Brežice
Tel.: 07-49-91-254,07-49-91-250 

Fax.: 07-49-91-253
Elektronska pošta: komerciala @radio-brezice.si

Naročam/o časopis SANAGLAS
Ime in priimek_____________ ____________________________

Podjetje(naziv in naslov)___________ ___________ ______

Davčna številka podjetja _____________________________

Zavezanec za DDV___________________________________

Kraj_____________________ Poštna št.____________________

Ulica__________________ Telefon _______________

Datum___________________ Podpis__________________

Število izvodov___________

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
Naročniško razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 

^naročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

knjižnica brežice- ■ ' ~ z - -'A , ,f I

Prigode Spelce Žvekič je zgodba o 15-letni deklici, ki se na poti 
odraščanja znajde pred hudimi preizkušnjami; po ločitvi staršev se s podeželja 
preseli v Ljubljano, kjer začne hoditi v gimnazijo. Spoznava mestno živ
ljenje z vsemi pastmi, ki prežijo na neizkušenega mladega človeka, prve 
ljubezni. V hudi stiski pobegne od doma... Knjiga Podobe božičnih prazni
kov bo popeljala otroke v čas, ko je praznik nastal in jih seznanila z božičnimi 
običaji, ki so se razvili drugod po svetu. Prebrali bodo' legende o sv. Miklavžu 
in drugih pomembnih svetnikih, ki zaznamujejo veseli predbožični čas, ter 
izvedeli, kako je Božiček dobil ime.

Zakaj je danes tako zapleteno razmišljati o organizacijah? Kaj seje spre
menilo od časov, ko seje vse skupaj zdelo toliko 'lažje? So se spremenili 
ljudje, organizacije ali morda okolje? Ni dvoma, da so pričakovanja zapo
slenih 'drugačna, da se današnje organizacije razlikujejo od svojih predhod
nic. Kako razjasniti vrednote, opredeliti poslanstvo in ustvariti vizijo zavo
da ali neprofitne organizacije za nove čase, boste izvedeli v knjigi Od po
slanstva do vizije zavoda in neprofitne organizacije. Ni potrebno biti 
genij, da bi reševali zaplete in težave na izviren, ustvarjalen način, kakršnega 
je uporabljal eden naj večjih umov človeštva Albert Einstein. Priročnik Vsak 
je lahko Einstein s praktičnimi zgledi iz vsakdanjega življenja ponazarja, 
kttko je včasih potrebno razmišljati drugače, kršiti pravila, celo malo “znoreti”.

Vsak je svoje sreče kovač, pravi znani pregovor. A kakoje s srečo? Smo 
res sami odgovorni zanjo? Vsak je svoje sreče kovač je naslov knjige, ki 
nakazuje nekaj poti ali vsaj nekaj korakov k bolj srečnemu in zadovoljne
mu življenju. Lainščkova knjižna noviteta Ločil bom peno od valov sledi 
vzponu murskosoboškega zlatarskega mafijca med prvo svetovno vojno in 
sicer skozi oči njegove mlade žene Elice. Tudi tokrat gre za močno ljubezen
sko zgodbo, polno hrepenenja, ženskega in moškega principa, napisano na 
magičen in skrivnosten način.

Leta 1888 je nekdo umoril vsaj sedem žensk v londonskem predelu 
Whitechapel. Njihova grozljiva smrt je sejala strah in trepet po East Endu, 
storilec pa sije nadel ime, kije postalo prispodoba za serijskega morilca - 
Jack Razparač. S pomočjo forenzičnega in tehničnega znanja je Patricia 
Comwell ohranjeni material preučila s tehnikami, ki so bile v viktorijanski 
dobi neznane in oblikovala verodostojno klasično študijo psihopatskega 
morilca z naslovom Portret morilca.

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http://www.bre.sik.si/ 
), v rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo v programu Radja Brežice in 
Radia Sevnica v petek, 12. decembra, ter na oglasni deski v Knjižnici 
Brežice.

Sabina Stanič, univ.dip.bibl.

mnenja, odgovori, popravki...

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodeluje
jo v rubriki Mnenja, odgovori in popravki. Vsi prispevki za rubriko 
morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslovom odgovorne 
fizične osebe (tudi v primeru institucij, organizacij, strank, 
društev,...) in s telefonsko številko, na kateri je mogoče preveriti 
avtentičnost avtorja. Na podlagi Zakona o medijih (Ur.l.35/2001) 
si uredništvo pridržuje pravico do objave ali neobjave in krajšanja 
prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi 
možnostmi. Izjema so odgovori in popravki, ki po zakonu ne smejo
biti spremenjeni in dopolnjeni.

Ni dolgih čakalnih dob?
SavaGlas, št. 94, stran 3
V zadnji številki SavaGlasa, ki je 

izšel 27.11.2003, je bil objavljen 
prispevek novinarke Suzane Vahtarič 
Z naslovom "Vambulanti dojk zani
kajo dolgo čakanje Članek je nas
tal, vsaj tako je bilo razumeti v tele
fonskem povpraševanju, na podlagi 
navedb poslušalk v oddaji “Vroča 
linija". Novinarka je po telefonu 
povprašala, kakšne so sedanje čakal
ne dobe v ambulanti za bolezni dojk 
in kako dolgo se čaka na mamograf- 
ske izvide. V navedbi poslušalk je 
bilo izpostavljeno, da so čakalne 
dobe dolge več mesecev, tudi do pol 
leta.

V članku je korektno navedeno, 
da je trenutna čakalna doba v am
bulanti za bolezni dojk do 40 dni, ki 
se pa individualno glede na mens
trualni ciklus lahko podaljša za kak 
dan, vendar največ do dva tedna. 
Pravilna je tudi navedba, da izvide 
mamografij ambulanta pošilja oseb

nim zdravnikom najkasneje v roku 
dveh tednov po opravljenem pre
gledu in mamografiji v ambulanti za 
bolezni dojk.

Navedba, da direktor ne verjame, 
da je pacientka čakala na izvid šest 
mesecev, se torej nanaša na sedanje 
stanje, ko se na preglede v ambulanti 
za bolezni dojk, niti na mamografsko 
slikanje niti na izvide ne čaka tako 
dolgo. Res pa je, da smo v bolnišnici 
v letu 2002 imeli težave s pravočasno 
izdajo mamografskih izvidov. V am
bulanti so namreč brez daljše čakal
ne dobe sprejemali vse naročene 
Ženske, pri tem pa je odčitavanje 
mamografij zaradi prevelikega šte
vila zaostajalo. S posebnimi ukrepi 
in uvedenim dodatnim delom za od
čitavanje mamogramov so bili za
ostanki odpravljeni v mesecu juniju. 
Od takrat zaostankov ni. Število pre
gledov v ambulanti za bolezni dojk 
je usklajeno s pogodbenim obsegom.

Tone Zorko, univ.dipl.soc., 
direktor Bolnišnice Brežice

mali oglasi

Prodam avtomobil KIA Sephia 
SLX, letnik ’94 s prevoženimi 
170.000 km, je rdeče barve in 
lepo ohranjen.
Pokličite 041-503-740.

Prodam osebni avtomobil VW 
Passat TDI, letnik ’97, srebrne 
kovinske barve.
Pokličite 031-497-756.

Prodam Renault Megane, letnik 
’96 s prevoženimi 133.000 km, 
kovinske zelene barve. Avto je 
lepo ohranjen in redno vzdrže
van. Cena po dogovoru. 
Pokličite 041-977-123.

Prodam svinji, težki 280 in pre
ko 300 kg, po 380 SIT/kg, kr
mljeni z domačo hrano. Prodam 
tudi Audi A4, letnik ’98. 
Pokličite 07/49-68-535 ali 
041-542-637.

Ugodno prodam kabino za trak
tor, kakovostno belo in rdeče 
vino ter prašiča, težka od 120 do 
150 kg, hranjena z domačo hra
no. Obstaja tudi možnost zako
la. Pokličite 07/49-77-254.

Prodam suho koruzo v zrnju in 
ječmen ali zamenjam za prašiče, 
težke okoli 30 kg.
Pokličite 07/49-51-648.

Prodam prašiče, težke od 100 do 
300 kg. Pokličite 041-529-370.

Kupim stare omare, mize, stole, 
komode ter razne drobne pred
mete stare okoli 100 let. Pokličite 
07/34-66-320 ali 041-610-917.

Preprost pošten fant, Star 33 let, 
želi spoznati dekle za prijatelj
stvo, kasneje je možno tudi kaj 
več. Pokličite 051-203-816.

ZAHVALA
Ko bolečina v prsih vse močneje stiska ob spoznanju, da naše ljube 
mame ni več med nami, se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v 
teh težkih dneh stali ob strani. Vsem, ki ste s svojo prisotnostjo 
počastili našo ljubo mamo

ROZIKO IVANC VALENČAK
iz Šentlenarta

v dneh, ko smo se poslavljali od nje.
Hvala vsem dobrim ljudem, ki ste molili za njo v času, ko je bila svoj poslednji boj. Hvala dr. 

Mojci Savnik Iskra za tople besede spodbude, dr. Kitemaševi in patronažni sestri Elici za pomoč. 
Hvala kolektivu OŠ in vrtca Bistrica ob Sotli, kolektivu Pošte Brežice, kolegicam in kolegom z 
ostalih pošt in Pošte Slovenija, PE Novo mesto. Hvala duhovnikoma g. Weingerlu in g. Kraševcu 
za spoštljivo opravljen obred ter pevcem Cerkvenega pevskega zbora Polje ob Sotli za občuteno 
zapete žalostinke. Hvala pogrebni službi Žičkar za opravljene pogrebne storitve. In hvala vsem 
za darovane svete maše, cvetje, sveče, za izrečena pisna in ustna sožalja.

V tihi žalosti: vsi njeni

ZAHVALA
Ko ni več solza, da bi jokali, 
ko iti več glasu, da bi kričali, 

ostaja vera nam in moč, 
da srečamo se spet nekoč.

Ob težki in nenadomestljivi izgubi naše drage žene, mame, tašče, 
babice, tete, sestrične in dobre prijateljice

MARIJE BIBIČ
iz Blatnega

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so te težke trenutke delili z nami, nam stisnili dlan, izrekli 
besede tolažbe ter nam izrazili ustno in pisno sožalje. Posebej hvala dr. Ksenij^ Žnidaršič, ose
bju Internega oddelka Bolnišnice Brežice za lajšanje bolečin, pogrebni službi Žičkar, g. župni
ku iz Pišec, pevcem iz Pišec, praporščakom, govorniku g. Preskarju za ganljive besede slovesa 
in g. Petančiču za zaigrano Tišino. Hvala družinam Krošelj, Podvinski in Trefalt, gospe Tončki 
Ule, g. Francu Novljanu in gospe Nevenki Lužar za nesebično pomoč. Hvala kolektivu Petrola 
za darovano cvetje in sveče. Hvala tudi vsem sorodnikom in prijateljem za darovano cvetje, 
sveče in za svete maše ter vsem, ki so našo drago mamo v tako lepem številu pospremili na 
prezgodnji zadnji poti.

Žalujoči: vsi, ki smo jo imeli radi

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 
Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.

Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07/4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 
Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 /4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., ,Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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špranje in okenca posavcev

Danijel Starman: “Pri nas je preveč pravdanja!”
Danijel Starman, znan sloven

ski odvetnik, je letos 29. julija 
dopolnil 63 let, znanje predvsem 
po tem, da je branil mejaša ob 
hrvaški meji Joška Jorasa, v sre
dišču pozornosti pa se je ponov
no znašel, ko je prostovoljno pri
skočil na pomoč koprskemu žu
panu Borisu Popoviču.

Rodil seje med Mokronogom 
in Krmeljem, v lepi vasici Gabri
jele kot trinajsti od štirinajstih 
otrok, ki sta ju postavila na noge 
in jih vzgojila oče Jože in mama 
Ana. “Naša otroška leta so pote
kala v duhu družinskega in čus
tvenega življenja, kar da neko 
trdno bazo in kapital za vse živ
ljenje. Mama je bila dobesedno 
Mati Tereza, oče pa zabaven Pri
morec in odličen mizar, bili smo 
ena prava “sveta družina”. Kljub 
temu, daje bil oče sijajen mizar, 
je nas osem fantov in šest deklet 
živelo v pomanjkanju, ker oče 
enostavno ni znal računati. V na
ši vasi Gabrijele je cerkev Sv. Le
narta. Ati je za cerkev naredil 
obhajilno mizo iz oreha za eno 
vrečo fižola in kako je bil vesel, 
ko gaje prinesel. Tako seje zgo
dilo, da je med vojno odšel k 
Nemcem in jih prosil, naj ga us
trelijo, ker ne more gledati lačnih 
otrok. Na vasi smo skrbeli za ži
vali, jaz sem skrbel za kozo, 
imam jih še danes in sem eden 
redkih advokatov, ki molze. Mol
zem odlično zdravo mleko za de
vet vnukov in skrbim za meso.”

Iz Gabrijel seje leta 1954 dru
žina preselila v hišo v Sevnico, 
kjer so štirje mizarji pri hiši “ust
varjali” mizarsko delavnico Stil- 
les. Sledila je brežiška gimnazija

in o tem obdobju pove:” To je bi
la zelo dobra gimnazija, mi smo 
imeli, v pozitivnem smislu, zelo 
zanimivo razredničarko prof. 
Vero Vujasinovič. To so zelo lepi 
spomini, na šolo in na vožnjo, s 
sošolci se še dobimo, moj sošo
lec je bil Niko Keše, ki je pisal 
poezijo in je delal posebne epi

zode. Po gimnaziji sem želel 
postati kirurg, ker sem vedno ne
kaj seciral, pa se ni izšlo. Vpisal 
sem se na pravno fakulteto in mi 
ni žal.” Bilje zavzet študent, nje
gov indeks izkazuje, da je bilo 
skupno povprečje njegovih ocen 
vseh štirih let kar 9,6. Na fakul
teti so mu bili sošolci nekdanji 
predsednik Kučan, Potrč, Stanič, 
Alenka Puklavčeva, na Pravni 
fakulteti je postal je vodja čital
nice in si je s honorarjem služil 
denar. Bil je tudi predsednik or
ganizacije študentov prava, Ku
čan pa predsednik študentske or
ganizacije. Pa se pošali: "Kučan 
ni bil nič večji kot zdaj, sicer ni

koli nisva skupaj opravljala izpi
ta, je pa res, da so med sošolci 
krožili moji izpiski iz politične 
ekonomije, ne vem pa, ali jih je 
bral tudi nekdanji predsednik.” 

Na “jugo” vojsko v čudnem 
bataljonu v Bosni ima slabe spo
mine. Sledi pripravništvo v Cel
ju in ker je v 4. letniku prava spo
znal brucko Vido iz Zagorja ob 
Savi, mu je zaljubljenost prines
la poroko in med služenjem vo
jaškega roka hčerko Nedo (med
narodno pravo). Zveza se ni ob
nesla, preselil seje na Primorsko 
in si ustvaril novo družino. "Dru
go ženo Gracielo - po očetu Itali
janko, po mami Slovenko - sem 
spoznal takoj, ko sem sedel v av
tobus in seje ona peljala v Ljub
ljano na Pedagoško fakulteto. To 
je bila ljubezen na prvi pogled, 
iz katere so se rodili trije zlati si
novi: Marko in Janez, ki sta do
študirala pravo, oba imata posluh 
za človeka, in Jože, ki se ukvarja 
z zavarovalništvom. Družinska 
sreča je temelj in moram reči, da 
me je spremljala božja milost, 
kljub temu da sem po prvem raz
padu družine hudo trpel. Povem 
vam, da je naša starša skupaj 
držala vera; čeprav je bil oče libe
ralec, je verjel, da je nekaj nad 
nami in se je v naši družini bral 
roženi venec. Sociologi in psi
hologi so spet začeli govoriti o 
vlogi družine. Tradicija moje 
družine je, da se vsi zberemo ob 
skupnem kosilu. Sicer pa smo 
tudi sestre in bratje, dva sta umr
la, tesno povezani in se redno 
srečujemo. Vsako leto mora eden 
od nas organizirati srečanje. Lani 
se nas je zbralo 63.”

Danijel Starman je izjemno 
prodoren, iskriv in očarljiv opa
zovalec, ki se rad šali in ponudi 
enega izmed svojih zgodnjih jut
ranjih utripov: “Ženske ste bolj 
vdove, kot smo moški vdovci. 
Gledam naše, ki se gredo zgodaj 
zjutraj, vse črno oblečene, pogo
varjat z možmi na grobove in jim 
pravim, da bi se morale bolj in 
več takrat, ko so bili še doma.”

Na dan najinega pogovora je 
hitel še na obravnavi dveh raz
vez: “To je posebej hudo v enem 
pomenu - kako otroka ali otroke 
razdeliti med očetom in materjo. 
Osnovno izhodišče je, da bi se 
zveza ohranila, sicer pa absolut
no zaščititi otroka. Na ličku se 
ne vidi, v duši pa je veliko bole
čine. “Pravdanje” pri nas je v 
popolnem nesorazmerju. V Fran
ciji je na 60 milijonov prebival
cev 2 milijona zaostankov, pri 
nas pa na 2 milijona ljudi 500 
tisoč. Problemi so v tem, da je 
krivic res veliko, da so neurejeni 
odnosi in da država ne funkcioni
ra, vsak pa bi moral delati svoje 
osnovne zadolžitve.”

Šest let je bil predsednik kon
ference za Slovenijo in pravi: 
"Uspeli smo obstati, za to si lah
ko pripišem precej zaslug, do
movinska vzgoja pa je tema na 
tleh, da sem nanjo utrujen pomis
liti.”

Ne glede na to, da ljudski glas 
govori, da odvetniki delajo samo 
za denar, odvetnik Danijel Star
man pove svoje stališče: ”Če je 
rteka stvar takšna, da bi nasprot
nika ponižal, ne delam! ”

N cilja Jenko Sunčič

Mednarodna božična razstava 
in delavnice

Thayatal, Avstrija, Podsreda - Kozjanski regijski park letos prvič 
sodeluje na mednarodni razstavi v narodnem parku Thayatal z naslo
vom “Praznovanje božiča v nacionalnih parkih Evrope”. Predstavil 
se je z božično jelko, okrašeno s tradicionalnimi okraski Kozjan
skega; medenjaki, slanim pecivom, okraski iz papirja. Poleg tega so 
prikazali delo v božičnih delavnicah za osnovnošolce, ki že od leta 
1997 potekajo v Kozjanskem parku v Podsredi. Prireditev so pope
strili z slovenskimi božičnimi pesmimi in z videoprojekcijo naravnih 
lepot in kulturnih znamenitosti v parku. Na mednarodni razstavi sode
lujejo prijateljski parki s Finske, iz Anglije, Slovenije in Avstrije.

Predstavitev tradicionalne okrasitve v Avstriji
Pred adventom so izvedli prvo letošnjo delavnico, v kateri so 

izdelovali adventne venčke, nato so se posvetili izdelovanju okraskov 
iz slanega testa. Danes, 11. decembra, pa bodo ob 16. uri izdelovali 
voščilnice, svečke iz čebeljega voska ter pomandre. Namenjene so 
otrokom in odraslim. Prav tako pa bodo še nekaj dni potekale 
dopoldanske delavnice za osnovnošolce s področja parka. S.V.

Več lučk - tudi 
na stolpu

Brežice - Vodovodni stolp kot 
simbol mesta je v predprazničnih 
dneh zasijal v modrih lučkah. Za 
okrasitev je poskrbelo gostinsko

podjetje Petelinčevih, ki imajo v 
stolpu lokal, pridružila pa seje tudi 
občina, kije zagotovila avto-dviga- 
lo. Njegova masa 55 ton bo morda 
komu dala misliti, koliko je dviga
lo potegnilo iz občinskega proraču
na, saj je bilo v Posavje “uvoženo”.

Sicer pa župan Vizjak letos na
poveduje bolj okrašeno mesto, prav 
tako naj bi Petelinčevi v dogovoru 
z občino tudi letos organizirali sil
vestrovanje na prostem z župano
vo zdravico ter ognjemetom. Osta
li gostinci pa pogrešajo več doga
janja na osrednji mestni ulici. S.V.

Preverite pri vašem prodajalcu: AVTOLINE KRŠKO, Bohoričeva 10

Šepet globin 
množično 
pritegnil

Dolenja vas - Literarna sekcija 
“Sanje” pri KD “Žarek” Dolenja 
vasje v Gasilskem domu pripravi
la umetniški literamo-glasbeni 
večer “Šepet globin” v počastitev 
spomina na Prešernovo rojstvo. 
Šepet globin so ustvarili člani lite
rarne sekcije z lastnimi deli ter pro
fesorji glasbe - sopranistka Mateja 
Arnež Volčanšek, basist Janko 
Volčanšek in pianistka Karolina 
Vegelj Stopar. Del programa so 
posvetili spominu na veliko oseb
nost - njihovega pokojnega roja
ka Katka Vodeba - s predstavitvijo 
njegovega plodnega življenja kot 
literata, urednika, prevajalca, znan
stvenika, teologa in zgodovinarja 
in sicer z branjem njegovih pesmi 
iz zbirke “In vse bo luč”. Zasti pa 
je pritegnilo spominsko pripove
dovanje njegove nečakinje Mari
je Vodeb, ki seje udeležila umet
niškega večera. N J.S.

30 let
turističnega

društva
Dobova - Turistično društvo 

(TD) Dobova bo 13. decembra 
obeležilo 30. obletnico delovanja. 
Prireditev bo v Kulturnem domu v 
Dobovi ob 19. uri. Uvodne minute 
bodo posvetili prehojeni poti 
društva. Vsem obiskovalcem bodo 
podarili ogled komedije “Piknik s 
tvojo ženo” v izvedbi dramske sk
upine Slovenskega doma KPD ‘ ‘Ba
zovica” Reka, ki prihaja v Dobovo 
na povabilo KD “Franc Bogovič” 
iz Dobove. V sklopu praznovanja bo 
na ogled razstava slikovnega gradi
va o delovanju TD Dobova in razsta
va likovne družine KD “Franc 
Bogovič” ter izdelki iz slanega testa 

I Suzane Deržič iz Dobove.

Kadar se sevniški občinski 
svetniki “vržejo” v debato o 
vodooskrbi, se v začetku pre
pričujejo, da si bodo končno 
nalili čistega vina, ob koncu pa 
se navadno sporečejo. Glavni 
nasprotnik pobude, da naj bi vsi 
vodovodni sistemi prešli v up
ravljanje Komunale, je Lojze 
Zalašček iz Boštanja. Vodja 
oddelka za okolje in prostor 
Koman Perčič gaje skušal po
tolažiti, češ, da prehod v roke 
Komunale ne bo tako divji, da 
bi nekdo kar prišel v Boštanj in 
rekel: “Daj sem svoj vodovod!” Roman Perčič

Razboriti svetnik Zalašček seje ob tem zelo razhudil, rekoč: ‘Tih’ 
bod’, ti sam’ tih’ bod’, kaj si pa zadnjič po Boštanju govoril!?” •

Primož Kozmus je v metanju kladiva peti na svetu. Oldrich 
Kettner, direktor Vipapa, ki Kozmusa sponzorira, je dejal, da si 
želi tudi za podjetje tako visoko uvrstitev: biti med petimi 
najuspešnejšimi v branži.

Krški svetnik in nekdanji podžupan Andrej Božič je v kon
tekstu uresničevanja kakšnih nerealnih ali pa glede na efekt nes
ramno dragih želja, ki jih hočejo krajevne skupnosti spraviti v 
proračunski plan, predlagal dodatno sistemizacijo delovnih mest 
občinske uprave. Poleg uradnikov in funkcionarjev naj se doda 
še: vitezi, oprode in hlapci. Božič pa ni pojasnil, ali bi naziv vitez 
dodelil tistemu, ki zgradi na primer železniški podhod “Čulk” ali 
tistemu, ki to prepreči!

Predsednik Krajevne skupnosti mesta Krško Jože Habinc se 
počuti kot v.časovnem stroju. V kratkem je bil namreč dvakrat 
na “proslavljanju stoletja”; najprej je pospremil na pot knjigo o 
življenju Krškega v zadnjih sto letih, nato pa v stoprvo leto Marijo 
Klavžer iz Doma starejših občanov.

Na pošti v Brežicah je ponudba že tako vsestranska, da prideš 
po znamko, domov pa odneseš hrano za pse.

29. novembra sta se na gradu Brežice poročila 24-letna Naila 
Kapric iz Malenc in 33-letni Tomaž Kovačič z Malega Vrha. 
Poročno slavje se je nadaljevalo pri Kocjanu v Stari vasi na Bi
zeljskem. sicer pa mladoporočenca živita v skupnem “gnezde
cu ”, ki sta si ga ustvarila na nevestinem domu.

Brežice
Na gradu Mokrice sta se 8. novembra poročila Ivan Omerzcl 

iz Pečic in Mateja Mlakar iz Dolenjega Boštanja. V Brežicah 
sta 22. novembra zakonsko zvezo sklenila Igor Kopinč iz Sel 
pri Dobovi in Gabrijela Jakobovič iz Klanjca, Hrvaška; 29. no
vembra pa še Tomaž Kovačič z Malega Vrha in Naila Koprič iz 
Velikih Malenc.

Sevnica
Na gradu sta se 15. novembra poročila Emil Stopar in Darinka 

Čemeč, oba iz Sevnice; 22. novembra pa sta zakonsko zvezo skle
nila Janez Vidmar iz Govejega Dola in Lidija Starič iz Ljubljane-

Krško
V Kostanjevici na Krki sta svoj “da” 15. novembra izrejda 

Jože Vidovič z Ardra pri Raki in Alenka Juršič iz Dovšc.

V skladu z. Zakonom o varstvu osebnih podatkov objavljamo 
le imena mladoporočencev, ki so z javno objavo soglašali.


